
ZO: 
CALEIDOSCOOP 

ndn-5 knne~g voc, ,nensen rn, een cl,s, 	s.,n 

Ter benadrukking: Het is geen vereiste om een dissociatieve stoornis te hebben of misbruik met rituele 
kenmerken meegemaakt te hebben. Wij verwelkomen alle ervaringen met het doen of niet doen van 
aangifte van een zedenmisdrijf. 
We begrijpen dat dit enorm gevoelige informatie is en we daarmee iets heel bijzonders van mensen 
vragen. We doen ons best om je verhaal, op jouw manier en met respect voor jouw grenzen en veiligheid 
te delen. Dit houdt dus ook in dat je je verhaal anoniem mee kan geven aan ons en we niet vragen om 
specifieke informatie. Deze ervaringsverhalen dienen ter ondersteuning van ons verzoek om twee 
onafhankelijke onderzoeken op te starten over Ritueel Misbruik in Nederland en over het functioneren 
van de LEBZ. Op de volgende pagina staan vragen als leidraad als je je ervaring beschrijft, voel je echter 
vrij om te vertellen wat jij wilt vertellen. 

Om je verhaal te delen, maar ook bij alle vragen, twijfels en onzekerheden, kun je mailen naar 
annemarie@caleidoscoop.nl. Voel je vrij om contact met mij op te nemen en dan regelen we het. 

Hartelijke groeten, 
Annemarie 
Interim-bestuurslid Caleidoscoop 

Leidraad omschrijving eigen ervaring m.b.t. aangifte doen zedenmisdrijven. Dit is als hulp bij het schrijven 
bedoeld. Je kan de vragen beantwoorden, maar dit hoeft niet. Je mag ook zelf wat schrijven. 

• Omschrijving van het zedenmisdrijf. Betrokkenen en leeftijd, om wat voor misdrijf gaat het, in welke 
tijd, hoelang duurde het? 
• Jouw leeftijd nu en ten tijde van aangifte overweging. Hoe lang is het geleden? 
• Is bij jouw ervaring sprake van rituele kenmerken? 
• Heb je aangifte en/of melding gedaan? 
• Welke reden(en) had je om dit wel/niet te doen? 
• Als je aangifte gedaan hebt, wanneer was dat, waar ging de aangifte over, hoe was het verloop van de 
afhandeling. Wat was hier goed aan, wat was niet fijn etc.? 
• Welke gevolgen heeft het wel/niet doen van aangifte gehad voor jou? 
• Welke gevolgen heeft het wel/niet doen van aangifte gehad voor anderen? 
• Aanbevelingen, tips? 
• Waarom is voor jou een onafhankelijk onderzoek naar Ritueel Misbruik belangrijk? 
• Waarom is voor jou een onafhankelijk onderzoek naar het LEBZ belangrijk? 
• Wat zou jij de Nederlandse politiek willen zeggen (in 1 zin)? 

Vermeld erbij of je anoniem wilt blijven, welke naam of nickname je vermeld wilt hebben en of je evt. 
benaderd kan worden voor extra vragen, mocht dit nodig zijn. 

We willen licht schijnen op jullie ervaringen, met respect voor wat jullie willen en kunnen delen. We 
vragen dus expliciet niet om belastende en heftige details. Wat we willen, is jouw ervaring, op jouw manier 
met deze onderwerpen. Alleen daar waar jij je oké bij voelt. 
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Willen we wel weten? 

De geschiedenis van de erkenning door de maatschappij dat seksueel misbruik 
bestaat, is lang en wordt gekenmerkt door kleine stapjes, langdurige ontkenning en pas 
schoorvoetend toegeven als iets niet langer ontkend kan worden. 

De lijst is lang: incest, verkrachting, misbruik binnen instituties (religies, sport) en 
door bekende en machtige personen uit hogere kringen, misbruik in een georganiseerde 
en criminele context. Kon het eerst niet bestaan, de feiten toonden aan dat het 
ongedachte bestond. 

Parallel hieraan loopt de historie van het serieus willen nemen van de verhalen 
van slachtoffers. Van de gevolgen van wat hen overkwam, ook binnen de psychiatrie en 
psychologie helaas nog steeds niet vanzelfsprekend. 

Niet willen weten - gedreven door het niet kunnen geloven omdat je hiertegen 
beschermd bent opgevoed, door angst en schaamte over eigen verborgen fantasieën, 
schuld over eigen handelingen, angst voor het erkennen dat mensen onvoorstelbaar 
wrede dingen kunnen doen met anderen, vanaf de babytijd of zelfs daarvoor. 

Als oren en ogen worden gesloten - omdat het te onvoorstelbaar is, en dus te 
bedreigend voor het persoonlijk welbevinden - bestaat het niet. 

Als het te dichtbij komt - emotioneel, of als je er zelf direct of zijdelings bij 
betrokken bent als dader, slachtoffer of toeschouwer - kan en mag het niet bestaan. 

Als er geen juridisch tastbare bewijzen te vinden zijn, bestaat het niet. 
Als experimenten in laboratoria met gezonde vrijwilligers bepaalde 

geheugenprocessen aantonen, bestaan andere geheugenprocessen zoals die bij 
slachtoffers worden aangetoond, niet en zijn slechts het gevolg van suggestie door 
hulpverleners of berichten in de media. 

Als een enkele - slechte - behandelaar te suggestief bezig is met cliënten, zullen 
alle behandelaren dat wel doen, en bestaan dissociatieve verschijnselen als gevolg van 
vroeg en chronisch misbruik niet, maar zijn altijd het resultaat van suggestie. 

Als slachtoffers niet in staat zijn - ten gevolge van hun problematiek - een 
congruent en consistent verhaal te vertellen bij een aangifte, dan kan hun verhaal dus 
niet waar zijn. 

Als : magisch denken van een kleuter. 

Gelukkig zijn er af en toe grote zaken - Weinstein, Epstein, Maxwell - die opeens 
meer openheid creëren. Met als gevolg het ontstaan van massale bewegingen zoals 
#MeToo - waarvan overigens moet worden afgewacht wat op de langere termijn het 
effect zal zijn. 

Gelukkig worden af en toe grote kinderporno netwerken opgerold, zoals recent in 
Duitsland, zodat - even - het besef doordringt dat zoiets daadwerkelijk bestaat. Zonder 
dat hieraan de conclusie wordt gekoppeld dat het zich 'gewoon' onder ons bevindt en dat 
verhalen van volwassen mensen die zeggen slachtoffer van dergelijke praktijken te zijn 
(geweest) wel eens op waarheid kunnen berusten. Ook al zijn hun verhalen, zeker zoals 
deze naar voren komen tijdens politieverhoren, vaak inconsistent. En dus - volgens de 
richtlijnen van justitie - onbetrouwbaar. 'Vergeten' wordt dat de verhalen van deze 
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mensen per definitie niet consistent kímnen zijn. Dat ze wellicht toch op waarheid 
kunnen berusten, mag niet worden geloofd. 

In dit verband verbaast het ons zeer dat de ideeën over de werking van het 
geheugen zoals deze door de school van Merckelbach c.s wordt aangehangen, in 
Nederland nog steeds de boventoon voeren, ondanks de vele scherpzinnige kritiek die al 
jaren op hun laboratoriumonderzoeken wordt gegeven. 

Langzaam is de kennis toegenomen over de gevolgen van traumatische 
ervaringen op de ontwikkeling van mensen. De Amerikaanse deskundige op het gebied 
van chronisch trauma, Judith Lewis Herman, wijst erop dat er golfbewegingen zijn in de 
aandacht en kennis over de gevolgen van trauma, die samenhangen met grote militaire 
conflicten - beide Wereldoorlogen, Vietnam. De stap van een oorlogstrauma naar door 
mensen aangericht trauma in vredestijden dicht bij huis, blijkt dan vaak toch nog groot 
en soms nog steeds té groot om genomen te worden. 

Langzamerhand heeft dissociatie een plek gekregen binnen de psychiatrie en 
psychologie. Maar nog steeds wordt die plek betwijfeld. Nog steeds is de kennis erover 
beneden de maat, zeker als het gaat over de kennis en ervaring met de behandeling 
ervan. Nog steeds wordt niet onderkend welke desastreuze gevolgen dit heeft, in de 
eerste plaats voor degene die hierdoor opnieuw wordt ontkend in haar of zijn bestaan, 
maar zeker ook in maatschappelijk opzicht: divers onderzoek wijst op de grote kosten die 
het gevolg zijn van het slecht of niet behandelen van trauma gerelateerde klachten, zoals 
die op somatisch terrein, ten gevolge van uitval op de arbeidsmarkt en het gebruik van 
sociale voorzieningen. 

Langzamerhand - veel te langzaam - komen er mogelijkheden slachtoffers te 
behandelen. Schaarste is er nog steeds. 

Langzaam is tevens de kennis toegenomen over hoe misbruik zich ook afspeelt 
binnen netwerken. Pedofiele netwerken, kinderporno netwerken, religieuze netwerken en 
tenslotte criminele netwerken geconstrueerd rondom het stelselmatig en ingenieus 
programmeren van mensen vanaf babytijd, om geschikt te worden te kunnen werken als 
seksslaaf, in de (kinder)pornowereld en prostitutie, met vertakkingen naar mensenhandel 
en handel in drugs en wellicht ook wapens. Ingenieuze technieken die ook worden 
ingezet om te kunnen verhullen hoe die wereld in elkaar steekt. Intimidatie en dreiging 
met dood en verderf creëren zoveel angsten dat slachtoffers er wel voor waken naar 
buiten te treden. De recente VPRO Argos documentaires over het onderwerp maken 
pijnlijk duidelijk wat er zich afspeelt. De RTL4 documentaire van Daniël Verlaan laat zien 
hoe achterin het darkweb baby's, peuters, en kleuters als koopwaar worden verhandeld; 
ook Nederlandse kinderen, in Nederland. 

Langzaam wordt helder hoe deze netwerken in staat zijn hun bestaan te 
verhullen, en dus ongrijpbaar te blijven voor politie en justitie. Dat dit vervolgens vaak 
wordt gebruikt als 'bewijs' voor het niet bestaan, is verbijsterend. 

De behandeling van mensen met de meer complexe vormen van dissociatie is nog 
steeds een ondergeschoven kindje binnen de GGZ. 
Ja, er zijn de Top Referente Trauma Centra (TRTC), vijf in getal. Nee, vier, want het 
management van één ervan heeft in grote wijsheid besloten dat de zeer goed 
functionerende afdeling beter ondergebracht kon worden bij een afdeling voor 
angststoornissen, wat leidde tot het vertrek van zeer ervaren hulpverleners. 
Op één na kampen de overige vier TRTC's met - vaak grote en reeds lang bestaande -
personele problemen: snelle wisseling van personeel en onvoldoende ervaring en kennis. 
Slechts één heeft een volledig aanbod van ambulante, deeltijd en klinische behandeling. 
En alle vier hebben ze wachtlijsten, die vaak dat woord niet eens verdienen, zo 
onvoorstelbaar lang zijn ze. Eén afdeling heeft reeds langere tijd zelfs een 
aanmeldingsstop. 
Dit alles is de werkers in de TRTC's niet aan te rekenen. Zij doen hun stinkende best. De 
verantwoordelijkheid ligt meer bij het gebrek aan goede opleidingsmogelijkheden, bij 
management met te weinig affiniteit met specifiek dit probleem, bij financiële 
overwegingen - deze behandelingen duren lang en vergen veel van het personeel. 



De complexiteit van de problematiek van de mensen die vanaf hun babytijd zijn 
geprogrammeerd om te kunnen werken in de kinderporno en de prostitutie, is moeilijk 
voorstelbaar, en pas sinds kort bestaat er een opleiding - particulier initiatief - die zich 
hierop richt; de Trauma Academie van het Centrum Late Effecten Vroegkinderlijke 
Chronische Traumatisering (CELEVT). De opleidingen voor psychiater, psycholoog en 
psychotherapeut laten het wat dit betreft afweten. Hier en daar wordt in 
nascholingscursussen enige aandacht aan dit onderwerp besteed. Het gevolg is dat veel 
behandelaren die de moed en doorzettingsvermogen hebben zich met deze cliënten bezig 
te houden, het met vallen en opstaan en steun van al meer ervaren collega's hebben 
moeten leren. Met als mogelijke consequentie dat er behandelaren zijn die zich niet 
houden aan de richtlijnen voor een goede behandeling, met als resultaat dat iedereen die 
zich bezighoudt met de behandeling van de slachtoffers door ontkenner worden gezien 
als te suggestieve therapeut. De slang bijt in zijn eigen staart. Veel therapeuten werken 
als zzp'er; voor hen doemt een extra probleem op: hoe krijg ik deze behandelingen 
vergoed? Veel van hen zijn afhankelijk van sponsoren of werken met sterk verlaagde 
tarieven. 

Binnen de ggz in het algemeen krijgen mensen met ernstige dissociatieve 
problematiek nauwelijks een kans. Zij zijn te complex en dus 'te lastig', ze worden niet 
goed gediagnosticeerd en krijgen dus een niet goede behandeling, met alle gevolgen van 
dien. Ook hier wachttijden, die crises veroorzaken. Momenteel nog verergerd door de 
narigheid die gepaard gaat met de maatregelen rond Covid-19. De ervaringen van 
Charlotte Bouwman, die wekenlang in de hal van het ministerie van Volksgezondheid 
bivakkeerde om haar persoonlijke situatie én die van haar collega-patiënten openbaar te 
maken, zijn in dit opzicht tekenend. 
Het zal duidelijk zijn dat de problemen die de mensen ondervinden die hun jeugd hebben 
moeten doorbrengen in de criminele netwerken, nog oneindig veel groter zijn. 

Kenmerkend voor het wegkijken zijn de ervaringen van het Kenniscentrum 
Transgenerationeel Georganiseerd Geweld (KTGG) in hun pogingen de grote problemen 
rond de behandelmogelijkheden voor mensen met complexe vormen van dissociatie op 
de agenda te zetten. 
In februari 2020 - dus voordat Covid-19 de agenda bepaalde - werd een brandbrief 
gestuurd naar de staatssecretaris voor Volksgezondheid (Blokhuis) en de Inspectie 
Gezondheid en Jeugd. Van de kant van de staatssecretaris bleef het oorverdovend stil. 
De Inspectie liet ons weten dat zij 'hierin geen uitvoerende taak heeft'. Immers: 'Ik lees 
in uw brief geen aanwijzing voor een calamiteit of incident.' Een merkwaardige reactie: 
valt het geringe en afnemende goede behandelaanbod voor een groep zeer ernstig 
getraumatiseerde mensen, zoals wij dat in onze brief noemden, niet onder een 
calamiteit? Overlevers denken daar anders over. 

Begin mei 2020 volgde het KTGG het advies van de Inspectie, en werden de 
Nederlandse Zorg Autoriteit (NZa) en Zorgverzekeraars Nederland (ZN) middels een nog 
uitgebreidere brief op de hoogte gesteld van de zorgen. ZN had blijkbaar andere zorgen, 
en de NZa liet weten vóór 28 mei te zullen reageren. Blijkbaar is dit vervolgens aan hun 
aandacht ontsnapt, of hebben zij 2021 of later in gedachten: op hun antwoord wordt nog 
gewacht. 

Een apart probleem, met name bij het doen van aangiftes, is de houding van 
justitie naar slachtoffers van georganiseerd, geritualiseerd misbruik: deze wordt ervaren 
als kleinerend; vaak wordt men als onbetrouwbaar neergezet. Dit wordt duidelijk in de 
Argos documentaire, en uit de meldingen van slachtoffers die reageerden op een oproep 
van Caleidoscoop (Landelijke vereniging voor mensen met een dissociatieve stoornis). 

Typerend is de houding van de Landelijke Expertisegroep Bijzondere Zedenzaken 
(LEBZ). Alle aangiften die kenmerken van geritualiseerd misbruik bevatten, moeten aan 
het LEBZ worden voorgelegd. In alle aangiftes waarin de woorden 'ritueel' dan wel 
'geritualiseerd' voorkomen, adviseert de LEBZ deze te seponeren. Nader onderzoek wordt 
vervolgens niet meer gedaan, wat een van de oorzaken is van het niet worden vervolgd 
van netwerken en daders. Merkwaardig dat het dus niet voorhanden zijn van enig 



justitieel bewijs van het bestaan van dergelijke netwerken, voor de LEBZ vervolgens een 
argument is het bestaan van dergelijke netwerken te ontkennen. Uiteraard is 
waarheidsvinding in situaties zoals deze zeer complex, maar een meer open houding 
naar slachtoffers zou welkom zijn, evenals het streven naar meer kennis bij politie en 
justitie van de oorzaken van inconsistente verklaringen van slachtoffers tijdens een 
aangifte; ook een oorzaak van het niet nader onderzoeken van een aangifte. 

Het is verheugend dat een aantal Tweede Kamer leden naar aanleiding van de 
Argos documentaire vragen over de LEBZ en de kwestie van 'ritueel misbruik' hebben 
gesteld aan de minister van Justitie en Veiligheid, Grapperhaus. 

Te hopen is dat dit zal leiden tot twee besluiten. In de eerste plaats het laten 
uitvoeren van een onafhankelijk onderzoek naar de samenstelling en het functioneren 
van de LEBZ. En ten tweede het instellen van een nieuwe onderzoekscommissie Ritueel 
Geweld - om die term toch nog maar eens te gebruiken. Een commissie die er al in 1994 
had moeten zijn, als de aanbeveling van de eerste commissie (Hulsenbeek) op dit gebied 
was gevolgd. Een commissie die breed samengesteld zal dienen te zijn, en die zeker 
deskundigen op het specifieke terrein van georganiseerd en/of geritualiseerd geweld zal 
dienen te bevatten. Een commissie met een voorzitter met gezag, van onbesproken 
gedrag in deze, en met kennis van zaken. 

Als dit de resultaten kunnen worden van de aandacht die de Argos documentaires 
recent hebben gegenereerd, en áls de psychiatrie en psychologie zich ook hier van hun 
verantwoordelijkheid bewust zijn en ernaar handelen, en áls ook de zorgverzekeraars dit 
doen, dan heeft het lijden van mensen voor wie dit alles te laat komt, toch nog tot iets 
positiefs geleid. 

Het algemeen aanwezige wegkijken - om welke reden dan ook - is 
verantwoordelijk voor de belabberde situatie waarin mensen die het slachtoffer zijn van 
deze onvoorstelbare vorm van geweld nog steeds moeten verkeren. Het is de hoogste 
tijd voor een herbezinning en een einde aan deze periode van ontkenning. 



10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:45 
Aan: 	 1 0.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Bijlagen: 	 Brief Grapperhaus.docx 

Urgentie: 	 Hoog 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van: 10.2.e 	 BD/DBO 
Verzonden: donderdag 24 september 2020 10:10 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Hi 10.2.e ,  
Wil jij deze intern doorzetten dat de organisatie antwoord krijgt namens mjenv? 
Mochten ze nog aandringen op een publiek emailadres, welke kan ik dan geven? 
Groet 
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Van: Nispen, M. van 1 O.2.e 	@tweedekamer.nl> 
Verzonden: maandag 21 september 2020 12:02 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 
Onderwerp: FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Beste  1 0.2.e  , 

@minienv.nl> 

Ik weet niet of dit de juiste weg is, maar onderstaande briefschrijvers vroegen mij een mailadres van de 
minister om bijgevoegde brief rechtstreeks aan hem te sturen. Ik stuur deze nu graag aan jou, ivm het AO 
zeden op 6 oktober, lijkt me ook voor jullie handig. Maar hoe zal ik dat in het vervolg doen? Is er een 
emailadres voor het publiek? 
Alvast bedankt. 

Met vriendelijke groet, 
Michiel van Nispen 
Tweede Kamerlid voor de SP 

Van: Kenniscentrum TGG 1  1 O.2.e 	 @kenniscentrumtgg.org>  
Verzonden: zondag 20 september 2020 12:22 
Aan: Commissie J&V 10.2.90tweedekanner.nk Staaij, C.G. van der  10.2.e  @tweedekamer.nk  10-2.e@sp.n1; 
Toorenburg, M.M. van  1 O.2.e 	2tweedekamennk  Kuiken, A.H. 10.2.e @tweedekamer.nl>; Helder, L. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Verhoeven, K.  10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Ojik, B. van 
10.2.e @tweedekamer.nl>; Nispen, M. van  1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>; Wassenberg Frank 
10.2.e 	 Ptweedekamer.nk Wijngaarden, van 10.2.e 	Rtweedekamennk  Hiddema, T. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Brenk, C. van  10.2.e  @tweedekamer.nl>; Dam, C. van 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Buitenweg, K.  10.2.e 	,@tweedekamer.nl>;  Azarkan, F. 



10.2.e  @tweedekamer.nl>;  WOrsdOrfer, M.  10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Groothuizen, M. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  YesilgOz-Zegerius, D.  10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Markuszower, mr. G. (Gidi 
2k)  1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Kuik, 	0.2.e  @tweedekamer.nk  Graaf, S. van der 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Dijk, E. van  10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Gent, T. van 
1 O.2.e   @tweedekamer.nl>;  Smals, B.1  O.2.e  2tweedekamennk  Beukering-Huijbregts, M. van 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Meenen, P. van  10.2.e 	@tweedekamer.nl>  
CC: Omtzigt, P.H.  10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Dijk van J.J. (Jasper)  1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Voordewind, 
J.S. 10.2.e 	otweedekamennk  Bosman, A.  10.2.e  .0tweedekamer.nk  Harbers, M. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Otterloo, G.J.P. van  1 O.2.e 	otweedekannennk Bergkamp, V. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Bisschop, R. 10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Graaf, M. de 
10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Kuzu, T. 1 0.2.e  @tweedekamer.nk  Meenen, P. van 
10.2.e 	2tweedekamennk  Rog, M. 10.2.e2tweedekamer.nk  Sjoerdsma, S. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  etziitok, N. 10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Baudet, T. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Berg, J. van den 10.2.e  @tweedekamer.nl>;  EI Yassini, Z. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Futselaar, F.1  0.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Koerhuis, D. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>;  Maeijer, V.  10.2.e  @tweedekamer.nl>;  Kooten van, Femke Merel 
10.2.e 	 @tweedekamer.nl>;  Berge, N. van den  1 O.2.e  @tweedekamer.nl>;  Regterschot, K. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>  
Onderwerp: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Geachte (plaatsvervangende) leden van de Vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid, 

Op de agenda van uw Commissie van 6 oktober aanstaande staat onder andere het onderwerp 'Zeden'. Hierin 
worden de vragen die leden van uw Commissie aan de minister hebben gesteld over de LEBZ, en zijn antwoorden 
besproken. 

Omdat de antwoorden zeer veel vragen oproepen, achten wij het onze taak u enige achtergrondinformatie te 
verschaffen, zodat u beter in staat zult zijn een inhoudelijk goede discussie te voeren. 
Wij zijn ervan op de hoogte dat onder andere een aantal behandelaars in de GGZ en de stichting Caleidoscoop u ook 
van informatie hebben voorzien. 
De brief die u hierbij als bijlage ontvangt, wordt ook naar de minister gestuurd. 
Tevens zijn wij van plan de brief aan het ANP en diverse media te doen toekomen. 

Zoals ook gesteld in de brief zijn wij altijd bereid u te woord te staan. 
In de hoop dat u zult slagen om te doen waar wij in de brief om vragen, en u veel wijsheid toewensend, bij voorbaat 
dank, 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

KENNISCE TRUM 
eif 

Kenniscentrum TGG I Hereweg 100 1 9725 Al 1 Groningen 1 KvK 02086957 1 IBAN: NL18INGB 0005422093 

10.2.e@kenniscentrum.orq1www.kenniscentrumtcw.org  
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10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:45 
Aan: 	 10.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Bijlagen: 	 Brief Grapperhaus.docx 

Urgentie: 	 Hoog 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van:10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: donderdag 24 september 2020 11:09 
Aan: Parlementair - DGPenV 
Onderwerp: FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Hoi! 

Kan ik dit naar jullie doorspelen? Ik zie namelijk dat jullie de kamervragen over de Argos uitzending 
gedaan hebben. 
Let me know! 

13 

Gr. 10.2.e 

Van: Nispen, M. van 10.2.e 	@tweedekamer.nl> 
Verzonden: maandag 21 september 2020 12:02 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBo 10.2.e 
Onderwerp: FW: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Beste  10.2.e , 

@minjenv.nl> 

Ik weet niet of dit de juiste weg is, maar onderstaande briefschrijvers vroegen mij een mailadres van de 
minister om bijgevoegde brief rechtstreeks aan hem te sturen. Ik stuur deze nu graag aan jou, ivm het AO 
zeden op 6 oktober, lijkt me ook voor jullie handig. Maar hoe zal ik dat in het vervolg doen? Is er een 
emailadres voor het publiek? 
Alvast bedankt. 

Met vriendelijke groet, 
Michiel van Nispen 
Tweede Kamerlid voor de SP 

Van: Kenniscentrum TGG 1  1 O.2.e 	 @kenniscentrumtgg.org> 
Verzonden: zondag 20 september 2020 12:22 
Aan: Commissie J&V 10.2.92tweedekamer.nk 10.2.e 	 @tweedekanner.nk  10.2.e  @sp.n1; 
Toorenburg, M.M. van 1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>; Kuiken, A.H.1 O.2.e @tweedekamer.nl>; Helder, L. 
10.2.e @tweedekamer.nl>; Verhoeven, K. 10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Ojik, B. van 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Nispen, M. vans O.2.e 	@tweedekamer.nl>; Wassenberg Frank 



10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Wijngaarden, van  10.2.e 	Otweedekamennb;  Hiddema, T. 
10.2.e  ptweedekamennk Brenk, C. van  10.2.e  @tweedekamer.nl>; Dam, C. van 
1 O.2.e  @tweedekamer.nl>; Buitenweg, K.  1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>; Azarkan, F. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Wtirsdërfer, M. 1 0.2.e 	@tweedekamer.nl>; Groothuizen, M. 
10.2.e 	Rtweedekamer.nk YeOgiiz-Zegerius, D.  10.2.e  Otweedekamer.nb;  Markuszower, mr. G. (Gidi 
2k)  10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Kuik, A. 10.2.e@tweedekamer.nk Graaf, S. van der 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Dijk, E. van 1 0.2.e@tweedekamer.nk Gent, T. van 
1 0.2.e2tweedekamer.n1>; Smals, B. 1 O.2.e  2tweedekamer.nk  Beukering-Huijbregts, M. van 
10.2.e 	 tweedekamer.nl>; Meenen, P. van 10.2.e 	otweedekamer.nl> 
CC: Omtzigt, P.H.  10.2.e  @tweedekamer.nl>; Dijk van J.J. (Jasper)  1 O.2.e 	@tweedekamer.nl>; Voordewind, 
is. 10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Bosman, A. 1 0.2.e  @tweedekamer.nl>; Harbers, M. 
10.2.e  2tweedekarner.nk  Otterloo, G.J.P. van  10.2.e 	otweedekamennl>; Bergkamp, V. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>; Bisschop, R.  10.2.e 	@tweedekanner.n1>; Graaf, M. de 
10.2.e  @tweedekamennk Kuzu, T.10.2.e2tweedekanner.nk Meenen, P. van 
10.2.e 	@tweedekamer.n1>; Rog, M.10.2.e@tweedekamer.nk Sjoerdsma, S. 
10.2.e 	@tweedekamer.nk 15zijtok, N.  10.2.e  otweedekamennl>; Baudet, T. 
10:2.e  @tweedekamer.nl>; Berg, J. van den  1 O.2.e  @tweedekamer.nl>; El Yassini, Z. 
10.2.e  @tweedekamer.nl>; Futselaar, F.1  0.2.e 	@tweedekamer.nk Koerhuis, D. 
10.2.e  @tweedekamer.nk Maeijer, V.  10.2.e  @tweedekamer.nl>; Kooten van, Femke Merel 
10.2.e 	 otweedekamer.nk Berge, N. van den  1 O.2.e  @tweedekamer.nl>; Regterschot, K. 
10.2.e 	@tweedekamer.nl> 
Onderwerp: Brief inzake overleg 6 oktober 
Urgentie: Hoog 

Geachte (plaatsvervangende) leden van de Vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid, 

Op de agenda van uw Commissie van 6 oktober aanstaande staat onder andere het onderwerp 'Zeden'. Hierin 
worden de vragen die leden van uw Commissie aan de minister hebben gesteld over de LEBZ, en zijn antwoorden 
besproken. 

Omdat de antwoorden zeer veel vragen oproepen, achten wij het onze taak u enige achtergrondinformatie te 
verschaffen, zodat u beter in staat zult zijn een inhoudelijk goede discussie te voeren. 
Wij zijn ervan op de hoogte dat onder andere een aantal behandelaars in de GGZ en de stichting Caleidoscoop u ook 
van informatie hebben voorzien. 
De brief die u hierbij als bijlage ontvangt, wordt ook naar de minister gestuurd. 
Tevens zijn wij van plan de brief aan het ANP en diverse media te doen toekomen. 

Zoals ook gesteld in de brief zijn wij altijd bereid u te woord te staan. 
In de hoop dat u zult slagen om te doen waar wij in de brief om vragen, en u veel wijsheid toewensend, bij voorbaat 
dank, 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

KENNISCE TROM 

Kenniscentrum TGG 1 Hereweg 100 1 9725 AJ 1 Groningen 1 KvK 02086957 1 IBAN: NL18INGB 0005422093 

herryvos@kenniscentrum.org  1 www.kenniscentrumt.g.orq 
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10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 donderdag 30 juli 2020 13:55 
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DBO 
Onderwerp: 	 FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Bijlagen: 	 KV Ritueel misbruik aangepaste DJ versie.docx 

FYI: zit dus zeker overlap in mbt MRb voor dit dossier 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B  1 O.2.e 	(ïDminjenv.nl>  
Datum: donderdag 30 jul. 2020 1:12 PM 
Aan: Parlementair - DGPenV  1 O.2.g 	 @minjenv.nl> 
Kopie: 1 O.2.e 	 BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e a, minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e  oiminjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e  @minjenv.nl>,  10.2.e 

	

BD/DBAenV/SB  10.2.e 	 (minjenv.nl>.10.2.e 	 BD/DRC/CV 
1 U.2.e  @minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 

Hoi  10.2.e, 
Van de collega's van beleid/DRC heb ik nog geen reactie ontvangen. Jij wel? 
Zelf sla ik vooral aan op de antwoorden op de vragen 2, 6 en 7, omdat deze volgens mij breder opgepakt moeten 
worden om goed te beantwoorden. Het raakt ook aan het terrein van Dekker namelijk. 
We zien bij DCom dat niet alleen Argos aandacht besteed aan dit onderwerp, maar ook de Monitor. Dit programma 
werkt aan een nieuwe uitzending voor kort na de zomer: https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-
terugkijken-duiveluitdrijving-bij-kinderen-2   
De Monitor heeft ook weer vragen gesteld aan mijn collega's uit team Dekker nav een eerdere set antwoorden op 
Kamervragen uit mei dit jaar: https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-justitie-en-
veiligheid/documenten/kamerstukken/2020/05/25/antwoorden-kamervragen-over-het-bericht-duivelsuitdriiving-
bij-kinderen-en-andere-misstanden-binnen-religieuze-gemeenschappen   
De kans is groot dat we nav deze nieuwe set ook weer persvragen krijgen van de journalisten van Argos en de 
Monitor... 
Volgens mij moeten we tav de vragen 2, 6 en 7 in deze nieuwe set vragen van PvdA en SP rekening houden met 
overlap met de eerdere antwoorden op vragen van Dekker. Mijn collega  1 O.2.e 	die bezig is met 
beantwoording van persvragen van de Monitor, kijkt nog even naar de overlap en waar goede aanvullingen mogelijk 
zijn. Van beleid op dit dossier zijn bij dgSenB volgens mij  1 O.2.e 	en  10.2.e 	 betrokken. Ik 
neem  10.2.e  mee in de cc, omdat zijn volgende week vanaf 3 augustus weer aan het werk is en 10.2.e pas 18 
augustus. Ik neem aan dat we nog even tijd hebben, omdat beide bewindslieden half augustus weer in huis zijn en 
nu geen antwoorden op kamervragen uitkunnen. 
Zie hieronder alvast wat eerste suggesties, maar die moeten zeker ook nog gecheckt worden door team Dekker:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, dat er in Nederland 
sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 
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Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel misbruik in Nederland? 
Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
11.1 

Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen melden, voor hulp, 
advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in een uitdrukkelijke behoefte voorzag en 
niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

2 



Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 061 0.2.e 
10.2.e 	ominienv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van: Parlementair - DGPenV 
Verzonden: woensdag 29 juli 2020 12:35 
Aan:  1 0.2.e 	 BD/DCOM/P&B 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e 
Zou je mij kunnen laten weten of het lukt om deze week input te geven op deze set? Dan kan ik daarop anticiperen 
in de planning. 
Hoor het graag, dank alvast! 

Groet, 
10.2.e 
Van: Parlementair - DGPenV 
Verzonden: maandag 27 juli 2020 17:06 
Aan:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e 
Bijgevoegd een set KV van de PvdA en SP over ritueel misbruik. Deze set ligt momenteel in DJ bij DBO voor advies 
vooraf. Van DBO kreeg ik, gezien de aandacht van de minister voor de aanpak van zedenmisdrijven, de vraag om 
met DCOM contact op te nemen over de toon van de beantwoording. 
Van  10.2.e 	(cc) begreep ik dat ik hiervoor bij jou moet zijn, klopt dat? 
In het bijgevoegde document heb ik de track changes en opmerkingen van DBO laten staan zodat jij deze ook kunt 
zien. Als het handiger is om in een 'schone' versie te werken dan pas ik dat uiteraard aan. 
Hoor het graag, dank alvast! 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Staf en Parlementair 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 

M 0610.2.e 
E 10.2.e 	Ominienv.nl  
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10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
	 15 

Van: 	 1 0.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 29 juli 2020 08:57 
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DBO 
Onderwerp: 	 FW: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 
Bijlagen: 	 KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik.docx 

Ha  10.2.e , 

Bijgevoegd de vragen van PvdA & SP. Volgens mij ziet dit op hetzelfde dossier? 

Groeten, 

102e 

van:10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: maandag 27 juli 2020 14:58 

( 	Aan:  10.2.e 	BD/NCSC/Staf 
cc:10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 

Dag  10.2.e , 

In DJ heb ik bijgevoegde conceptbeantwoording ontvangen, waarvoor dank! De beantwoording riep 
echter nog wel enkele vragen bij me op, mede gezien het gevoelige onderwerp. Zou je hier even naar 
willen kijken? Voor de volledigheid heb ik het stuk ook teruggezet in digijust. 

Gezien ook de aandacht van de minister voor de aanpak van zedenmisdrijven vroeg ik me af: heb je 
wellicht contact gehad met DCOM over de toon van de beantwoording? Zo niet, zou je dat dan nog 
even willen doen voordat je de beantwoording weer terugzet? 

Mocht je willen sparren/overleggen, dan hoor ik het graag! 

Alvast veel dank! 

Groeten, 

10.2.e 



10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 1 O.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:44 
Aan: 	 1 O.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar 

aanleiding van antwoorden van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van: Parlementair - DGPenV 
Verzonden: maandag 28 september 2020 09:06 
Aan: Parlementair Secretaris — DBO ;10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: RE: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Hoi 10.2.e 

Inmiddels is het idee om in het AO de minister de toezegging te laten doen een schriftelijke reactie te 
laten geven. Een technische briefing is dan niet nodig. 

Ik bel  10.2.e  nog even hierover. 

Groet, 
10.2.e 

Van: Parlementair Secretaris — DBO 1 O.2.g 	 @minienv.nl> 
Verzonden: vrijdag 25 september 2020 15:00 
Aan: Parlementair - DGPenV 1 O.2.g 	 @minienv.nl> 
Onderwerp: RE: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Hoi 10.2.e , 

Excuses voor de late reactie. Ik heb geprobeerd om dit zelf op te pakken, maar ik denk dat het sneller 
gaat als je direct contact opneemt met mijn collega  10.2.e  (06 10.2.e 
10.2.e 	©minjenv.n1). 10.2.e 

Groet, 

10.2.e 

Parlementair ondersteuner 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Bestuursondersteuning (DBO) 
Afdeling Advies 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 Kamer N08.152 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 06 10.2.e 
10.2.e caminjenv.n1 



Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 @minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 16 september 2020 13:43 
Aan: Parlementair Secretaris — DBO 1 O.2.g 	 @iminjenv.nl> 
cc:10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  11 .1 	@minjenv.nki  0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	@minlenv.nl> 
Onderwerp: FW: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Beste collega, 

Bijgaand een VKC-verzoek nav de antwoorden op eerder Kamervragen inzake LEBZ (Landelijk 
expertisecentrum bijzondere zedenzaken, van politie). 
Het verzoek van de Kamer is om hierop te reageren. 11.1 

Het punt is wel dat er in NL heel weinig / nauwelijks aangiften zijn op dit punt. 

De politie opperde om een technische briefing te organiseren, met als doel de TK te informeren over 
hoe het LEBZ te werk gaat. Daar zitten voor- en nadelen aan (Kamer kan het gevoel hebben met een 
kluitje in het riet te worden gestuurd), dus we hebben aangegeven dat ook te willen bespreken met 
DBO. 

( Kunnen we hierover even sparren? 

Met groet, 
10.2.e 

van:10.2.g 	 @minienv.n1  10.2.g 	 @minienv.nl> 
Verzonden: donderdag 10 september 2020 17:03 
Aan:  10.2.e 	 BD/DJOA/BBOP  10.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	BD/DJOA/BBOP 
10.2.e  @minjenv.nk  10.2.e 	 BD/KS  10.2.e 	@nctv.minienv.nk  10.2.e 	BD/PACT 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DJOA/BBOP1  0.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 
BD/DWJZ/PR 1 O.2.e 	 P minienv.nk  10.2.e 	 BD/DJOA/BBOP 
10.2.e 	@minjenv.nk  10.2.e 	BD/DGPenV/PPM/PP  10.2.e  @minienv.nl>;  10.2.e 
- BD/DGM/DRM/B&S  1 O.2.e 	@minjenv.nki  0.2.e 	BD/PSD  10.2.e 	@nctv.minjenv.nk  10.2.e 
10.2.e BD/DGM/DMB/LVV  1 O.2.e 	@minjenv.nk  10.2.e  JUSTIS/JZU 1 0 .2  .e@justis.nk  10.2.e 
10.2.e 	 BD/DJOA/JBOZ 10.2.e 	Rminienv.nk  10.2.e 	 BD/KS 
10.2.e 	@nctv.minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGM/DMB/JAZ 1 O.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DGPenV/Staf  1 O.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGM/DMB/JAZ  1 O.2.e  @minjenv.nl>; 
10.2.e 	BD/STAF_DGSenB  10.2.e 	@minjenv.nk  10.2.e 	BD/DVB/IV 
10.2.e 	@minjenv.nk  10.2.e 	 BD/DGM/DMB/JAZ  1 O.2.e 	2 minienv.nk  10-2.e 
10.2.e 	 BD/DGM/DRM/B&S1  0.2.e 	@minjenv.nk1  0.2.e 	BD/KS 
10.2.e  @nctv.minjenv.nl> 
CC: BD-Parlementaire Contactpersonen  1 O.2.g 	 @minjenv.nk Info PIV - DC/PIV 
10.2.g  2minienv.nk  Informatieplein Justitie-DC/PIV  1 O.2.g 	@minjenv.nk MVJDBO - DBO 
10.2.e  @minjenv.nl> 
Onderwerp: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden van 
de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Geachte mevrouw/heer, 

Er is een nieuw VKC-verzoek aangemaakt op uw directie inzake "Oproep, namens behandelaars in GGZ, 
naar aanleiding van antwoorden van de minister over pedosexueel ritueel misbruik". 

Wilt u svp een directie/medewerker koppelen aan dit stuk? 

link naar detailrapport of zoek op ID-nummer 106828 



Voor vragen kunt u een mail sturen naar  10.2.g  (minjenv.n1  of bellen naar tst.  10." 

Met dank & vriendelijke groet, 
10.2.e 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit 
bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te 
verwijderen. De Staat aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt 
met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten. 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this 
message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The 
State accepts no liability for damage of any kind resulting from the risks inherent in the electronic 
transmission of messages. 

Ministry of Justice and Security 

	 Disclaimer 	  
De informatie verzonden met dit e-mailbericht (en bijlagen) is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n) 
en zij die van de geadresseerde(n) toestemming kregen dit bericht te lezen. 
Kennisneming door anderen is niet toegestaan. 
De informatie in dit e-mailbericht (en bijlagen) kan vertrouwelijk van aard zijn en binnen het bereik van een 
geheimhoudingsplicht en/of een verschoningsrecht vallen. 
Indien dit e-mailbericht niet voor u bestemd is, wordt u verzocht de afzender daarover onmiddellijk te 
informeren en het e-mailbericht (en bijlagen) te vernietigen. 
Conform het beveiligingsbeleid van de Politie wordt e-mail van en naar de politie gecontroleerd op 
virussen, spam en phishing en moet deze e-mail voldoen aan de voor de overheid verplichte 
mailbeveiligingsstandaarden die zijn vastgesteld door het Forum Standaardisatie. 
Mail die niet voldoet aan het beveiligingsbeleid kan worden geblokkeerd waardoor deze de geadresseerde 
niet bereikt. De geadresseerde wordt hiervan niet in kennis gesteld. 

The information sent in this E-mail message (including any attachments) is exclusively intended for the 
individual(s) to whom it is addressed and for the individual(s) who has/have had permission from the 
recipient(s) to read this message. 
Access by others is not permitted. 
The information in this E-mail message (including any attachments) may be of a confidential nature and 
may form part of the duty of confidentiality and/or the right of non-disclosure. 
If you have received this E-mail message in error, please notify the sender without delay and delete the E-
mail message (including any attachments). 
In conformity with the security policy of the Police, E-mails from and to the Police are checked for viruses, 
spam and phishing and this E-mail must meet the standards of the government-imposed E-mail security as 
set by the Standardization Forum. 
Any E-mail failing to meet said security policy may be blocked as a result of which it will not reach the 
intended recipient. The recipient concerned will not be notified. 
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10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:44 
Aan: 	 1 0.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar 

aanleiding van antwoorden van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van: Parlementair- DGPenV 
Verzonden: maandag 28 september 2020 09:06 
Aan: Parlementair Secretaris — DBO ; 10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: RE: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Hoi 10.2.e 

Inmiddels is het idee om in het AO de minister de toezegging te laten doen een schriftelijke reactie te 
laten geven. Een technische briefing is dan niet nodig. 

Ik bel  10.2.e nog even hierover. 

Groet, 
10.2.e 

Van: Parlementair Secretaris — DBO 1 O.2.g 	 @minjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 25 september 2020 15:00 
Aan: Parlementair - DGPenV 1 O.2.g 	 @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Hoi 10.2.e , 

Excuses voor de late reactie. Ik heb geprobeerd om dit zelf op te pakken, maar ik denk dat het sneller 
gaat als je direct contact opneemt met mijn collega  10.2.e (06 10.2.e 
10.2.e 	(aminienv.n1). 10.2.e 

Groet, 

10.2.e 

Parlementair ondersteuner 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Bestuursondersteuning (DBO) 
Afdeling Advies 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 1 Kamer N08.152 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M  06 10.2.e 
10.2.e  ©minjenv.n1 



Van: Parlementair- DGPenV 10.2.g 
	

@minienv.nl> 
Verzonden: woensdag 16 september 2020 13:43 
Aan: Parlementair Secretaris — DBO 10.2.g 	 Ominienv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 1 1.1 

	
@minienv.n1>;10  .2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	@minienv.nl> 
Onderwerp: FW: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Beste collega, 

Bijgaand een VKC-verzoek nav de antwoorden op eerder Kamervragen inzake LEBZ (Landelijk 
expertisecentrum bijzondere zedenzaken, van politie). 
Het verzoek van de Kamer is om hierop te reageren. 11.1 

Het punt is wel dat er in NL heel weinig / nauwelijks aangiften zijn op dit punt. 

De politie opperde om een technische briefing te organiseren, met als doel de TK te informeren over 
hoe het LEBZ te werk gaat. Daar zitten voor- en nadelen aan (Kamer kan het gevoel hebben met een 
kluitje in het riet te worden gestuurd), dus we hebben aangegeven dat ook te willen bespreken met 
DBO. 

Kunnen we hierover even sparren? 

Met groet, 
10.2.e 

Van:  1 0.2.g 	 ominjenv.n110.2.g 
	

@minienv.nl> 
Verzonden: donderdag 10 september 2020 17:03 
Aan:  10.2.e 	 BD/DJOA/BBOP  1 O.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	BD/DJOA/BBOP 
10.2.e @minienv.nl>; 10.2.e 	 BD/KS  10.2.e 	gnctv.minjenv.nb;  10.2.e 	BD/PACT 
10.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	BD/DJOA/BBOP10.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 
BD/DWJZ/PR 1 O.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	 BD/DJOA/BBOP 
10.2.e 	2 minienv.nk 10.2.e 	BD/DGPenV/PPM/PP 1 O.2.e @minienv.nl>;  10.2.e 
- BD/DGM/DRM/B&S  10.2.e 	@minienv.n1>;10.2.e 	BD/PSD  10.2.e 	@nctv.minienv.nl>;  10.2.e 
10.2.e BD/DGM/DMB/LVV 1 O.2.e 	@minienv.nl>; 1 O.2.e JUSTIS/JZU 1 0.2.e  @justis.n1>; 10.2.e 
10.2.e 	 BD/DJOA/JBOZ 1 O.2.e 	@minienv.nl>;  1 O.2.e 	 BD/KS 
10.2.e 	@nctv.minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGM/DMB/JAZ  1 O.2.e  @minienv.nl>; 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf 1 O.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	BD/DGM/DMB/JAZ 1 O.2.e @minienv.nl>; 
10.2.e 	BD/STAF_DGSenB  10.2.e 	@minjenv.nk  10.2.e 	BD/DVB/IV 
10.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	 BD/DGM/DMB/JAZ  10.2.e 	2 minienv.nk  10.2.e 
10.2.e 	 BD/DGM/DRM/B&S10.2.e 	@minjenv.nkl  0.2.e 	BD/KS 
10.2.e  @nctv.minienv.nl> 
CC: BD-Parlementaire Contactpersonen  1 O.2.g 	 @minienv.nl>; Info PIV - DC/PIV 
10.2.g  na minienv.nk Informatieplein Justitie-DC/PIV  10.2.g 	Rminienv.nk MVJDBO - DBO 
10.2.e  @minienv.nl> 
Onderwerp: Nieuw VKC-verzoek inzake Oproep, namens behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden van 
de minister over pedosexueel ritueel misbruik 

Geachte mevrouw/heer, 

Er is een nieuw VKC-verzoek aangemaakt op uw directie inzake "Oproep, namens behandelaars in GGZ, 
naar aanleiding van antwoorden van de minister over pedosexueel ritueel misbruik". 

Wilt u svp een directie/medewerker koppelen aan dit stuk? 

link naar detailrapport of zoek op ID-nummer 106828 
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Voor vragen kunt u een mail sturen naar 1 0.2.g  (m,minjenv.n1  of bellen naar tst.  10 2 e  

Met dank & vriendelijke groet, 
10.2.e 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit 
bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het bericht te 
verwijderen. De Staat aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, die verband houdt 
met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten. 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this 
message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The 
State accepts no liability for damage of any kind resulting from the risks inherent in the electronic 
transmission of messages. 

Ministry of Justice and Security 

	  Disclaimer 	  
De informatie verzonden met dit e-mailbericht (en bijlagen) is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde(n) 
en zij die van de geadresseerde(n) toestemming kregen dit bericht te lezen. 
Kennisneming door anderen is niet toegestaan. 
De informatie in dit e-mailbericht (en bijlagen) kan vertrouwelijk van aard zijn en binnen het bereik van een 
geheimhoudingsplicht en/of een verschoningsrecht vallen. 
Indien dit e-mailbericht niet voor u bestemd is, wordt u verzocht de afzender daarover onmiddellijk te 
informeren en het e-mailbericht (en bijlagen) te vernietigen. 
Conform het beveiligingsbeleid van de Politie wordt e-mail van en naar de politie gecontroleerd op 
virussen, spam en phishing en moet deze e-mail voldoen aan de voor de overheid verplichte 
mailbeveiligingsstandaarden die zijn vastgesteld door het Forum Standaardisatie. 
Mail die niet voldoet aan het beveiligingsbeleid kan worden geblokkeerd waardoor deze de geadresseerde 
niet bereikt. De geadresseerde wordt hiervan niet in kennis gesteld. 

The information sent in this E-mail message (including any attachments) is exclusively intended for the 
individual(s) to whom it is addressed and for the individual(s) who has/have had permission from the 
recipient(s) to read this message. 
Access by others is not permitted. 
The information in this E-mail message (including any attachments) may be of a confidential nature and 
may form part of the duty of confidentiality and/or the right of non-disclosure. 
If you have received this E-mail message in error, please notify the sender without delay and delete the E-
mail message (including any attachments). 
In conformity with the security policy of the Police, E-mails from and to the Police are checked for viruses, 
spam and phishing and this E-mail must meet the standards of the government-imposed E-mail security as 
set by the Standardization Forum. 
Any E-mail failing to meet said security policy may be blocked as a result of which it will not reach the 
intended recipient. The recipient concerned will not be notified. 
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Van: 	 10.2.e 	BD/DBO 
Verzonden: 	 dinsdag 20 oktober 2020 15:56 
Aan: 	 1 0.2.e 	BD/DBO 
CC: 	 1 0.2. e 	BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Opvolging toezeggingen gedaan bij WGO Slachtoffers 

Dit gaat over de toezegging / motie mbt de slachtoffers van ritueel/satanistisch/sadistisch 
(kinder)misbruik. 

10.2.e 

van:10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Verzonden: donderdag 15 oktober 2020 17:14 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO 
cc:10.2.e 	 BD/DBO ;10.2.e BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: Opvolging toezeggingen gedaan bij WGO Slachtoffers 

Dag  10.2.e 

Ok, dank. 

De toezegging voor Mrb is inmiddels op naam gezet van een collega va DGenV (dossierhouder). 
Weet niet of dat de juiste is, of meer bij DGSenB thuis hoort ) 

In de conceptantwoorden van het SO Zede nemen we een vewijzing op naar de aangenomen motie 
van GL en melden we ook vast dat we proberen deze in WODC-onderzoeksprogrammering op te 
nemen (en contact te leggen met de Duitse onderzoekers). 

Groet 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DB010.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: donderdag 15 oktober 2020 16:46 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  1 O.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  1 0.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Opvolging toezeggingen gedaan bij WGO Slachtoffers 

Hi  10.2.e , 

Even een terugkoppeling: 
Besproken met  10.2.e 	dat het toegezegde gesprek (geregistreerd op het toezeggingen 
formulier) in principe door MRb aangegaan wordt. Dat is natuurlijk ook vanuit de portefeuille 
van MJ&V. Ik neem aan dat jij kan oppakken met wie dat dan moet plaatsvinden etc. 
De motie is daarnaast zelfs aanvaard (onderzoek) en in PV van gisteren is verzocht (door GL en 
SP) om uiteen te zetten hoe het onderzoek eruit gaat zien. Ik neem aan dat dat ook via de 
geëigende wegen doorgezet wordt, maar dan weet je er van. 

Groet, 
10.2.e 

van:10.2.e 	BD/DBO 
Verzonden: dinsdag 6 oktober 2020 18:41 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBo10.2.e 	Orninjenv.nl> 



CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 1 0.2.e 	2minienv.nl> 
Onderwerp: Opvolging toezeggingen gedaan bij WGO Slachtoffers 

Hi 10.2.e 	, 

Ik belde je eerder vandaag, maar kan me goed voorstellen dat het druk was met de COVID-wet. Gisteren was het 
WGO over een wetsvoorstel over de positie van slachtoffers. 
Omdat het AO Zeden was omgezet in een SO hebben GL en SP het WGO van gisteren aangegrepen om twee 
moties in te dienen die eigenlijk meer hadden gepast bij het AO Zeden. De SP heeft dat gedaan met als doel een 
onderzoek naar het LEBZ (met steun GL en PvdA). Dit heeft MRb conform de verleende teksten ontraden. 

De motie van GL (met steun van SP en PvdA) vroeg om een onafhankelijk onderzoek naar ritueel sadistisch 
kindermisbruik (o.a. naar aanleiding van een Argos-uitzending). Daar lag een spreektekst bij MRb (zie bijlage) die 
onder voorwaarden ruimte gaf voor Oordeel Kamer. Het was een nogal verhit debat (het hele debat) en 
uiteindelijk hield GL vast aan de tekst in de motie (een onafhankelijk onderzoek) en heeft MRb de motie ontraden. 
Maar heeft wel toegezegd dat we gaan verkennen of een onderzoek opportuun is (in lijn met tekst in de bijlage). 
En dan via twee lijnen: 

- Er is in Duitsland/NRW onderzoek gedaan naar deze praktijken. Hij heeft toegezegd dat we met de Duitse 
autoriteiten contact opnemen om te vragen naar het onderzoek. 

- En om een gesprek te voeren met slachtoffers en behandelaars van deze praktijken. 

Dat laatste punt wilde ik even met jou bespreken. De casus die GL aankaart is al in schriftelijke vragen 
beantwoord, maar alleen door MJenV. Dan zou een gesprek met MienV logisch zijn, maar aan de andere kant 
heeft MRb dit toegezegd in het debat. Ik zit er op zich relaxt in, behalve dat we de toezegging wel na moeten 
komen. 

Morgen even tijd te bellen hoe we dit kunnen oppakken? 

Groet, 
10.2 e 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

10.2.e 	@minienv.ni  
www.rijksoverheid.nl/ienv  
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Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:43 
Aan: 	 1 0.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Ritueel misbruik 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

van:10.2.e 	 BD/AL 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 20:05 
Aan:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  ;10.2.e 	BD/DRC/CV 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES ;  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  ;10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

Oké dank! 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	(dminjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 8:01 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/AL  10.2.e 	cminjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e  (dminjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Kopie:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@min'env.nl>.10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e 	ri-,/,minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e @minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

Dag  10.2.e, 

DGPenV is nog doende met instelling cie. Naar verwachting hopelijk deze maand afgerond en brief naar 
TK. 
Is ook besproken door  10.2.e 	in stafoverleg met de minister. 

Gr., 
10.2.e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

van: 10.2.e 	 BD/AL  10.2.e 	@minienv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 6:26 PM 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV10.2.e @minjenv.nl>,  10.2.e 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Kopie: 1 0.2 . e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

BD/DGPenV/PPBT/PBO 



Hoi  10.2.e 
Dank voor je reactie. Kunnen jullie aangeven wanneer dit nu komt? Was dacht ik unaniem aangenomen 
motie? 
Hg 
10.2.e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

van: 10.2.e 	BD/DRC/CV  1 0.2.e  na,minjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:46 PM 
Aan: 10.2.e 	 BD/AL  10.2.e 	a,minjenv.ril> 
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

Hoi  10.2.e 
Zie onderstaande reactie:  10.2.e 	is hiervoor contactpersoon. 
Groet, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 14:41 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV 1 0.2.e  @minienv.nk  10.2.e 

@minienv.nl>  
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

BD/DRC/CV 1 O.2.e 

Ha  10.2.e al even voor mijn beurt,  1 0.2.e 	- DGPenV — is hiermee bezig. Heeft inderdaad 
vertraging opgelopen, men onderzoekt mogelijkheden tot instellen van een commissie, vandaar... 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

Van: 1 O.2.e 	BD/DRC/CV 1 O.2.e (dminjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:39 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 
Kopie: 10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e  (dminjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

rd.minjenv.nl> 

Ha  10.2.e 
Zou jij hier even naar willen kijke? Of weet jij wie ritueel misbruik als dossier heeft? Groet, 10.2.e 

Van:10.2.e 	 BD/AL 1 O.2.e 	@minienv.nl> 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 12:05 
Aan: 1 0 .2.e 	BD/DRC/CV1  0.2.e  @minienv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minienv.nl> 
Onderwerp: Ritueel misbruik 

Hai 
Onderstaande vraag kreeg ik van de CU. 
Kan een van jullie dit misschien beantwoorden? 
Hg 
10.2.e 

2 



Hoi  10.2.e,  In de beantwoording van het SO Zeden gaf het kabinet aan voor het kerstreces uitgebreid terug 
te komen op ritueel misbruik. Heb ik die gemist, of moet de reactie nog komen? 

Verzonden met B lackBerry Work 
(www.blackberry.com) 
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10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 1 0.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:43 
Aan: 	 1 0.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Ritueel misbruik 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van:10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 20:02 
Aan:  10.2.e 	 BD/AL ;10.2.e 	BD/DRC/CV ;10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
cc:10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  ;10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO ;10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

Dag  10.2.e,  

DGPenV is nog doende met instelling cie. Naar verwachting hopelijk deze maand afgerond en brief naar 
TK. 
Is ook besproken door  1 O.2.e 	in stafoverleg met de minister. 

Gr., 
10 2 e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

19 

Van:  10.2.e 	 BD/AL1  0.2.e 	(i-tmitijenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 6:26 PM 
Aan: 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e r@minjenv.nl>,  10.2.e 
10.2.e 	(i )1,  m injenv.nl> 
Kopie:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES1  O.2.e 	rd,minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

BD/DGPenV/PPBT/PBO 

Hoi  10.2.e 
Dank voor je reactie. Kunnen jullie aangeven wanneer dit nu komt? Was dacht ik unaniem aangenomen 
motie? 
Hg 
10.2.e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	D,minjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:46 PM 



Aan: 10.2.e 	 BD/AL•10.2.e 	(m,minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

Hoi  10.2.e 
Zie onderstaande reactie:  10.2.e 	is hiervoor contactpersoon. 
Groet,10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minienv.nl>  
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 14:41 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minienv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e 

ominjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

Ha  10.2.e,  al even voor mijn beurt,  10.2.e 	— DGPenV — is hiermee bezig. Heeft inderdaad 
vertraging opgelopen, men onderzoekt mogelijkheden tot instellen van een commissie, vandaar... 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  (ib,minjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:39 PM 
Aan:10.2.e 	 BD/DRC/CV10.2.e 
Kopie: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV10.2.e 0,minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

(minjenv.nl>  

Ha  10.2.e 
Zou jij hier even naar willen kijke? Of weet jij wie ritueel misbruik als dossier heeft? Groet, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/AL  10.2.e 	@minienv.nl> 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 12:05 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>;10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: Ritueel misbruik 

Hai 
Onderstaande vraag kreeg ik van de CU. 
Kan een van jullie dit misschien beantwoorden? 
Hg 
10.2.e 

Hoi  10.2.e. In de beantwoording van het SO Zeden gaf het kabinet aan voor het kerstreces uitgebreid terug 
te komen op ritueel misbruik. Heb ik die gemist, of moet de reactie nog komen? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

2 



10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
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Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 woensdag 10 maart 2021 15:43 
Aan: 	 10.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Ritueel misbruik 

Opvolgingsvlag: 	 Opvolgen 
Vlagstatus: 	 Met vlag 

Van:  10.2.e 	 BD/AL 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 18:26 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV ;10.2.e 
cc: 10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

BD/DGPenV/PPBT/PBO 

Hoi  10.2.e,  
Dank voor je reactie. Kunnen jullie aangeven wanneer dit nu komt? Was dacht ik unaniem aangenomen 
motie? 
Hg 
10.2.e 

Verzonden met BlackBerry - Work 
(www.blackberry.com) 

Van: 	 BD/DRC/CV 10.2.e (d,minjenv.nl>  
Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:46 PM 
Aan: 10.2.e 	 BD/AL 1 O.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

Hoi  10.2.e, 
Zie onderstaande reactie:  10.2.e 	is hiervoor contactpersoon. 
Groet, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e  	minienv.nl> 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 14:41 
Aan: 10..2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minienv.n1>;  10.2.e 

@minienv.nl> 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik 

BD/DRC/CV  10.2.e 

Hal  0.2.e  al even voor mijn beurt,  10.2.e 	— DGPenV — is hiermee bezig. Heeft inderdaad 
vertraging opgelopen, men onderzoekt mogelijkheden tot instellen van een commissie, vandaar... 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>  



Datum: woensdag 10 feb. 2021 2:39 PM 
Aan:  1 0.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e 

	
(d„minjenv.nl>  

Kopie:10.2.e 	BD/DRC/CV  1 O.2.e  (ib,minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

Ha 10.2.e, 
Zou jij hier even naar willen kijke? Of weet jij wie ritueel misbruik als dossier heeft? Groet, 10.2.e 

van:10.2.e 	 BD/AL 1  O.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 10 februari 2021 12:05 
Aan:10.2.e 	BD/DRC/CV 1 O.2.e @minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	orninjenv.nl>  
Onderwerp: Ritueel misbruik 

Hai 
Onderstaande vraag kreeg ik van de CU. 
Kan een van jullie dit misschien beantwoorden? 
Hg 
10.2.e 

Hoi  10.2.e. In de beantwoording van het SO Zeden gaf het kabinet aan voor het kerstreces uitgebreid terug 
te komen op ritueel misbruik. Heb ik die gemist, of moet de reactie nog komen? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

2 



10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 Secretariaat - Minister voor Rechtsbescherming 
Verzonden: 	 vrijdag 16 oktober 2020 12:22 
Aan: 	 Info PIV - DC/PIV 
cc: 	 10.2.e 	BD/DBO/M&B;  10.2.e 	BD/DBO;  10.2.e 	BD/DBO; 

• 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES;  10.2.e  BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	 FW: Ritueel misbruik 
Bijlagen: 	 Brief Grapperhaus-2.docx; De geschiedenis van-2.docx 

Verzoek MRb: ambtelijk betrekken bij uitvoering motie Van den Berge c.s. en toezeggingen gedaan bij 
WGO Uitbreiding slachtofferrechten inzake ritueel kindermisbruik 
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Van:10.2.e 	 BD/DBO  1 0.2.e 
Verzonden: maandag 12 oktober 2020 10:25 
Aan:10.2.e 	BD/DBO  1 0.2.e 	orninienv.nl>  
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik 

Heb jij deze al uitgezet? 

@nninjenv.nl> 

Van: Nispen, M. van  10.2.g 	@tweedekamer.nl> 
Verzonden: vrijdag 9 oktober 2020 15:06 
Aan:10.2.e 	BD/DBO  10.2.g 	Ominienv.nk  10.2.e 
10.2.e 	 @minjenv.nl> 
Onderwerp: Fwd: Ritueel misbruik 

Beste  10.2.e 

BD/DBO 

Hierbij stuur ik jullie een mail met bijlage, een brief aan dhr. Grapperhaus onder andere. 
Daarna hebben deze mensen mij gevraagd er voor te zorgen dat deze brieven bij beide ministers terecht komen. 
Gelet op het onderwerp doe ik dat, bij deze. 

Met vriendelijke groet, 
Michiel van Nispen 
Tweede Kamerlid voor de SP 

Begin doorgestuurd bericht: 

Van: Kenniscentrum TGG 1  1 O.2.e 	 @kenniscentrumtgg.org>  
Datum: 8 oktober 2020 om 14:52:31 CEST 
Aan: "Diertens, A." 10.2.e s@tweedekamer.nl>, "Nispen, M. van" 
10.2.e  n@tweedekamer.nl>, "Kuik, A." 10.2.e @tweedekamer.nl>, "Kuiken, A.H." 
10.2.e  @tweedekamer.nl>, "Bax, M." 10.2.e @tweedekamer.nl>, "Berge, N. van den" 
10.2.e  @tweedekamer.nl> 
Onderwerp: Ritueel misbruik 

Dag geachte Kamerleden, 

Komende week is de stemming over een tweetal moties die ingediend zijn met betrekking tot een 
tweede commissie onderzoek ritueel misbruik, en de LEBZ. 

In de bijlage vindt u een brief die wij sturen naar minister Grapperhaus, ter informatie. 



Wij hopen dat u succes heeft, voor met name de slachtoffers, en ook hun hulpverleners. 
Mocht u meer informatie willen, dan weet u ons te vinden. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

( 



Van: 	 1 0.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Aan: 	 1 0.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Cc: 	 1 0.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: 	FW: Overzicht inbrengen/standpunten 
Datum: 	 vrijdag 2 oktober 2020 16:45:38 

Ik zit van 1345-1445 in de Webex voor de ontmoeting DG met PBO. Kunnen jullie dat 
vooroverleg coveren? 
Moties over LEBZ ontraden we. 
Moties over onderzoek -> hangt van dictum af, afgelopen tien jaar maar drie 
onderzoeken die tot niets hebben geleid dus om daar nu allelrei capaciteit aan te 
spenderen, ook van onderzoekers..... poging tot aanhouden vd motie totdat Min JenV 
samenhangende reactie heeft gegeven. 
Kunnen jullie hiermee uit de voeten en kan ik hierop rekenen? 
Groet,  10.2.e 

Van: 10.2.e 	BD/DBO 
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 17:37 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf ; 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
CC:  10.2.e 	BD/DWJZ/SSR ; 1 0.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi 10.2.e , 
Ik ga er vanuit dat ik nog voor het debat de concept-motie ontvang die SP samen met 
PvdA en GL wil indienen tav LEBZ. GL  zal een motie (ook samen) indienen die een 
onderzoek verzoekt naar de de satantische gemeenschappen en kindermisbruik daar 
(nav Argos). 
Zodra ik iets heb zal ik die je toesturen. 
Er is maandag om 14.00 nog een vooroverleg. 
Groet, 
102e 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 14:35 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	(@minjenv.nl>  
CC:10.2.e 	BD/DWJZ/SSR 10.2.e @minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DBO 
10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	Rminjenv.n1>;  Parlementair - DGPenV 10.2.g 	Pminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hoi 10.2.e 	, 
Bijgaand een bijdrage, deze is intern DGPenV afgestemd. 
Belangrijk is dat het LEBZ gevoelig ligt en er dus geen andere zaken gezegd zouden 
moeten worden door MRb dan onderstaande. 
Is er nog een vooroverleg voor het WGO? 
Groet 
10.2.e 

Antwoord op vragen inzake het Landelijke 
Expertisecentrum Bijzondere Zeden zaken (LEBZ): 
•Op 27 augustus jl. heeft MJenV ziijn reactie op de 

schriftelijke vragen van de leden Kuiken (PvdA) en Van 
Nispen (SP). Ook de Kamervragen van de leden 
Westerveld en Van der Berge (beiden GroenLinks) zijn 
inmiddels beantwoord. 

•Op 10 september jl. ontving MJenV het VKC-verzoek om 
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schriftelijk te reageren op de "Oproep, namens 
behandelaars in GGZ, naar aanleiding van antwoorden 
van de minister over pedosexueel ritueel misbruik" waarin 
onder meer het functioneren van de LEBZ wordt 
geadresseerd. Ook ontvingen wij een schrijven van het 
Kenniscentrum Transgenerationeel Georganiseerd Geweld 
(KTGG) over het LEBZ. 

•In reactie op dat verzoek zal MJenV voor het Kerstreces 
een samenhangende reactie aan uw Kamer doen 
toekomen. 

•De minister van JenV zal in de tussentijd verkennen of een 
onderzoek zoals in NordRhein-Westfalen is verricht, 
behulpzaam kan zijn om signalen van ritueel misbruik 
beter te herkennen. Dit wil hij doen om mogelijk ontstane 
onduidelijkheid over aantallen aangiften en de opvolging 
daarvan te verhelderen. 

•MJenV zal hierover spoedig met de betrokken partijen in 
overleg treden. 

•Ook is hij van plan zelf op korte termijn een digitaal 
werkbezoek af te leggen bij het LEBZ. 

Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	(@minjenv.nl>  
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 14:10 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.ni>  
CC:  1 0.2.e 	 BD/DWJZ/SSR 10.2.e  Rminjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Overzicht inbrengen/standpunten 
10.2.e , zie onder. Kan jij voor 10 uur maandagochtend een tekst aanleveren tbv het 
dossier? Kan naar 10.2.e 	, zie cc. 
Groet, 
102e 

Van:  10.2.e 	 /Dwiz/ssR1 0.2.e 	Pminjenv.nl>  
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 11:19 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	@minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	 BD/DWJZ/SBR 10.2.e  Rminjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Beste  102e , 

Ik belde (en nu mail ik je, voor ik het vergeet) over punt 3 hieronder. Ik begrijp dat je 
contact hebt met DRC hierover; wij vernamen dat dossierhouder van de Argos- 
uitzending 10.2.e 	 van DGPenV is. 
Mijn verzoek aan jou is i) of je de contactgegevens van betrokkenen kunt (laten) 
doorgeven aan 10.2.e 	en ii) of je betrokkenen wilt verzoeken uiterlijk maandag 10u 
teksten aan te leveren tbv. het dossier. 



Groeten  10 2  e 

Van:  10.2.e 
	

BD/DBAenV/SB 10.2.e 	minjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 08:36 
Aan:  10.2.e 	BD/DRB/SBA 10.2.e 	Rminjenv.nl>, 10.2.e 

	
BD/DRB/SBA 

10.2.e 
	

@minjenv.nl>, 10.2.e 
	

BD/DWJZ/SSR 10.2.e 
	

l@minjenv.ni> 
cc: 10.2.e 
	

BD/DBAenV/SB 10.2.e 
	

(minjenv.nl>, 10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	@minjenv.nl>, 10.2.e 

	
BD/DRC/CV 

10.2.e 	minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Overzicht inbrengen/standpunten 
Collega's, zie onder. Paar loshangende punten nog: 
1) zit er in de spreektekst over ontraden amendement motivering rspraak nog iets over een 
taak voor OM?  10.2.e:  misschien kunnen we nog iets zachts opnemen in de tekst die we 
meenemen naar debat en daadwerkelijk door minrb laten uitspreken? Of niet opportuun en 
houden we principieel? 
2) 1 0.2.e 	: er komt dus ook een amendement over motiveringsplicht bij niet 
ontvankelijk verklaring door OM zelf. Kunnen jullie daarvoor een appreciatie doen 
maken? 
3) zaken rondom ritueel kindermisbruik heb ik uitgezet bij drc. 
Groet, 
10 2 e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

Van:  10.2.e 	BD/DBO  10.2.e 	(dm injenv n I> 
Datum: donderdag 01 okt. 2020 5:20 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@mitijenv.nl>,  10.2.e 

BD/DWJZ/SBR 10.2.e  (rilinjenv.ril>,  10.2.e 	BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv,n1> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi allemaal, 
Hierbij aanvulling/update: 

- VVD neemt het amendement over dat er alleen sprake is van 
slachtofferspreekrecht als in tbs/pij-zaken bij TUL-zittingen voorwaarden worden 
aangepast die betrekking hebben op het slachtoffer (punt 2 hieronder) 

- SP neigt naar voor. Maar zit nog echt met de verschijningsplicht. Daarnaast maken 
ze deze punten: 

o Amendement over responsieplicht door rechtbank op verzoeken van 
slachtoffers. > Ik zou hier niet nadruk leggen op capaciteit, maar wel 
principiële toon aanslaan. Wel kijken of we iets kunnen betekenen voor de 
wens? Bv. Bij OM benadrukken de wensen/vragen van slachtoffers bv. 
Mee te nemen in hun betoog en rechtspraak benadrukken dat dit helpt 
om draagvlak te houden. 

o Daarnaast een amendement over motiveringsplicht als OM zichzelf niet-
ontvankelijk verklaard. Ook hier hebben we volgens mij weinig te bieden. 
Maar als jullie een kleine handreiking zien, laat het me weten! 

o Spreken liever niet over "spreekrecht" bij tbs. Willen hier niet verkeerde 
verwachtingen wekken. 

°Omdat AO Zeden niet doorgaat, komt SP waarschijnlijk met een motie over 
een onderzoek naar de omvang en aanpak van georganiseerd 
kindermisbruik. Hierbij zullen ze verwijzen naar de Argos-uitzending over 
satantische rituelen. Was deze zomer. Tweede deel dictum zal 
waarschijnlijk zien op omvang LEBZ. (waarschijnlijk samen met PvdA) 

- GroenLinks staat nu ook op voor. Zij gaan ook vragen stellen over de Argos-
uitzending en koersen ook op een onderzoek 

Als jullie al gedachtes hebben over de aangekondigde motie die vanuit SP, PvdA en GL 
komt hoor ik het graag. Zou natuurlijk helpen als we hen wel iets hier op kunnen geven. 



Groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBO 

Verzonden: woensdag 30 september 2020 14:16 

Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DWJZ/SBR  10.2.e  (fflminjenv.ni>;  10.2.e 	BD/DBAenV/SB 

10.2.e 	@minjenv.nl> 

Onderwerp: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi allemaal, 
Even kort samengevat - GroenLinks heb ik net gebeld. Die info is dus nieuw (geel). 

-VVD: 1) Amendement privacy slachtoffers 2) Amendement extra spreekmoment bij 
TBS/Pij-aanpassing (hier kom ik dus nog op terug) 3) Motie evaluatie kijken naar extra 
spreekmoment slachtoffers 4) vraagt toezegging om beleid politie privacy slachtoffers 
voort te zetten. 

- CDA: Komt niet met verrassingen, stuurt inbreng op. 
- D66: Gaat er kritisch in, maar spreek ik deze week om nadere inbreng te horen. (, - SP: Spreek ik morgen  102e ik bel je nog over hun amendement). Was in verslag positief. 
- PVV: laat (nog) niet in de kaarten krijgen 
- GL: Gaat in principe VOOR stemmen. Gaat mogelijk met vraag/suggestie/motie komen om 

de privacy van slachtoffers beter te beschermen. 
-CU, SGP en PvdA doen - zoals nu uit ziet - niet mee aan dit debat. CU 

Uitgaande van VVD, CDA, CU, SP en GL is er een meerderheid in de Tweede en Eerste Kamer. 
Tot zover! 
10 2 e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

10.2.e 	Caminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  



Van: 	 Lensvelt - Mulders, prof. dr. G.J.L.M. - WODC  
Aan: 	 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO;  10.2.e 
Cc: 	 10.2.e wopc/EwB;10.2.e 	WODC/EWB 
Onderwerp: 	FW: uw brief dd 3 februari 
Datum: 	 donderdag 25 februari 2021 08:19:32 
Bijlagen: 	 imane001.pnq 

image002.gif 
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BD/DCOM/WS&O 

Beste 10.2.e 
Ik ontving vorige week een brief van 10.2.e 	, waarop hij hulp aanbood bij het 
onderzoek naar georganiseerd sadistisch kindermisbruik namens kenniscentrum TGG en 
Caleidoscoop. 
Ik heb hem onderstaand antwoord gestuurd. Verder verwijs ik hem nu naar jullie. Ik 
weet niet in hoeverre dit toevallig samenkomt of dat er contact is tussen 10.2.e 	en 
Argos, maar het lijkt me goed dat we dit heel zorgvuldig afhandelen. Ik vraag jullie 
daarom om hem te informeren over de stavaza commissie. 
Hartelijke groeten, 
Gerty Lensvelt-Mulders 
Directeur WODC 
\NODC_Logo_website_Nieuw-2019 

Van: Kenniscentrum TGG 1 10.2.e 
Verzonden: woensdag 24 februari 2021 18:38 
Aan: Lensvelt - Mulders, prof. dr. G.J.L.M. - WODC 
Onderwerp: RE: uw brief dd 3 februari 
Dag mevrouw Lensvelt, 
Hartelijk dank voor uw bericht. 
Een bericht dat zeer teleurstelt, en ook veel vragen oproept. 
Vandaar ons verzoek: wij zouden graag met u, of 10.2.e 	, in gesprek over deze zaak. 
Wilt u daarop ingaan? 
U mag zeer zeker de naam van het KTGG en mijnnaam als bestuurslid daarvan doorgeven aan de 
instanties die u noemt. 
Met vriendelijke groet, 
10.2.e 

trum TGG 212px 

El 

ntrum TGG11-lereweg 100 19725 Al 1 Groningen 1 KvK 02086957 1 IRAN: NL18INGB 0005422093 
10.2.e  /ffikenniscentrum.org1wvvw.kenniscentrurntgg.org  

Van: Lensvelt - Mulders, prof. dr. G.J.L.M. - WODC 10.2.e 	wodc.nl> 
Verzonden: woensdag 24 februari 2021 08:20 
Aan: 1 0.2.e @kenniscentrumtgg.org' 10.2.e @kenniscentrumtgg.org> 
CC:  10.2.e 	WODC/EWB 10.2.e Rwodc.nl> 
Onderwerp: uw brief dd 3 februari 
Geachte 10.2.e , 
Allereerst excuses voor het feit dat de afhandeling van uw eerste brief, november 2020, niet is 
afgerond. Dat vind ik heel vervelend voor u en alle mensen die dit aangaat. 
Ik heb navraag gedaan naar de stand van zaken rondom het onderzoek naar aard en omvang 
van georganiseerd, sadistisch misbruik van kinderen. Het WODC heeft de mogelijkheden voor 
het uitvoeren van een dergelijk onderzoek onderzocht en is tot de conclusie gekomen dat het 
onderzoek niet op een methodologisch verantwoorde manier kan gebeuren en dat de 
uitkomsten daarom van onvoldoende wetenschappelijke kwaliteit zullen zijn. Wel komt er eind 
van de zomer een meer algemeen rapport over de mogelijkheid om de omvang te schatten van 



specifieke vormen van kindermishandeling, degene die u daarover meer kan vertellen is 
10.2.e 	 , ik heb haar in de cc opgenomen. Deze beslissing is besproken met 
beleidsmedewerkers van de directie Politie en Veiligheidsregio's. Met uw goedvinden zal ik aan 
deze beleidsmedewerkers uw naam doorgeven, zij zullen daarna contact met u opnemen voor 
meer informatie. Laat u mij weten of ik dat mag doen? 
Met vriendelijke groeten, 
Gerty Lensvelt-Mulders 
Prof. dr. G.J.L.M. (Gerty) Lensvelt-Mulders 
Directeur WODC 

Wetenschappelijk Onderzoek- en Documentatiecentrum 
Koningskade 4 1 2596 AA 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
Kamer B12.25 

M  06-10.2.e 

	

10.2.e 	Rwodc.n1 
www.wodc.nl   

Directiesecretariaat: 
10.2.e 

	

10.2.e 	@wodc.nl 
M 06-10.2.e 

Voor een rechtvaardige en veilige samenleving 

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde 
bent of dit bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te 
melden en het bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, 
van welke aard ook, die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden 
van berichten. 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

This message may contain information that is not intended for you. 1f you are not the addressee 
or if this message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete 
the message. The State accepts no liability for damage of any kind resulting from the risks 
inherent in the electronic transmission of messages. 

Ministry ofJustice and Security 



10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 

Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: 	 maandag 27 juli 2020 13:58 
Aan: 	 1 0.2.e 	BD/NCSC/Staf 
CC: 	 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: 	 KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 
Bijlagen: 	 KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik.docx 

Dag10.2.e , 

In DJ heb ik bijgevoegde conceptbeantwoording ontvangen, waarvoor dank! De beantwoording riep 
echter nog wel enkele vragen bij me op, mede gezien het gevoelige onderwerp. Zou je hier even naar 
willen kijken? Voor de volledigheid heb ik het stuk ook teruggezet in digijust. 

Gezien ook de aandacht van de minister voor de aanpak van zedenmisdrijven vroeg ik me af: heb je 
wellicht contact gehad met DCOM over de toon van de beantwoording? Zo niet, zou je dat dan nog 
even willen doen voordat je de beantwoording weer terugzet? 

Mocht je willen sparren/overleggen, dan hoor ik het graag! 

Alvast veel dank! 

Groeten, 

10.2.e 

27 



BD/DGPenV/Staf 
2020 09:46 
D/DBO/ADVIES; 
D/DGPenV/PPBT/PBO 

moties ritueel misbruik/LEBZ 

Hekkert, J.R.L. - 

BD/DBO Nieuwboer, J.L.A. van den - 

31 
Mastenbroek, A. - BD/DGPenV/Staf 

Van: 
Verzonden: 
Aan: 
CC: 
Onderwerp: 

Hi, er is enige verwarring over de moties ritueel misbruik geloof ik, maar het zit zo: 

Op 5 oktober zijn twee moties over ritueel misbruik voorgesteld: 
- Motie Van den Berge c.s. met als dictum "verzoekt de regering, een onafhankelijk onderzoek te laten 

uitvoeren naar de aard en omvang van georganiseerd sadistisch misbruik van kinderen en daarbij ervaringen 
van overlevenden van ritueel misbruik en hun therapeuten te betrekken zodat de uitkomsten betrokken 
kunnen worden bij een effectieve opsporing van deze netwerken" 

- Motie Van Nispen c.s. met als dictum "verzoekt de regering, een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren 
naar de wetenschappelijke onderbouwing en de visie, de rol en taakopvatting, de officiële en onofficiële 
doelstellingen van de LEBZ, de werkwijze en de resultaten van de afgelopen jaren, en de Kamer daarover te 
informeren". 

Die van Van den Berge is aangenomen, en daarvoor gaan we een commissie instellen, inclusief telefoonnummer 
(WODC wil geen onderzoek doen omdat er al genoeg bekend is). 
De motie van Van Nispen is aangehouden, met het idee dat eerste de resultaten van dat onderzoek worden 
afgewacht. 

Daarnaast komt er een evaluatie naar het afschaffen van sektesignaal, cf de motie Van Wijngaarden/Van 
Toorenburg uit februari 2020. 

Op beide aangenomen moties hebben we toegezegd in het voorjaar van 2021 bij de Kamer terug te komen. 

Groet, 
!Hanna' 

Hanna Hekken 	 
Adviseur staf en parlementair' 

Programma DG Staf en Bedrijfsvoering 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
28e verdieping Noordzijde 

06  008071  
r.I.hekkertf  minienv.M 

www.riiksoverheid.niiienv 

Voor een rechtvaardige en veilige samenleving 
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Minister van Justitie en Veiligheid 

nota 

Aanleiding 
In deze nota leg ik u het volgende voor: 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Turfmarkt 147 
2511 DP Den Haag 
Postbus 20301 
2500 EH Den Haag 
www.rijksoverheid.ni/jenv  

Contactpersonen 
10.2e 

T 07010.2.e 
F 07010.2.e 

Datum 
30 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 

uw aanvraag WODC onderzoek naar georganiseerd 
sadistisch misbruik van minderjarigen/motie Van den 

1. De motie van de leden Van den Berge, Van Nispen en Kuijken (van 5 
oktober 2020) met de vraag om: 
(...) een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren naar de aard en 
omvang van georganiseerd sadistisch misbruik van kinderen en daarbij 
ervaringen van overlevenden van ritueel misbruik en hun therapeuten te 
betrekken zodat de uitkomsten betrokken kunnen worden bij een 
effectieve opsporing van deze netwerken (...) 

2. De motie van de leden Van Nispen en Van Wijngaarden (van 26 november 
2020) met de vraag om: 
(...) op zo kort mogelijke termijn te voorzien in dit meldpunt voor 
slachtoffers van sektes en hun familieleden binnen de bestaande structuur 
zodat zij geholpen en zo nodig doorverwezen kunnen worden, en waar de 
signalen over sektes samenkomen zodat de aanpak van sektes kan 
worden verbeterd (...) 

3. De motie-Van Nispen betreffende de werkwijze van het Landelijke 
Expertisebureau Bijzondere Zedenzaken (LEBZ). 

4. De email van lid Van Nispen (van 1 oktober) aan uw PA met de vraag u 
een brief voor te leggen van de organisatie Caleidoscoop (zie bijlage) 

Conform de nieuwe ministeriele regeling WODC is het onderdeel wat betreft de 
vraag om onderzoek, in eerste motie, voorgelegd aan het WODC. Het WODC heeft 
zijn twijfels geuit over het wetenschappelijk gehalte van de voorgestelde methode 
die aangedragen wordt in de motie. Het WODC zal dan ook geen onderzoek op 
deze manier laten uitvoeren. Wel zal het WODC een algemeen onderzoek (laten) 
doen naar nieuwe methoden en technieken om de omvang van verborgen 
fenomenen zoals deze te schatten. Het onderzoek wordt begin 2021 opgestart en 
zal naar verwachting na de zomer van 2021 afgerond worden. 

In deze nota leg ik u een aanpak van de moties voor. De aanpak is ook besproken 
met het WODC: het instellen van een onderzoekscommissie die de eerste motie 
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(Vd Berghe) uitvoert, die zelf onderzoek doet en een meldpunt vormgeeft en 
instelt. 

De motie-Van Nispen betreffende de werkwijze van het Landelijke 
Expertisebureau Bijzondere Zedenzaken (LEBZ) kan een separaat onderzoek zijn, 
of eveneens door de commissie gedaan kunnen worden. Hiervoor zijn wel 
marktpartijen beschikbaar. De KC ziet graag een klein apart onderzoek naar het 
LEBZ. 

Gehecht aan de nota aan te treffen: 
• Bijlage 1 Een concept brief aan de voorzitter van de Tweede Kamer 
• Bijlage 2 Een concept instellingsbesluit voor de onderzoekscommissie 
• Bijlage 3 De volledige tekst van motie 1 
• Bijlage 4 De volledige tekst van motie 2 
• Bijlage 5 De email van lid Van Nispen, inclusief de brief van de organisatie 

Caleidoscoop. 

Gevraagd besluit 
• Te bespreken in de staf DGPenV van 4 of 11 januari. 

• Vriendelijk vraag ik uw akkoord om een onderzoekscommissie voor motie-
1 (Van den Berge c.s.) en motie-2 (Van Nispen c.s.) in te stellen. 

• Graag verneem ik uw reactie op de beoogde leden, of uw suggesties wat 
andere personen betreft. 

• Na ontvangst van uw reactie zullen potentiële leden worden benaderd en 
zal het instellingsbesluit worden vervolmaakt. 

• Voorts bespreken wij dan de uitwerking van motie-3 (Van Nispen, LEBZ). 

Nadere toelichting 

1.0nmogelijkheid van dit specifieke WODC onderzoek, algemeen onderzoek 
Het WODC heeft aangegeven vaker vragen te krijgen die zich richten op aard en 
omvang van (seksueel) misbruik en andere verborgen misstanden. In de 
wetenschappelijke literatuur zijn verschillende methoden bekend om zogenoemde 
dark number-problematiek in kaart te brengen. Deze methoden kennen echter 
hun beperkingen. Het WODC wil de achtergronden en toepasbaarheid van deze 
verschillende methoden voor specifieke populaties verder uitdiepen. In Q3-2021 
beoogt het WODC klaar te zijn hiermee. Het WODC zal de inzichten zoals 
gewoonlijk publiceren, zodat ook leden van de Tweede Kamer kennis kunnen 
nemen van (on)mogelijkheden van onderzoek. 

2. Voorstel instellen van een kleine onderzoekscommissie 
De toepasbaarheid van wetenschappelijke methoden om dark number-
problematiek te onderzoeken, is in de nu voorliggende casus gering. Om die 
reden is het daarom te overwegen een specifiek op deze motie toegesneden 
commissie in te richten die toeziet op zo volledig mogelijke tegemoetkoming van 
de vragen van de leden van de TK. 

De algemene opdracht aan de commissie, en die zij daarna zelf verder zal 
afbakenen, kan als volgt luiden: 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 
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Voer onderzoek uit naar de aard en omvang van georganiseerd sadistisch 
misbruik van kinderen en betrek daarbij tevens de ervaringen van overlevenden 
en hun therapeuten en geef op basis van de bevindingen advies aan de 
opsporing. Adviseer over en geef vorm aan een meldpunt voor en over 
slachtoffers van sektes en hun familieleden zodat de aanpak van sektes kan 
worden verbeterd. 

Dit dus naar aanleiding van moties 1 en 2. 

De gedachten gaan uit naar een commissie bestaande uit drie personen van 
buiten het ambtelijke apparaat, die gedurende een jaar, gesprekken voeren met 
therapeuten, 'overlevenden', slachtoffers van sekten en hun familieleden, politie, 
politici en andere relevante partijen. Ondersteund door een ambtelijk secretaris 
en indien de commissie dat wenst, inzet van een extern onderzoeksbureau om de 
gesprekken mogelijk te maken. Met een budget om een meldpunt in te richten en 
dat publiekelijk bekend te maken -met o.a. een beveiligd justitie emailadres- en 
de medewerking van de politie om dossieronderzoek. (de politie gaf al aan een 
paar zaken te kunnen bekijken). Budget 500.000 euro 

Commissieleden kunnen zijn: 
• 10.2.e 

De leden ontvangen een vergoeding conform het Besluit adviescolleges en 
commissies. 

Waarschuwing en tevens reden voor kleine omvang 
onderzoekscommissie 
Het fenomeen waar de leden van de Tweede Kamer op wijzen is naar alle 
waarschijnlijk bijzonder klein. Het is een mogelijkheid dat de commissie tot de 
conclusie komt dat onderzoek naar aard en omvang niet te doen is en op 
beknopte wijze haar bevindingen presenteert. 
De commissie zal moeten nadenken en adviseren over vormgeving van het 
meldpunt, en hoe lang dat meldpunt te handhaven. 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 
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BIJLAGE 1 Conceptbrief Tweede Kamer 	 Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 

Voorzitter, 	 Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

11.1 
Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 
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BIJLAGE 2 Concept instellingsbesluit 

Instellingsbesluit Tijdelijke Onderzoekscommissie Georganiseerd Misbruik 

Besluit van de Minister van Justitie en Veiligheid, * december 2020, houdende 
instelling van de Tijdelijke Onderzoekscommissie Georganiseerd Misbruik 

Besluit: 

Artikel 1. Begripsbepalingen 
In dit besluit wordt verstaan onder: 
a. de Minister: de Minister van Justitie en Veiligheid; 
b. bevoegd gezag: de secretaris-generaal; 
c. commissie: commissie, bedoeld in artikel 2. 

Artikel 2. Instelling en taak 
1.Er is een Tijdelijke Onderzoekscommissie Georganiseerd Sadistisch Misbruik van 
Kinderen; genoemde commissie voert zijn taak uit van *-*-* tot en met *-*-*; 
2. De commissie heeft tot taak: 
a. de Minister, naar aanleiding van de motie Den Berge c.s., te rapporteren over 
haar gesprekken met overlevenden, en hun therapeuten, over georganiseerd 
sadistisch misbruik van kinderen, en daarbij dossieronderzoek bij politie en 
rechtspraak te betrekken en op basis van de bevindingen advies met betrekking 
tot de opsporing te geven; 
b. de Minister, naar aanleiding van de moties Den Berge c.s. te adviseren over het 
instellen van een meldpunt en de werking ervan; 
b. voor aanvang van haar veldwerkzaamheden de minister te informeren over 
haar plan van aanpak; 
c. haar werkzaamheden te laten evalueren op de wijze zoals voorzien in artikel 14 
van dit besluit. 

Artikel 3. Samenstelling, benoeming, ontslag 
1. De commissie bestaat uit een voorzitter en een ander lid. 
2. De voorzitter en het andere lid worden door de Minister benoemd. 
3. De benoeming geschiedt voor de duur van de tijdelijke commissie. 
4. Bij tussentijds vertrek van een lid kan de Minister een ander lid benoemen. 
5. De voorzitter en het andere lid kunnen worden geschorst en ontslagen door de 
Minister. 

Artikel 4. Leden 
1. Met ingang van *-*-* worden voor de periode tot en met *-*-* tot lid van de 
commissie benoemd: 
a. x, tevens voorzitter 
b. y 

Artikel 5. Secretariaat 
1. De commissie wordt ondersteund door een secretariaat. 
'2. Het secretariaat is voor de inhoudelijke uitvoering van zijn taak uitsluitend 
verantwoording schuldig aan de voorzitter van de commissie. 
3. Het ministerie van Justitie en Veiligheid voorziet in een secretaris. 

Artikel 6. Verschoning als lid van de Tijdelijke Onderzoekscommissie 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 
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De leden van de Tijdelijke Onderzoekscommissie verschonen zich wanneer hen 
gevraagd wordt om te adviseren over: 
a.  
b. hier advies vragen Juridisch Adviseur 

Artikel 7. Werkwijze 
De commissie voert zijn taken uit overeenkomstig een zelf op te stellen plan van 
aanpak dat zij deelt met de Minister. De Minister zend het plan van aanpak aan de 
Voorzitter van de Tweede Kamer 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 

Artikel 8. Vertrouwelijkheid 
Correspondentie met de Tijdelijke Onderzoekscommissie gaat via een functionele 
mailbox, waartoe alleen de leden en hun ondersteuning toegang hebben. De 
leden van de commissie en de medewerkers van het secretariaat van de 
commissie gaan strikt vertrouwelijk om met alle informatie waarvan zij in het 
kader van hun taken kennisnemen, alsmede met de identiteit van degene op wie 
het advies betrekking heeft en die van overige betrokkenen of belanghebbenden. 
Deze vertrouwelijkheid geldt voor alle vormen waarin deze informatie in het kader 
van de voorbereiding van het advies wordt uitgewisseld en opgeslagen: 
mondeling, schriftelijk en digitaal. 

Artikel 9. Informatieplicht 
Medewerkers van het Wetenschappelijk Onderzoeks- en Documentatiecentrum, 
politie, Raad voor de Kinderbescherming en Openbaar Ministerie geven 
desgevraagd de door de commissie gewenste inlichtingen die de commissie nodig 
acht. {Adviesvraag aan Juridisch Adviseur: geeft de cie ook antwoord op vragen 
van de M} 

Artikel 11. Archiefbescheiden 
De commissie en haar leden vernietigen zo spoedig mogelijk na het uitbrengen 
van haar rapport alle schriftelijke en digitale bescheiden betreffende dit 
onderzoek. Een uitzondering hierop vormen de geanonimiseerde data die nodig 
zijn voor het uitvoeren van de in artikel 14 vermelde evaluatie. 

Artikel 13. Verantwoording 
De commissie biedt de Minister uiterlijk *-*-* een rapport aan waarin zij feitelijk 
verslag doet over de activiteiten van de periode waarin zij werkzaam is geweest. 

Artikel 14 Evaluatie 
De evaluatie zal, in opdracht van de Minister, worden uitgevoerd door het WODC. 
{Vraag JA: klopt dit} 

Artikel 15. Inwerkingtreding 
Dit besluit treedt in werking met ingang van *-*-*. 

Artikel 16. Citeertitel 
Dit besluit wordt aangehaald als: Instellingsbesluit Tijdelijke 
Onderzoekscommissie georganiseerd sadistisch misbruik van kinderen. Dit besluit 
wordt door middel van een circulaire kenbaar gemaakt aan alle hoofden van de 
dienstonderdelen. Dit besluit wordt tevens kenbaar gemaakt aan alle 
medewerkers door middel van publicatie op de intranetten van dienstonderdelen 
van het ministerie van Justitie en Veiligheid. 
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BIJLAGE 3 Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Vergaderjaar 2020-2021 Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 

35 349 	 Wijziging van het Wetboek van Strafvordering en het 
Wetboek van Strafrecht in verband met de nadere 
versterking van de positie van het slachtoffer in het 
strafproces (Wet uitbreiding slachtofferrechten) 

MOTIE VAN HET LID VAN DEN BERGE C.S. 
Voorgesteld tijdens het Wetgevingsoverleg van 5 oktober 2020 De Kamer, gehoord de 

beraadslaging, 

constaterende dat de commissie-Hulsenbek in de jaren negentig onderzoek deed naar ritueel misbruik 
en dat dit ondertussen ruim 25 jaar geleden is; 

overwegende dat er mensen zijn die naar eigen zeggen «overlevers zijn van ritueel seksueel misbruik» 
en dat deze mensen zich niet serieus genomen voelen door de overheid, politie en justitie; 

constaterende dat sadistische kinderporno bestaat en herhaaldelijk is aangetroffen bij pedoseksuelen; 

constaterende dat in Duitsland in opdracht van de Nationaal Commissaris tegen Kindermisbruik 
onafhankelijk onderzoek gedaan wordt naar ritueel seksueel kindermisbruik; 

verzoekt de regering, een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren naar de aard en omvang van 
georganiseerd sadistisch misbruik van kinderen en daarbij ervaringen van overlevenden van ritueel 
misbruik en hun therapeuten te betrekken zodat de uitkomsten betrokken kunnen worden bij een 
effectieve opsporing van deze netwerken, en gaat over tot de ordevan de dag. 

Van den Berge 
Van Nispen 
Kuiken 

Tweede Kamer, vergaderjaar 2020-2021,35 349, nr. 15 
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Vergaderjaar 2020-2021 

35 570 VI Vaststelling van de begrotingsstaten van het Ministerie van Justitie en Veiligheid (VI) voor 
het jaar 2021 
Nr. 54 MOTIE VAN DE LEDEN VAN NISPEN EN VAN WIJNGAARDEN 

Voorgesteld 26 november 2020 

De Kamer, gehoord de beraadslaging, overwegende dat na het verdwijnen van Sektesignaal zorgen 
zijn blijven bestaan rondom de aanpak van sektes en de hulp aan slachtoffers van sektes en hun 
familieleden; constaterende dat de Kamer zich reeds heeft uitgesproken voor één herkenbaar punt 
waar slachtoffers van sektes en hun familieleden terechtkunnen voor hulp en doorverwijzing (31 015, 
nr. 189); verzoekt de regering, op zo kort mogelijke termijn te voorzien in dit meldpunt voor 
slachtoffers van sektes en hun familieleden binnen de bestaande structuur zodat zij geholpen en zo 
nodig doorverwezen kunnen worden, en waar de signalen over sektes samenkomen zodat de aanpak 
van sektes kan worden verbeterd, en gaat over tot de orde van de dag. 

Van Nispen Van Wijngaarden 
Tweede Kamer, vergaderjaar 2020-2021, 35 570 VI, nr. 54 

Directoraat-Generaal 
Politie en 
Veiligheidsregio's 
Team Strategie, Kennis, 
Innovatie en Onderzoek 

Datum 
16 november 2020 

Ons kenmerk 
3150295 
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Van: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Aan: 	10.2.e 	/DRC/CV 
Onderwerp: 	RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Datum: 	 maandag 30 november 2020 16:06:27 

Ha 10.2.e, helder, thanks. Lijkt me dan idd voldoende voor nu. Gr. 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV 
Verzonden: maandag 30 november 2020 15:59 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVI ES 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha 10.2.e, zie hieronder nav navraag: primair SenB en PenV.  10  legeeft nog aan waar 
een reactie op mee kan liften, maar ik laat dat echt even bij de collega's om te bepalen 
wat verstandig is. Groet, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e @minjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 15:20 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	Rminjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha 10.2.e, nee, dat klopt, dat onderwerp ligt volledig bij SenB en PenV (ivm slachtoffers 
en ivm relatie met het LEBZ-vraagstuk). 
In beantwoording SO Zeden het volgende, mogelijk dat die samenhangende reactie de 
geeigende plek is om op de brief in te gaan... 
11.1 

34 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 14:06 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e  (minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Hoi  10.2.e,  Even een check, zie onderstaande mail: 
Hier ben ik niet mee aan de slag gegaan, jij wel? Ik had de insteek dat SenB dit verder 
oppakte. 
Groet, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 14:03 
Aan: 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	Rminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	minjenv.nl> 



Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha 10.2.e thanks. Is hier nog een specifieke reactie op gekomen vanuit ons ministerie 
(bv. bij SO)? Gr. 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 13:59 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVI ES 10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DRC/CV 10.2.e 	 Rminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Hoi 10.2.e, de stukken zijn destijds door 10.2.e 
uitgezet, dit zal zijn vanwege de slachtofferlink. 
2 okt zijn ze door  102e  gedeeld met 10.2.e 	en met mij. 
Groet, 10.2.e 

102e 

Van: 	 BD/DBO/ADVIES10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 12:52 
Aan:  10.2.e 	B D/DRC/CV10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	 @Jminjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha collega's, 
Is dit destijds bij jullie terecht gekomen? 

Gr. 10.2.e 

van: 10.2.e 	 BD/DBo10.2.e 	 Rminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 30 november 2020 12:08 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	Pminjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ik denk dat dit al via de lijn van  1°2  edestijds is doorgezet, maar voor de zekerheid. 
Van: Nispen, M. van 10.2.e 	tweedekamer.nl> 
Verzonden: donderdag 1 oktober 2020 15:52 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO 10.2.e 	 Rminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Beste 1 0.2.e 	in de cc, 
Na een indringend digitaal gesprek met de mensen van Caleidoscoop, vroegen ze mij hun 
brief aan de minister alsmede deze bundel met ervaringsverhalen aan de minister toe te 
sturen. Het betreft heftige materie. 
Hierbij voldoe ik aan dit verzoek. 
Ter info nog dit: 
Dit was eigenlijk bedoeld voor het AO zeden. Dat is nu een SO geworden, maar wellicht 
besteed ik er óók kort aandacht aan bij de wet uitbreiding slachtofferrechten. Daarom zet 
ik  10.2.e 	in de cc. 
Met vriendelijke groet, 
Michiel van Nispen 
Tweede Kamerlid voor de SP 



Van: 	10.2.e 	 BD DBO 
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Datum: 	 maandag 30 november 2020 16:24:34 
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Dank! 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>  
Datum: maandag 30 nov. 2020 4:03 PM 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DBO  1 O.2.e 	 @minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 

Ter info nav je mail over Caleidoscoop. Gr.10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV 
Verzonden: maandag 30 november 2020 15:59 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha 10.2.e,  zie hieronder nav navraag: primair SenB en PenV.  1°.2.e geeft nog aan waar een reactie op mee kan 
liften, maar ik laat dat echt even bij de collega's om te bepalen wat verstandig is. Groet,  10.2.e 

Van: 10.2.e 	BD/DRC/CV  1 O.2.e  @minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 15:20 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV1O.2.e  @minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha  10.2.e  nee, dat klopt, dat onderwerp ligt volledig bij SenB en PenV (ivm slachtoffers en ivm relatie met het 
LEBZ-vraagstuk). 
In beantwoording SO Zeden het volgende, mogelijk dat die samenhangende reactie de geeigende plek is om op 
de brief in te gaan... 
11.1 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 14:06 



Aan: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV 1 0.2.e @minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Hoi 10 2  e, Even een check, zie onderstaande mail: 
Hier ben ik niet mee aan de slag gegaan, jij wel? Ik had de insteek dat SenB dit verder oppakte. 
Groet,  10.2-e 

Van:  1 O.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 14:03 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha  I 0.2.e thanks. Is hier nog een specifieke reactie op gekomen vanuit ons ministerie (bv. bij SO)? Gr.  10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 13:59 
Aan: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 

BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Hoi  10.2.e  de stukken zijn destijds door  10.2.e 	 uitgezet, dit zal zijn 
vanwege de slachtofferlink. 
2 okt zijn ze door  1° 2  'gedeeld met  10.2.e  en met mij. 
Groet,  10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 12:52 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ha collega's, 
Is dit destijds bij jullie terecht gekomen? 

Gr- 10.2.e 

Van: 1 0.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 30 november 2020 12:08 
Aan: an: 	 BD/DBO/ADVIES1  0.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Ik denk dat dit al via de lijn van  1°2.e  destijds is doorgezet, maar voor de zekerheid. 
Van: Nispen, M. van  10.2.e  @tweedekamer.nl>  
Verzonden: donderdag 1 oktober 2020 15:52 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DBO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Brief aan dhr. Grapperhaus en Bundel Ervaringsverhalen 
Beste 1 0.2.e 	in de cc, 
Na een indringend digitaal gesprek met de mensen van Caleidoscoop, vroegen ze mij hun 
brief aan de minister alsmede deze bundel met ervaringsverhalen aan de minister toe te 
sturen. Het betreft heftige materie. 
Hierbij voldoe ik aan dit verzoek. 
Ter info nog dit: 
Dit was eigenlijk bedoeld voor het AO zeden. Dat is nu een SO geworden, maar wellicht 
besteed ik er óók kort aandacht aan bij de wet uitbreiding slachtofferrechten. Daarom zet 
ik  10.2.e 	in de cc. 
Met vriendelijke groet, 
Michiel van Nispen 
Tweede Kamerlid voor de SP 



Van: 	10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Aan: 	10.2.e 	 BD/DBAenV/SB;  10.2.e BD/DCOM/WS&O; 

variementair - ubvenv;  10.2.e 	 BD/DRC/CV;1  U z e 	 BD/DRC/CV 
Cc: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES;  10.2.e 	BD/DCOM/WS&O;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf;  

10.2.e 	BD/DRC/CV;  10.2.e 	BD/DRC/CV;  10.2.e 	- Bu/DLUm/WS&O 
Onderwerp: 	RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Datum: 	 dinsdag 4 augustus 2020 16:57:25 
Bijlagen: 	aanv MvdA KV GL over de rol en taken en verantwoordelijkheden van de LEBZ.docx  

Dank  10.2.e ,  bijgaand een versie waarin je suggesties zijn verwerkt. Jij bent ook niet 
bekend met het genoemde onderzoek in vraag 6 begrijp ik? 
©10.2.e 	,  zouden jullie s.v.p. vanuit DRC naar deze set kunnen kijken? 
Met groet 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 16:35 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO ; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B ; Parlementair 
- DGPenV ;10.2.e 	 BD/DRC/CV ;10.2.e 	 BD/DRC/CV 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES ; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B ;10.2.e 
BD/DGPenV/Staf ;10.2.e 	BD/DRC/CV ;10.2.e 	BD/DRC/CV ;10.2.e 
BD/DCOM/P&B 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hierbij een voorstel voor een antwoord. Gezien het geringe aantal zaken met rituele 
aspecten kunnen we toch zeggen dat dit geen aanleiding geeft tot onderzoek, of is dat 
te kort door de bocht? 
Ik denk dat we dicht bij de antwoorden op de andere set moeten blijven en ook bij die 
van mei dit jaar. 
Gr. 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 12:03 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  Parlementair - DGPenV  10.2.g 	@minjenv.nl>;  
10.2.e 	 /DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRC/CV10.2.e 	@minjenv.nl>;  
10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allen, 
Bijgaand ook een eerste (deels) beantwoord versie van de tweede set vragen van GL. 
©10.2.e 	,  willen jullie input leveren voor de deelvragen 4,5 en 6 (waar 
mogelijk). 
(PS: mijn college  10.2.e  zal straks een nieuwe versie rondmailen van de antwoorden op 
de eerste set vragen). 
Groet 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 09:24 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl>;  Parlementair - 
DGPenV 10.2.g 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
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10.2.e 	@minjenv.ni>;  10.2.e 
Rminjenv.nl> 

CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 
10.2.e 	Rminjenv.nl>,  10.2.e  

BD/DRC/CV  10.2.e 

@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
BD/DGPenV/Staf 

11.1 	 @minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DRUcv 10.2.e 	Rminjenv.n1>; 
10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	Rminjenv.ni>;10  .2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	Rminjenv.d>;10.2.e 	BD/DCOM/P84B1  0.2.e 	minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Collega's, 
11.1 

Groeten, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Pminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 3 augustus 2020 13:09 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	 @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e 	(fflminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	 @minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 	 @minjenv.nl>  
cc:10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	Rminjenv.n1>;1  0.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 	Pminjenv.nl>, 
10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	Pminjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allemaal, 
Nog even mailrondje om te zorgen dat deze set voldoende breed wordt beantwoord, 
aangezien we verwachten dat zowel vanuit de Kamer als de media beide bewindslieden 
hierop bevraagd gaan worden zodra de antwoorden (naar verwachting einde van het 
zomerreces) naar de Kamer worden gestuurd als de ministers ermee instemmen. 
=>@10.2.e /SenB: kun jij nog naar de suggesties van  1°.2.e  kijken als gaat om 
aansluiting bij portefeuille Dekker + wat kan worden gezegd over onderzoek WODC? 
=>in antwoord op vraag 2 heb ik nog in het eerste blokje twee zinnen toegevoegd, 
omdat Grapperhaus zich immers vanaf begin sterk heeft gemaakt voor betere aanpak 
van zedenzaken. @10.2.e /DRC: kan dit zo wat jou betreft gezien nu ook de 
consultatiefase van modernisering wetgeving? 
=>@10.2.e /DRC: in antwoord op vraag 7 had ik toch nog een vraag. Want er staat 
dat opvolging na sektesignaal is belegd bij de RIEC's. Klopt dat wel en moeten dat niet 
de veiligheidshuizen zijn? 
Groeten, 
10.2.e 
Nog een keer de suggesties van DCom  10.2.e  en mij) hieronder, maar die moeten dus  
zeker nog gecheckt worden:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 



Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
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Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M  06 10.2.e 
10.2.e 	(aminjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	(@minjenv.nl>  
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 13:25 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 @minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	 (@ minjenv.nl> 
cc:10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	Pminjenv.n1>;1  0.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	Pminjenv.nl>;1  0.2.e 	 BD/DRC/CV 
<e.plankenRminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DBAenV/SB 10.2.e 	 @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	@minjenv.n1>;10.2.e 	BD/DCOM/P&B1 0.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 



BD/DCOM/P&B  10.2.e   @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
In navolging op onderstaand, een enkele aanvulling onder voorbehoud ten aanzien van 
vraag 6. 
11.1 

Ik wil maandag even nagaan in hoeverre we deze toezegging kunnen delen, en zo ja, op 
welke termijn dit dan plaats kan vinden. Dan zijn jullie in ieder geval vast op de hoogte. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag  1  The Netherlands 

M  0610.2.e 
10.2.e 	@minjenv.nl  
www.rijksoverheid.nl/jenv   
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 12:29 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 @minjenv.nl>;  Meer, C.S. van der - 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nl>, 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.n1>;1 0.2.e 

BD/DBAenV/SB1 0.2.e 	i 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e @minjenv.nI>;10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e  @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
Dank voor de tekstsuggesties, 10.2.e . Zie hieronder in het rood mijn aanvullingen voor 
het terrein van Dekker. 
Mbt mijn aanvulling op het antwoord op vraag 2 een korte toelichting. Ik heb contact 
gehad met VWS en mij is bevestigd dat zij (zonder ons) in gesprek gaan met de GGZ 
hierover. M.i. alsnog goed om te noemen om verwarring te voorkomen. In de set KV van 
mei wordt namelijk niet duidelijk naar welke minister wordt verwezen als het gaat om 
deze gesprekken. 
Ik zie verder weinig tot geen overlap met de vragen van de Monitor - dat ziet namelijk 
op alertheid bij leraren op scholen en ligt dus bij OCW. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06  10.2.e 
10.2.e 	@minjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv   
Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 

	
@minjenv.nl> 

Verzonden: donderdag 30 juli 2020 18:05 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 

	
Pminjenv.nl> 



CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl> 

Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Dank alvast voor de eerste tekstuele suggesties en voor het aanhaken van de collega's 
in de cc. Lijkt me goed dat deze collega's ook meelezen en dat we de vragen van 
Monitor naast deze set leggen. 
Er is overigens voordat de vragen de lijn in gingen inderdaad ook met deze afdelingen 
afgestemd. Van DGSenB is als goed is  10.2.e  aangehaakt geweest en bij DGRR/DRC 
hebben we contact gehad met  10.2.e 
In de cc van deze mail neem ik ook even mijn collega  10.2.e 	mee, hij is bij 
ons de dossierhouder die inhoudelijk met de vragen bezig is. Ik zal ook aan onze kant de 
politie weer aanhaken om mee te lezen op de beantwoording als deze gewijzigd is. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 13:13 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	minjenv.ni>;10  .2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e  @minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Van de collega's van beleid/DRC heb ik nog geen reactie ontvangen. Jij wel? 
Zelf sla ik vooral aan op de antwoorden op de vragen 2, 6 en 7, omdat deze volgens mij 
breder opgepakt moeten worden om goed te beantwoorden. Het raakt ook aan het 
terrein van Dekker namelijk. 
We zien bij DCom dat niet alleen Argos aandacht besteed aan dit onderwerp, maar ook 
de Monitor. Dit programma werkt aan een nieuwe uitzending voor kort na de zomer: 
https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-duiveluitdrijving-bij-
kinderen-2   
De Monitor heeft ook weer vragen gesteld aan mijn collega's uit team Dekker nav een 
eerdere set antwoorden op Kamervragen uit mei dit jaar: 
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-justitie-en-
veiligheid/documenten/kamerstukken/2020/05/25/antwoorden-kamervragen-over-het-
bericht-duivelsuitdrijving-bij-kinderen-en-andere-misstanden-binnen-religieuze-
gemeenschappen   
De kans is groot dat we nav deze nieuwe set ook weer persvragen krijgen van de 
journalisten van Argos en de Monitor... 
Volgens mij moeten we tav de vragen 2, 6 en 7 in deze nieuwe set vragen van PvdA en 
SP rekening houden met overlap met de eerdere antwoorden op vragen van Dekker. 
Mijn collega  10.2.e 	die bezig is met beantwoording van persvragen van de 
Monitor, kijkt nog even naar de overlap en waar goede aanvullingen mogelijk zijn. Van 
beleid op dit dossier zijn bij dgSenB volgens mij  10.2.e 
betrokken. Ik neem  10.2.e  mee in de cc, omdat zijn volgende week vanaf 3 augustus 
weer aan het werk is en  10.2.e  pas 18 augustus. Ik neem aan dat we nog even tijd 
hebben, omdat beide bewindslieden half augustus weer in huis zijn en nu geen 
antwoorden op kamervragen uitkunnen. 
Zie hieronder alvast wat eerste suggesties. maar die moeten zeker ook nog gecheckt 



worden door team Dekker:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 

Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
11.1 



Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M  06 10.2.e 
10.2.e 	caminjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	 minjenv.nl>  
Verzonden: woensdag 29 juli 2020 12:35 
Aan:10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e 
Zou je mij kunnen laten weten of het lukt om deze week input te geven op deze set? 
Dan kan ik daarop anticiperen in de planning. 
Hoor het graag, dank alvast! 

Groet, 
10.2.e 
Van: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	@minjenv.nl> 
Verzonden: maandag 27 juli 2020 17:06 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl> 



Onderwerp: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Bijgevoegd een set KV van de PvdA en SP over ritueel misbruik. Deze set ligt momenteel 
in DJ bij DBO voor advies vooraf. Van DBO kreeg ik, gezien de aandacht van de minister 
voor de aanpak van zedenmisdrijven, de vraag om met DCOM contact op te nemen over 
de toon van de beantwoording. 
Van 10.2.e 	(cc) begreep ik dat ik hiervoor bij jou moet zijn, klopt dat? 
In het bijgevoegde document heb ik de track changes en opmerkingen van DBO laten 
staan zodat jij deze ook kunt zien. Als het handiger is om in een 'schone' versie te 
werken dan pas ik dat uiteraard aan. 
Hoor het graag, dank alvast! 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Staf en Parlementair 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 

M 0610.2.e 
E  10.2.e 	(aminjenv.n1 



Van: 	 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DCOM/P&B; Parlementair - DGPenV; 10.2.e 

10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
Cc: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B;  10.2.e 

10.2.e 	 BD/DRC/CV; 10.2.e 	BD/DRC/CV;  10.2.e 
10.2.e 	BLVDCOM/P&B  

Onderwerp: 	RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Datum: 	 maandag 3 augustus 2020 12:30:27 
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BD/DRC/CV; 

BD/DGPenV/Staf; 
1313/Ex,PenV/PPBTIPBO; 

Dag 10.2.e , 
De aanpassing bij vraag 2 kan prima, omdat het bij ritueel misbruik ook gaat om het 
probleem dat de aangeefster zich niet altijd goed kan herinneren wat er precies is 
gebeurd en de mogelijkheid van pseudoherinneringen. 
Gr, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B 
Verzonden: maandag 3 augustus 2020 13:09 
Aan: Parlementair - DGPenV; 10.2.e 	 BD/DRC/CV ; 10.2.e 

BD/DBAenV/SB ; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B ;10.2.e 
BD/DGPenV/Staf ;10.2.e 	 BD/DRC/CV ;10.2.e 	BD/DRC/CV ;10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO ;10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allemaal, 
Nog even mailrondje om te zorgen dat deze set voldoende breed wordt beantwoord, 
aangezien we verwachten dat zowel vanuit de Kamer als de media beide bewindslieden 
hierop bevraagd gaan worden zodra de antwoorden (naar verwachting einde van het 
zomerreces) naar de Kamer worden gestuurd als de ministers ermee instemmen. 
=>C10.2.e /SenB: kun jij nog naar de suggesties van  10.2.e  kijken als gaat om 
aansluiting bij portefeuille Dekker +.wat kan worden gezegd over onderzoek WODC? 
=>in antwoord op vraag 2 heb ik nog in het eerste blokje twee zinnen toegevoegd, 
omdat Grapperhaus zich immers vanaf begin sterk heeft gemaakt voor betere aanpak 
van zedenzaken. ©10.2.e /DRC: kan dit zo wat jou betreft gezien nu ook de 
consultatiefase van modernisering wetgeving? 
=>@10.2.e /DRC: in antwoord op vraag 7 had ik toch nog een vraag. Want er staat 
dat opvolging na sektesignaal is belegd bij de RIEC's. Klopt dat wel en moeten dat niet 
de veiligheidshuizen zijn? 
Groeten, 
10.2.e 
Nog een keer de suggesties van DCom  (10.2.e  en mij) hieronder, maar die moeten dus  
zeker nog gecheckt worden:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 



'1 	1 	1 

Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 

I 



Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 12511 DP j Den Haag 
Postbus 20301 12500 EH j Den Haag 

M  06  10.2.e 
10.2.e 	 Caminjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van:10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 13:25 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 (fflminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC: 10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2,e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	ca minjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	Pminjenv.n1>; 10.2.e 

BD/DBAenV/SB 10.2.e 	 @minjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e  Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	Rminjenv.n1>; 10.2.e 	BD/Dcomp&B 10.2.e 	(@ min jenv.n1>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e(@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
In navolging op onderstaand, een enkele aanvulling onder voorbehoud ten aanzien van 
vraag 6. 
11.1 



Ik wil maandag even nagaan in hoeverre we deze toezegging kunnen delen, en zo ja, op 
welke termijn dit dan plaats kan vinden. Dan zijn jullie in ieder geval vast op de hoogte. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06 10.2.e 
10.2.e 	caminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv   
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 12:29 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	Rminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	Rminjenv.n1>;10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e  	minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 

BD/DBAenV/SB 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e @minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B10.2.e 	Pminjenv.nk 10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e   pminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
Dank voor de tekstsuggesties, 10.2.e . Zie hieronder in het rood mijn aanvullingen voor 
het terrein van Dekker. 
Mbt mijn aanvulling op het antwoord op vraag 2 een korte toelichting. Ik heb contact 
gehad met VWS en mij is bevestigd dat zij (zonder ons) in gesprek gaan met de GGZ 
hierover. M.i. alsnog goed om te noemen om verwarring te voorkomen. In de set KV van 
mei wordt namelijk niet duidelijk naar welke minister wordt verwezen als het gaat om 
deze gesprekken. 
Ik zie verder weinig tot geen overlap met de vragen van de Monitor - dat ziet namelijk 
op alertheid bij leraren op scholen en ligt dus bij OCW. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06  10.2.e 
10.2.e 	(minjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  
Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 (@minjenv.nl>  
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 18:05 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.n1>;1 0.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nk 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	(@minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	r@minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	(@minjenv.n1>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e @minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	(@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 



Hoi  10.2.e , 
Dank alvast voor de eerste tekstuele suggesties en voor het aanhaken van de collega's 
in de cc. Lijkt me goed dat deze collega's ook meelezen en dat we de vragen van 
Monitor naast deze set leggen. 
Er is overigens voordat de vragen de lijn in gingen inderdaad ook met deze afdelingen 
afgestemd. Van DGSenB is als goed is 10.2.e aangehaakt geweest en bij DGRR/DRC 
hebben we contact gehad met 10.2.e 
In de cc van deze mail neem ik ook even mijn collega 10.2.e 	mee, hij is bij 
ons de dossierhouder die inhoudelijk met de vragen bezig is. Ik zal ook aan onze kant de 
politie weer aanhaken om mee te lezen op de beantwoording als deze gewijzigd is. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 
van:10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 13:13 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	(@minjenv.nl> 
CC:10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	(@minjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	Pminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Pminjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e @minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Van de collega's van beleid/DRC heb ik nog geen reactie ontvangen. Jij wel? 
Zelf sla ik vooral aan op de antwoorden op de vragen 2, 6 en 7, omdat deze volgens mij 
breder opgepakt moeten worden om goed te beantwoorden. Het raakt ook aan het 
terrein van Dekker namelijk. 
We zien bij DCom dat niet alleen Argos aandacht besteed aan dit onderwerp, maar ook 
de Monitor. Dit programma werkt aan een nieuwe uitzending voor kort na de zomer: 
https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-duiveluitdrijving-bij-
kinderen-2   
De Monitor heeft ook weer vragen gesteld aan mijn collega's uit team Dekker nav een 
eerdere set antwoorden op Kamervragen uit mei dit jaar: 
httos://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-justitie-en-
veiligheid/documenten/kamerstukken/2020/05/25/antwoorden-kamervragen-over-het-
bericht-duivelsuitdrijving-bij-kinderen-en-andere-nnisstanden-binnen-religieuze-
gemeenschappen   
De kans is groot dat we nav deze nieuwe set ook weer persvragen krijgen van de 
journalisten van Argos en de Monitor... 
Volgens mij moeten we tav de vragen 2, 6 en 7 in deze nieuwe set vragen van PvdA en 
SP rekening houden met overlap met de eerdere antwoorden op vragen van Dekker. 
Mijn collega 10.2.e 	die bezig is met beantwoording van persvragen van de 
Monitor, kijkt nog even naar de overlap en waar goede aanvullingen mogelijk zijn. Van 
beleid op dit dossier zijn bij dgSenB volgens mij 10.2.e 
betrokken. Ik neem 10.2.e mee in de cc, omdat zijn volgende week vanaf 3 augustus 
weer aan het werk is en 10.2.e pas 18 augustus. Ik neem aan dat we nog even tijd 
hebben, omdat beide bewindslieden half augustus weer in huis zijn en nu geen 
antwoorden op kamervragen uitkunnen. 
Zie hieronder alvast wat eerste suggesties, maar die moeten zeker ook nog gecheckt  
worden door team Dekker:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 



Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 

I 	1 



Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus'20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M  06 10.2.e 
10.2.e 	caminjenv.n1 
www.rijksoverheid.nlijenv  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	(@minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 29 juli 2020 12:35 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e , 
Zou je mij kunnen laten weten of het lukt om deze week input te geven op deze set? 
Dan kan ik daarop anticiperen in de planning. 
Hoor het graag, dank alvast! 

Groet, 
10.2.e 

Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 Rminjenv.nl>  
Verzonden: maandag 27 juli 2020 17:06 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.nl>  
CC: 10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e , 
Bijgevoegd een set KV van de PvdA en SP over ritueel misbruik. Deze set ligt momenteel 
in D3 bij DBO voor advies vooraf. Van DBO kreeg ik, gezien de aandacht van de minister 
voor de aanpak van zedenmisdrijven, de vraag om met DCOM contact op te nemen over 
de toon van de beantwoording. 
Van 10.2.e 	(cc) begreep ik dat ik hiervoor bij jou moet zijn, klopt dat? 
In het bijgevoegde document heb ik de track changes en opmerkingen van DBO laten 



staan zodat jij deze ook kunt zien. Als het handiger is om in een 'schone' versie te 
werken dan pas ik dat uiteraard aan. 
Hoor het graag, dank alvast! 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Staf en Parlementair 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 

M 0610.2.e 
E 10.2.e 	Caminjenv.n1 



Van: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Aan: 	10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Cc: 	 Parlementair - DGPenV 
Onderwerp: 	RE: DigiJust document "KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik.docx" 
Datum: 	 donderdag 6 augustus 2020 14:02:08 

Yes, is helemaal goed! 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Verzonden: donderdag 6 augustus 2020 14:00 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVI ES 
CC: Parlementair - DGPenV 
Onderwerp: FW: DigiJust document 'KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel 
misbruik.docx' 
Ter info, (probeerde je net even te bellen): nav je suggestie om de vragen over ritueel 
misbruik 'mede namens' Dekker te doen uitgaan. Ik heb dat met S&B afgestemd en zij 
geven aan dat dat wat hen betreft niet hoeft. Ik zal Dekker wel meenemen 'ter info' in 
de DJ-lijn stel ik voor. 
Zo doen? 

Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: donderdag 6 augustus 2020 13:10 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	Rminjenv.nl> 

Onderwerp: RE: DigiJust document 'KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel 
misbruik.docx' 
Ik vind meetekenen echt alleen noodzakelijk als er 50-50 verantwoordelijkheid is. Ik zie 
alleen een marginale verantwoordelijkheid voor minrb. Dus wat mij betreft hoeft ie niet 
mee te tekenen. 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

van:10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e @m injenv.nl>  
Datum: woensdag 05 aug. 2020 3:45 PM 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DBAenV/SB  1 O.2.e 	@m in jenv.nl> 
Onderwerp: FW: DigiJust document 'KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel 
misbruik.docx' 
10.2.e 

Zoals ik maandag al aangaf ben samen met de collega's van het basisteam bezig met de 
beantwoording van bijgaande Kamervragen. DBO stelt nu voor om mede namens 
Dekker te beantwoorden, omdat ook verwezen wordt naar eerdere beantwoording door 
Dekker. Kan je 10.2.e en mij mailen of je akkoord bent? Dan kunnen we dat in 
Digijust aangeven. Dat is toch voldoende, of vind je dat er nog verder ook in onze lijn 
dan een akkoord zou moeten komen? 
Groeten, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 5 augustus 2020 15:31 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: DigiJust document 'KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel 
misbruik.docx' 
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Hoi  10.2.e , 
Zoals zojuist besproken; 
zou je bij jouw afdelingshoofd kunnen nagaan of hij akkoord is? In Di passen we dan de 
lijn dat Dekker wordt ingevoegd. 
Groet 
10.2.e 



Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: 	RE: Eindconcept: KV over ritueel misbruik 
Datum: 	 woensdag 5 augustus 2020 09:59:19 
Bijlagen: 	 KV (PvdA en SP) over de uitzending van Amos over ritueel misbruik - rev DA.docx 

Ha 10.2.e, 
Hierbij nog enkele (redactionele) vragen in de kantlijn. Dank voor alle moeite! 
Groeten, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 14:00 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B ;10.2.e 	 BD/DBAenV/SB ; 
10.2.e 	 BD/DCOM/P&B ; Parlementair - DGPenV ;10.2.e 
BD/DRC/CV ;10.2.e 	 BD/DRC/CV 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES ; 10.2.e 	 BD/DRC/CV ;10.2.e 	BD/DRC/CV ; 
10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO ;10.2.e 	BD/DCOM/P&B ; Parlementair - DGPenV 
Onderwerp: Eindconcept: KV over ritueel misbruik 
Beste allen, 
Bij afwezigheid van 10.2.e ontvangen jullie hierbij de laatste versie van de KV ritueel 
misbruik. Deze zal ook parallel nog aan de politie worden voorgelegd. Mochten er nog 
onoverkomelijke bezwaren zijn of fouten in staan, dan hoor ik dat graag zo snel 
mogelijk, maar uiterlijk op woensdag 5 augustus om 12u. Daarna zal ik de nieuwste 
versie aanleveren bij DBO. 
Dank alvast! 
Groet, 
10.2e 
10.2.e 

DG Politie en Veiligheidsregio's 

10.2.e 	©minjenv.ni 
06-10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH l Den Haag 

Ik werk niet op vrijdag 

Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Pminjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 12:24 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	 minjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>; Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 (minjenv.n1>; 
10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	 Pminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	(6minjenv.n1>; 10.2.e 
BD/D6PenV/Staf 10.2.e 	Pminjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	@minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hallo collega's, 
Na telefonisch overleg met 10.2.e een korte verduidelijking ten aanzien van 
onderstaande. Mijn suggestie inzake het WODC onderzoek bij het antwoord op vraag 6 
zag niet specifiek op onderzoek naar Jehova's getuigen - daar was sprake van een 
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misverstand. 
Echter, is alsnog besloten om de toezegging vanuit het WODC om met ons in gesprek te 
gaan over een eventueel onderzoek naar de aard en omvang van kindermishandeling in 
geloofsgemeenschappen weg te laten uit de beantwoording van deze set KV. Er is hier 
nog geen contact over geweest met beleid. Om vervolgvragen en valse beloften te 
voorkomen lijkt dat de beste optie. Ik heb de toevoeging hieronder uit de tekst gehaald. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06  10.2.e 
10.2.e 	Caminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  

Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 09:24 
Aan:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>;  Parlementair- 
DGPenV  10.2.g 	 @minjenv.n1>;10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 

	

	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 
@minjenv.nl> 

CC: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>; 
10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Collega's, 
11.1 

Groeten, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl> 
VerzOnden: maandag 3 augustus 2020 13:09 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	 @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	 @minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 	 @minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRc/cv 10.2.e 	@minjenv.nl>;  
10.2.e 	BD/DRc/a10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allemaal, 
Nog even mailrondje om te zorgen dat deze set voldoende breed wordt beantwoord, 
aangezien we verwachten dat zowel vanuit de Kamer als de media beide bewindslieden 
hierop bevraagd gaan worden zodra de antwoorden (naar verwachting einde van het 



zomerreces) naar de Kamer worden gestuurd als de ministers ermee instemmen. 
=>©10.2.e /SenB: kun jij nog naar de suggesties van  10.2.e  kijken als gaat om 
aansluiting bij portefeuille Dekker + wat kan worden gezegd over onderzoek WODC? 
=>in antwoord op vraag 2 heb ik nog in het eerste blokje twee zinnen toegevoegd, 
omdat Grapperhaus zich immers vanaf begin sterk heeft gemaakt voor betere aanpak 
van zedenzaken. @10.2.e /DRC: kan dit zo wat jou betreft gezien nu ook de 
consultatiefase van modernisering wetgeving? 
=>@10.2.e /DRC: in antwoord op vraag 7 had ik toch nog een vraag. Want er staat 
dat opvolging na sektesignaal is belegd bij de RIEC's. Klopt dat wel en moeten dat niet 
de veiligheidshuizen zijn? 
Groeten, 
10.2.e 
Nog een keer de suggesties van DCom  (10.2.e  en mij) hieronder, maar die moeten dus  
zeker nog gecheckt worden:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 



Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
11.1 

Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 



M  06 10.2.e 
10.2.e 	(aminjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 13:25 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	Pminjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DBAenV/SB  10.2.e 	minjenv.nk  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e  Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e  (fflminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
In navolging op onderstaand, een enkele aanvulling onder voorbehoud ten aanzien van 
vraag 6. 
11.1 

Ik wil maandag even nagaan in hoeverre we deze toezegging kunnen delen, en zo ja, op 
welke termijn dit dan plaats kan vinden. Dan zijn jullie in ieder geval vast op de hoogte. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M  0610.2.e 
10.2.e 	caminjenv.ni  
www.rijksoverheid.nl/jenv   
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 12:29 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	(aminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	(minjenv.n1>;1 0.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	r@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV10.2.e 	Rminjenv.n1>;10.2.e 

BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	Pminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
Dank voor de tekstsuggesties, Sentina. Zie hieronder in het rood mijn aanvullingen voor 
het terrein van Dekker. 
Mbt mijn aanvulling op het antwoord op vraag 2 een korte toelichting. Ik heb contact 
gehad met VWS en mij is bevestigd dat zij (zonder ons) in gesprek gaan met de GGZ 
hierover. M.i. alsnog goed om te noemen om verwarring te voorkomen. In de set KV van 



mei wordt namelijk niet duidelijk naar welke minister wordt verwezen als het gaat om 
deze gesprekken. 
Ik zie verder weinig tot geen overlap met de vragen van de Monitor - dat ziet namelijk 
op alertheid bij leraren op scholen en ligt dus bij OCW. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06 10.2.e 
10.2.e 	(minjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv   
Van: Parlementair - DGPenV  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 18:05 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	minjenv .n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e  @minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e 	Rminjenv .nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Dank alvast voor de eerste tekstuele suggesties en voor het aanhaken van de collega's 
in de cc. Lijkt me goed dat deze collega's ook meelezen en dat we de vragen van 
Monitor naast deze set leggen. 
Er is overigens voordat de vragen de lijn in gingen inderdaad ook met deze afdelingen 
afgestemd. Van DGSenB is als goed is  10.2.e  aangehaakt geweest en bij DGRR/DRC 
hebben we contact gehad met  10.2.e 
In de cc van deze mail neem ik ook even mijn collega  10.2.e 	mee, hij is bij 
ons de dossierhouder die inhoudelijk met de vragen bezig is. Ik zal ook aan onze kant de 
politie weer aanhaken om mee te lezen op de beantwoording als deze gewijzigd is. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 13:13 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.e 	Pminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	Pminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/Dcom/P&B10.2.e 	(ffl minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.n1>;10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e  Rminjenv .nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi  10.2.e , 
Van de collega's van beleid/DRC heb ik nog geen reactie ontvangen. Jij wel? 
Zelf sla ik vooral aan op de antwoorden op de vragen 2, 6 en 7, omdat deze volgens mij 
breder opgepakt moeten worden om goed te beantwoorden. Het raakt ook aan het 
terrein van Dekker namelijk. 
We zien bij DCom dat niet alleen Argos aandacht besteed aan dit onderwerp, maar ook 
de Monitor. Dit programma werkt aan een nieuwe uitzending voor kort na de zomer: 
https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-duiveluitdrijving-bij-
kinderen-2   



De Monitor heeft ook weer vragen gesteld aan mijn collega's uit team Dekker nav een 
eerdere set antwoorden op Kamervragen uit mei dit jaar: 
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-justitie-en-
veiligheid/documenten/kamerstukken/2020/05/25/antwoorden-kamervragen-over-het-
bericht-duivelsuitdrijving-bij-kinderen-en-andere-misstanden-binnen-religieuze-
ciemeenschappen   
De kans is groot dat we nav deze nieuwe set ook weer persvragen krijgen van de 
journalisten van Argos en de Monitor... 
Volgens mij moeten we tav de vragen 2, 6 en 7 in deze nieuwe set vragen van PvdA en 
SP rekening houden met overlap met de eerdere antwoorden op vragen van Dekker. 
Mijn collega 10.2.e 	die bezig is met beantwoording van persvragen van de 
Monitor, kijkt nog even naar de overlap en waar goede aanvullingen mogelijk zijn. Van 
beleid op dit dossier zijn bij dgSenB volgens mij 10.2.e 
betrokken. Ik neem 10.2.e mee in de cc, omdat zijn volgende week vanaf 3 augustus 
weer aan het werk is en 10.2.e pas 18 augustus. Ik neem aan dat we nog even tijd 
hebben, omdat beide bewindslieden half augustus weer in huis zijn en nu geen 
antwoorden op kamervragen uitkunnen. 
Zie hieronder alvast wat eerste suggesties, maar die moeten zeker ook nog gecheckt  
worden door team Dekker:  
Vraag 2 

Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 

dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 

11.1 



Vraag 6 

Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 

waarom niet? 

Antwoord op vraag 6 
1 1 

Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 

melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 

een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 

aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 

Antwoord op vraag 7 

.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 06 10.2.e 
10.2.e 	(rninjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 



Van: Parlementair - DGPenV 10.2.e 	Ca minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 29 juli 2020 12:35 
Aan:10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	la minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e 
Zou je mij kunnen laten weten of het lukt om deze week input te geven op deze set? 
Dan kan ik daarop anticiperen in de planning. 
Hoor het graag, dank alvast! 

Groet, 
10.2.e 

Van: Parlementair - DGPenV 10.2.e 	Pminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 27 juli 2020 17:06 
Aan: 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e 
Bijgevoegd een set KV van de PvdA en SP over ritueel misbruik. Deze set ligt momenteel 
in DJ bij DBO voor advies vooraf. Van DBO kreeg ik, gezien de aandacht van de minister 
voor de aanpak van zedenmisdrijven, de vraag om met DCOM contact op te nemen over 
de toon van de beantwoording. 
Van 10.2.e 	(cc) begreep ik dat ik hiervoor bij jou moet zijn, klopt dat? 
In het bijgevoegde document heb ik de track changes en opmerkingen van DBO laten 
staan zodat jij deze ook kunt zien. Als het handiger is om in een 'schone' versie te 
werken dan pas ik dat uiteraard aan. 
Hoor het graag, dank alvast! 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Staf en Parlementair 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 

M  0610.2.e 
E  10.2.e 	()minjenv.n1 



Van: 	 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Aan: 	 Parlementair - DGPenV; 10.2.e 
Onderwerp: 	RE: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik incl reactie.docx [#4229] 
Datum: 	 maandag 10 augustus 2020 12:48:16 

Hi beiden, 
Eens met het voorstel van 10.2.e. Het was de nadrukkelijke wens van DCOM en DBO om 
de antwoorden wat breder te gaan formuleren, en wellicht gaan we dat soort zaken wel 
vaker zin zo richting de verkiezingen. 
Vwb de tweede set: in overleg met DBO hebben we verzocht om de eerste en tweede 
set samen aan de TK te versturen als de antwoorden van ook de tweede set zijn 
afgerond. Morgen hoop ik een laatste deelantwoord te krijgen en zitten we nog steeds 
rond de 6 weken termijn. 
Groeten, 
10.2.e 
Van: Parlementair - DGPenV 
Verzonden: maandag 10 augustus 2020 11:51 
Aan:  10.2.e 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik incl 
reactie.docx [#4229] 
Hi 10.2.e, 
Het klopt dat de beantwoording herschreven is, onder andere onze collega's van DCOM 
hebben er naar gekeken. Dit komt omdat dit thema voor onze beide ministers belangrijk 
is, ze willen hierop graag hun punt maken. Dan kot het inderdaad voor dat er wat meer 
gezegd wordt dan strikt noodzakelijk voor de beantwoording. Zolang er geen 
onjuistheden over politiewerkzaamheden in staan zou ik dus willen voorstellen daar 
verder geen punt van te maken. 
Er is inderdaad nog een andere set, daarvan heb ik jullie vorige week woensdag een 
eerste versie toegestuurd ter afstemming (zie bijgevoegde mail). Als het goed is komt 
de beantwoording inhoudelijk overeen met de set over Argos. Wat betreft tegelijk 
voorleggen aan de KL: dat hangt er denk ik vooral vanaf wanneer we een definitieve 
beantwoording van deze tweede set kunnen verwachten. Weet jij dat 10.2.e ? De 6 
weken-termijn van de set Argos verloopt morgen zie ik, dus daar hebben we niet echt 
veel ruimte meer.. 
Groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	 @politie.nl> 
Verzonden: maandag 10 augustus 2020 11:22 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 Rminjenv.nl> 
Onderwerp: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik incl reactie.docx 
[#4229] 
Hoi, 
Onze pfh is op vakantie maar het team zeden heeft er naar gekeken. Het valt op dat de eerste versie 
herschreven is en dat er veel zaken in staan die naar mijn idee niet ter zake zijn in de beantwoording. 
Dit is heel lastig om weer te reageren op deze versie. Wellicht goed om te bellen over dit onderwerp 
ook omdat er nog een set aan gekoppeld is, misschien is het goed om beide versies tegelijk voor te 
leggen bij de KL en als deze bij jullie de lijn in gaat. Laten we even bellen. Hoor graag van jullie 
Groet 10.2.e 
	  Disclaimer 	  
De informatie verzonden met dit e-mailbericht (en bijlagen) is uitsluitend bestemd voor de 
geadresseerde(n) en zij die van de geadresseerde(n) toestemming kregen dit bericht te 
lezen. 
Kennisneming door anderen is niet toegestaan. 
De informatie in dit e-mailbericht (en bijlagen) kan vertrouwelijk van aard zijn en binnen 
het bereik van een geheimhoudingsplicht en/of een verschoningsrecht vallen. 
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Indien dit e-mailbericht niet voor u bestemd is, wordt u verzocht de afzender daarover 
onmiddellijk te informeren en het e-mailbericht (en bijlagen) te vernietigen. 
Conform het beveiligingsbeleid van de Politie wordt e-mail van en naar de politie 
gecontroleerd op virussen, spam en phishing en moet deze e-mail voldoen aan de voor de 
overheid verplichte mailbeveiligingsstandaarden die zijn vastgesteld door het Forum 
Standaardisatie. Mail die niet voldoet aan het beveiligingsbeleid kan worden geblokkeerd 
waardoor deze de geadresseerde niet bereikt. De geadresseerde wordt hiervan niet in 
kennis gesteld. 



Van: 	10.2.e 	BD/NCSC/Staf 
Aan: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	RE: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 
Datum: 	 maandag 27 juli 2020 15:36:49 

Hoi 10.2.e 
Dank voor je mail! We gaan met jouw opmerkingen aan de slag. DCOM had ik nog geen 
contact mee gehad, maar ik neem contact op voordat ik de aangepaste beantwoording 
terug zet in DJ. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

van:10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Verzonden: maandag 27 juli 2020 14:58 
Aan:  10.2.e 	 BD/NCSC/Staf 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 
Onderwerp: KV (PvdA en SP) over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 
Dag 10.2.e , 
In DJ heb ik bijgevoegde conceptbeantwoording ontvangen, waarvoor dank! De 
beantwoording riep echter nog wel enkele vragen bij me op, mede gezien het gevoelige 
onderwerp. Zou je hier even naar willen kijken? Voor de volledigheid heb ik het stuk ook 
teruggezet in digijust. 
Gezien ook de aandacht van de minister voor de aanpak van zedenmisdrijven vroeg ik 
me af: heb je wellicht contact gehad met DCOM over de toon van de beantwoording? Zo 
niet, zou je dat dan nog even willen doen voordat je de beantwoording weer terugzet? 
Mocht je willen sparren/overleggen, dan hoor ik het graag! 
Alvast veel dank! 
Groeten, 
10.2.e 
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Van: 	 10.2.e 	 /DBO/ADVIES  
Aan: 	 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB;  10.2.e 	BD/CBJ/BV;10  2 e  

BD/DGPenV/pPesi 	/PIK);  10.2.e 10.2.e 	 13D/Dbyenv/Star 
Cc: 	 10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	RE: Motie VVD/SP sektes 
Datum: 	 dinsdag 24 november 2020 10:06:39 
Bijlagen: 	 Appreciatie VVD-SP sektes.docx 
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BD/DRC/FO; 

Dan wil ik deze versie graag aan  10.2.e 	meegeven, en dan bespreken we het 
vanmiddag zo met MJenV. 

Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:56 
Aan:  10.2.e 	BD/CBJ/BV ;  10.2.e 	 BD/DRC/FO ; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES ;  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO ; 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf 
CC:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Wat mij betreft ook akkoord. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Straffen en Beschermen 
Directie Beschermen, Aanpakken en Voorkomen 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
N26 Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
M 06 10.2.e 2 
T 070 10.2.e (secretariaat) 
www.rijksoverheid.nikenj 

Afwezig op vrijdag 
Van:  10.2.e 	BD/CBJ/BV  10.2.e  Rminjenv.rd> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:47 
Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	Rminjenv.nk  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>; 
10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	Rminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Prima! 
@10.2.e ik voeg je aan deze mailwisseling voor de finale afstemming. 
Gr 10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:31 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	ca minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/CBJ/BV 
10.2.e  @rninjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Akkoord. Groeten, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	Rminjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:30 
Aan:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/cF3i/i3v10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.n1>; 



10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Is de rest zo ook akkoord? 

Van:  1 0.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 08:58 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES1 0.2.e 	Pminjenv.n1>;1 0.2.e 	BD/CBJ/BV 
10.2.e @minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/FO 10.2.e 	(@ minjenv .n1>; 10.2.e 

BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e • 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Ad 1, zoals nu aanhuoden. 
Ad 2. Uitkomst evaluatie 1 jaar zonder Sektesignaal afwachten (motie TK februari 2019, 
waarin wordt verzocht de TK in het voorjaar 2021 te informeren). Tegelijkertijd 
onderzoek georgansieerd (ritueel) misbruik. (Motie vd Berghe GL, dit gaat nog wel heel 
2021 duren). Gesprek politie OM voor opvolging signalen en betrekken Slachtofferhulp 
NL bij evt melding. 
Ad 3. Verzoekt te onderzoeken, nav uitkomst evaluatie, OF een meldpunt voorziet in.... 
Etc etc. 

Van:  10.2.e 	 @minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 08:51 

BD/CBJ/BV 10.2.e @minjenv.n1>;1 0.2.e 	BD/DRC/FO 
10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e@minjenv.nl> 
Onderwerp: Motie VVD/SP sektes 
Ha allen, 
Er is wat verwarring over de appreciatie van de motie van de VVD en SP. Ik heb de 
laatste versie van de motie even bijgevoegd; zouden jullie even per mail willen 
afstemmen wat het gaat worden? Dan beperken we de discussie op de app zoveel 
mogelijk. 
Concrete punten: 

•Aanhouden of oordeel kamer? 
•Wat worden de concrete spreekpunten? 
•Als oordeel aanhouden word, hoe kan de motie dan worden aangepast om wél 

oordeel kamer te geven? 
Groet, 
102e 



Van: 	10.2.e 	BD/DBAenV/SB 
Aan: 	10.2.e 	BD/DRC/FO;  10.2.e 	 BD/DBO;  10.2.e 

131J/DliU/ADVIt;  10.2.e 	ButuliU/AUVIES;  1 0.2.e 	13D/DbPenv/wts i /PBO;  10.2.e 
BD/C133/BV 

Onderwerp: 	RE: Motie VVD/SP sektes 
Datum: 	 maandag 23 november 2020 19:45:12 

Ter aanvulling: voor de activiteiten die shn doet voor de toeslagenaffaire worden ze 
aanvullend gefinancierd door ministerie van Financiën. 

Vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Straffen en Beschermen 
Directie Beschermen, Aanpakken en Voorkomen 
Turfmarkt 147 1 2511 DP1 Den Haag 
N26 Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 0610.2.e 
T  07010.2.e (secretariaat) 
www. rijksoverheid. nI/venj 

Afwezig op vrijdag 

van: 10.2.e 	 BD/DRC/F0  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Datum: maandag 23 nov. 2020 7:26 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.nl>10.2.e  
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	_za  minjenv.nl>.10.2  .e 	BD/DBO/ADVIES 

10.2.e 	@rn in jenv.n I>,  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.nl>, 
10.2.e 	BD/CBJ/BV  10.2.e  Ominjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 

Besten, 
Zojuist constructief telefonisch overleg gevoerd met DGSenB. Uitkomst is als volgt. 
Appreciatie: oordeel kamer. 
Toelichting 
Zie eerdere uitleg zoals gegeven (dus meenemen in uitvoering eerder aangenomen moties), met de toevoeging dat 
daar waar er een redelijk vermoeden is van strafbare feiten die worden gepleegd in sektes politie en SHN nu én in 
de toekomst klaar staan. 
Als SHN verder zou gaan dan het enkel bijstaan van slachtoffers van misdrijven kan dat niet met gesloten beurs, 
dan is het dus niet langer budget neutraal. Daarbij zij op voorhand opgemerkt dat informatie over sektes in z'n 
algemeenheid niet een taak is van SHN. 
Met vriendelijke groet,10 2  e 

Van: 10.2.e 	 BD/DRC/FO 
Verzonden: maandag 23 november 2020 18:56 
Aan: 10.2.e 	 BD/DBO ;10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES ; 10.2.e 

BD/DBO/ADVIES ;  1 O.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
CC:  10.2.e 	BD/CBJ/BV 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
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Besten, 
Zoals juist met 10.2. e 	gesproken, zij pakt dit verder op. Mogelijk dat het appreciatie aanhouden wordt 
ihkv nog te voeren overleg met Slachtofferhulp Nederland. Wordt vervolgd. 
Groeten,  10.2.e 
Van: 1 0.2.e 	 BD/DRC/FO 
Verzonden: maandag 23 november 2020 18:37 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO 10.2.e 	 aminjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/CBJ/BV 
10.2.e  @minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 1 O.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 

BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  10.2.e  	i rij env.n I> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Mee eens. 
Een zekere gelijkenis zie ik met dit zeer actuele dossier: https://nos.nl/artike1/2357721-slachtofferhulp- 
voor-gedupeerden-kinderopvangtoeslag.html  
SP is hierop erg actief op (geweest): 
https://www.sp.nl/sites/default/files/meldpunt_onterecht_stopgezette_kinderopvangtoeslag.pdf  
Daarbij heeft SP heeft denk ik geleerd dat dit meldpunt er veel te laat is gekomen, dus vandaar de urgentie om 
korte termijn te komen met een meldpunt. In het vorige dossier is dat opgepakt door Slachtofferhulp Nederland, 
dus hoor (nog steeds) graag het antwoord van DGSenB Meer concreet, kan naast de uitvoering van de hieronder 
genoemde moties niet worden toegezegd dat specifieke toebedeling van een dergelijk meldpunt met Slachtoffer 
Nederland zal worden besproken? 
Met vriendelijke groe1,10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 
Verzonden: maandag 23 november 2020 18:29 
Aan:  1 O.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  1 O.2.e 

BD/DRC/FO  1 O.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 
10.2.e  @minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  1 O.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 

BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>1  0.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
10.2.e 	@minjenv.n1>:1  0.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Ik vrees dat zoiets toch een meerderheid kan gaan halen. Is er echt niet iets te bedenken zoals 
vanmiddag besproken? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van: 10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Datum: maandag 23 nov. 2020 6:10 PM 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/CBJ/BV 
10.2.e  @minjenv.nl>  
Kopie: 1 0.2 .e 	BD/DGPenV/Staf10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
BD/DRC/CV  1 O.2.e  @minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@m in jenv . nl>, 
10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
BD/DBO  1 O.2.e 	 @minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
11.1 

Groet u. .̀e  

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

@minjenv.nl> 

@minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/CBJ/B V 



Van:  1 0.2.e 	 BD/DRC/FO  1 0.2.e 	@minjenv.nl>  
Datum: maandag 23 nov. 2020 5:41 PM 
Aan:  1 0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PB01  O.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
BD/CBJ/BV  10.2.e  @minjenv.nl>  
Kopie:  1 0.2.e 	BD/DGPenV/Staf 1 O.2.e 	Omirtienv.M>,  1 0.2.e 
BD/DRC/CV  1 O.2.e  @m in jenv.n I>,  1 0.2.e 	BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@minjenv.nl>,  
10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@mitijenv.nt>,  1 0.2.e 
BD/DBO 10.2.e 	 @mitijenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Beste beiden, 
En zojuist komt de tekst van de motie binnen, zie vetgedrukte hieronder. 
Het lijkt mij dat we dat wellicht dat dat snelle meldpunt voor slachtoffers niet helemaal kunnen framen ihkv van de 
uitvoering van de eerder aangenomen moties. 
@DGpenV en DGSenB, kan de politie en/of slachtofferhulp Nederland hier iets in betekenen, of hebben zij 
hiervoor al wellicht iets hiervoor ingeregeld? 
We vernemen graag van jullie. 
overwegende, dat na het verdwijnen van Sektesignaal zorgen zijn blijven bestaan rondom de aanpak van 
sektes en de hulp aan slachtoffers van sektes en hun familieleden; constaterende, dat de Kamer zich reeds 
heeft uitgesproken voor één herkenbaar punt waar slachtoffers van sektes en hun familieleden terecht 
kunnen voor hulp en doorverwijzing (Kamerstuknummer 31015 nr. 189), verzoekt de regering op zo kort 
mogelijke termijn te voorzien in dit meldpunt voor slachtoffers van sektes en hun familieleden zodat zij 
geholpen en zo nodig doorverwezen kunnen worden, waar de signalen over sektes samenkomen en de 
aanpak van sektes verbeterd kan worden, 
Van Nispen 
Van Wijngaarden 
Met vriendelijke groet.  10 2  e 
Van:  10.2.e 	 BD/DRC/FO 
Verzonden: maandag 23 november 2020 17:27 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@mirkjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@mirijenv.n1>;  10.2.e 	 BD/DBO 
10.2.e 	 @minjenv.nl>  
cc: 10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	ri-ninjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DGPenV/Staf 1 0.2.e 	@minienv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e  @minjenv.nl>  
Onderwerp: FW: Motie VVD/SP sektes 
Besten, 
Met dank aan 10.2.e 	kan het volgende over de motie binnengekomen VVD/SP over sektes. Ze gaan niet 
pleiten voor heroprichting sektesignaal, maar doen een voorstel om te kijken hoe binnen het bestaande gebeuren de 
herkenbaarheid voor slachtoffers verbeterd kan worden. DBO vraagt vandaag nog een appreciatie van DGRR. 
Appreciatie: oordeel Kamer. 
Toelichting: In het kader van de uitvoering van de motie van Van Toorenburg van februari 2019 (evaluatie hoe 
eerste jaar zonder sektesignaal ging) waarbij is aangegeven da hier in voorjaar 2021 op wordt tegenkomen en de 
motie van Van den Berghe van oktober 2020 (onderzoek naar georganiseerd ritueel misbruik) zal hier gevolg aan 
worden gegeven. 
Met vriendelijke groet,  10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: maandag 23 november 2020 17:14 
Aan:  1 O.2.e 	 BD/DRC/CV1  O.2.e @minjenv.nl>; 10.2.e 

BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Mitis ingebed in bestaande toezeggingen. Als we verwijzen naar motie v Toorenburg 
februari 2019 (evaluatie hoe eerste jaar zonder Sektesignaal ging, we hebben aangegevenhier 
in voorjaar 2021 op terug te komen) en motie Vd Berghe onderzoek (georganiseerd ritueel 
misbruik), dan kan het. Ik zou maar gewoon oordeel TK laten, zoiets krijgt toch een 
meerderheid. 
Groet  1°.2 e  

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  



van: 10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 5:04 PM 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  1 0.2.e 	@m in jenv.n1> 
Onderwerp: FW: Motie VVD/SP sektes 
Ik weet even niet wie bij jullie...krijg  1'2'  niet te pakken. 
blijkbaar haast en wil DBO nog antwoord vandaag 
Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 4:59 PM 
Aan: 10.2.e 	 BD/DRC/FO 1 0.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e@minjenv.nl>  
Kopie:  10.2.e 	BD/DRC/CV1  0.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Er is een evaluatie toegezegd (gelijk met het besluit dit bij politie te beleggen) dus wellicht 
kan dit aspect hier expliciet in meegewogen worden? DGPenV kan dat beantwoorden. Dit 
dossier ligt bij hen, niet bij dgrr.  
Ik zal  10.2.e  even vragen eea bij DGPenV uit te zetten.  
Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

van: 10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 4:01 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>  
Kopie: 1 0.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: Motie VVD/SP sektes 
H; 10.2.e 
Voor zover niet reeds bekend is een nieuwe motie binnengekomen ihkv begrotingsbehandeling. De VVD wil 
samen met de SP een punt inbrengen over sektes. Ze gaan niet pleiten voor heroprichting sektesignaal, maar doen 
een voorstel om te kijken hoe binnen het bestaande gebeuren de herkenbaarheid voor slachtoffers verbeterd kan 
worden. DBO vraagt vandaag nog een appreciatie van DGRR. 
Ik zie dat  10.2.e  er niet is (tot 14/12) dus vandaar even via/aan jou. 
Kan jij dit (laten) oppakken en afstemmen met DGPenV (en waarschijnlijk ook DGSenB gelet op 
slachtofferschap)? 
Bij voorbaat dank! 
Met vriendelijke groet,  10.2.e 
10.2.e 
Senior beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Rechtspleging en Rechtshandhaving 
Directie Rechtshandhaving en Criminaliteitsbestrijding 
Turfmarkt 14712511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 12500 EH 1 Den Haag 

M o610.2.e 
10.2.e  aminjenv.n1  
w‘vwrijksoverheid.nIfienv 

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

$$Payofflminjus1206$$ 



Van: 
Aan: 

Cc: 

Onderwerp: 
Datum: 

10.2.e 	 BD/DRC/CV  
10.2.e 	 BD DBO;  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO;  10.2.e 
1:31-ijuRui-u;  10.2.e 	BD/CBJ/bv  
10.2.e 	BD/DGPenV/Staf; 10.2.e 	 BD/DRC/CV; 10.2.e 
Bv/uBu/Auvits;  10.2.e 	Bv/DUO/ADVIES 
RE: Motie VVD/SP sektes 
maandag 23 november 2020 18:58:37 
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Ben het met  1°  2  e  eens, niet nu al op de zaken vooruitlopen. Er is een reden voor het 
genomen besluit en het wordt keurig geëvalueerd. 
Hier wordt eigenlijk gewoon gevraagd om weer een meldpunt sektes in te richten, nog 
breder dan deze ooit was. Dit kost bovendien geld dat er niet is. 

NB er is geen sprake van 'aanpak sektes', sektes zijn niet strafbaar, alleen de misstanden 
die gepleegd worden en die gingen toch al naar politie). 

Als SenB (via SHN of anderszins) nog iets extra's heeft voor slachtoffers, prima, maar ook 
daar heb je de bestaande instituties. 

Denk eraan dat dit ook geld kost. 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

Van:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.nl>  
Datum: maandag 23 nov. 2020 6:28 PM 
Aan: 1 0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 

BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/CBJ/BV  10.2.e  @minjenv.nl>  
Kopie: 1 0.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 

BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>,  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 

Ik vrees dat zoiets toch een meerderheid kan gaan halen. Is er echt niet iets te bedenken 
zoals vanmiddag besproken? 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

van: 10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 
Datum: maandag 23 nov. 2020 6:10 PM 
Aan: 10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 
10.2.e  @minjenv.nl>  
Kopie: 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf  10.2. 

BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>,  10.2.e 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 
10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 

@minjenv.nl> 

BD/CBJ/BV 

@minjenv.nl>,  

@minjenv.nl>,  10.2.e 

e 	@minjenv.nl>,  1 0.2.e 
BD/DBO/ADVIES 

BD/DBO/ADVIES  10.2.e 
@minjenv.nl>  



Groet  tu  

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

van: 10.2,e 	 BD/DRC/FO  1 0.2.e 	@minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 5:41 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e 	aminjenv.n I>,  10.2.e 
BD/CBJ/BV  10.2.e  @minjenv.nl> 
Kopie: 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@m injenv.nl>,  10.2.e 

	

BD/DRC/CV  10.2.e  @minjenv.nl>, 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
10.2.e 	@minjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl>, 
10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 

Beste beiden, 
En zojuist komt de tekst van de motie binnen, zie vetgedrukte hieronder. 
Het lijkt mij dat we dat wellicht dat dat snelle meldpunt voor slachtoffers niet helemaal kunnen framen ihkv van 
de uitvoering van de eerder aangenomen moties. 
@DGpenV en DGSenB, kan de politie en/of slachtofferhulp Nederland hier iets in betekenen, of hebben zij 
hiervoor al wellicht iets hiervoor ingeregeld? 
We vernemen graag van jullie. 
overwegende, dat na het verdwijnen van Sektesignaal zorgen zijn blijven bestaan rondom de aanpak van 
sektes en de hulp aan slachtoffers van sektes en hun familieleden; constaterende, dat de Kamer zich reeds 
heeft uitgesproken voor één herkenbaar punt waar slachtoffers van sektes en hun familieleden terecht 
kunnen voor hulp en doorverwijzing (Kamerstuknummer 31015 nr. 189), verzoekt de regering op zo kort 
mogelijke termijn te voorzien in dit meldpunt voor slachtoffers van sektes en hun familieleden zodat zij 
geholpen en zo nodig doorverwezen kunnen worden, waar de signalen over sektes samenkomen en de 
aanpak van sektes verbeterd kan worden, 
Van Nispen 
Van Wijngaarden 
Met vriendelijke,  groet,  10 2  e 

Van: 1 0.2.e 	 BD/DRC/FO 
Verzonden: maandag 23 november 2020 17:27 
Aan: 1 0.2.e 	BD/DBO/ADVIES ;1 0.2.e 	 BD/DBO/ADVIES ; 
10.2.e 	 BD/DBO 
CC: 1 0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO ; 1 0.2.e 	BD/DGPenV/Staf ; 
10.2.e 	 BD/DRC/CV 
Onderwerp: FW: Motie VVD/SP sektes 
Besten, 
Met dank aan  10.2.e 	kan het volgende over de motie binnengekomen VVD/SP over sektes. Ze gaan 
niet pleiten voor heroprichting sektesignaal, maar doen een voorstel om te kijken hoe binnen het bestaande 
gebeuren de herkenbaarheid voor slachtoffers verbeterd kan worden. DBO vraagt vandaag nog een appreciatie 
van DGRR. 
Appreciatie: oordeel Kamer. 
Toelichting: In het kader van de uitvoering van de motie van Van Toorenburg van februari 2019 (evaluatie hoe 
eerste jaar zonder sektesignaal ging) waarbij is aangegeven da hier in voorjaar 2021 op wordt tegenkomen en de 
motie van Van den Berghe van oktober 2020 (onderzoek naar georganiseerd ritueel misbruik) zal hier gevolg 
aan worden gegeven. 
Met vriendelijke groet,  10.2.e 

Van: 10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	rdminjenv.nl>  
Verzonden: maandag 23 november 2020 17:14 



Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/CV1 O.2.e  @minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DRC/FO 1 0.2.e 	@minjenv.nl>  

Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Mitis ingebed in bestaande toezeggingen. Als we verwijzen naar motie v Toorenburg 
februari 2019 (evaluatie hoe eerste jaar zonder Sektesignaal ging, we hebben 
aangegevenhier in voorjaar 2021 op terug te komen) en motie Vd Berghe onderzoek 
(georganiseerd ritueel misbruik), dan kan het. Ik zou maar gewoon oordeel TK laten, zoiets 
krijgt toch een meerderheid. 
Groet 10.2.e 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	 BD/DRC/CV10.2.e  @minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 5:04 PM 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	-bminjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Motie VVD/SP sektes 

102e 

Ik weet even niet wie bij jullie...krijg 	niet te pakken. 
blijkbaar haast en wil DBO nog antwoord vandaag 
Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com) 

Van:  10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e  @minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 4:59 PM 
Aan:  10.2.e 	BD/DRC/FO  10.2.e 	injenv.nl>.10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e@minjenv.nl> 
Kopie:  10.2.e 	BD/DRC/CV  1 0.2.e 	Ca i n j en v . nl>, 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	@m injenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Er is een evaluatie toegezegd (gelijk met het besluit dit bij politie te beleggen) dus wellicht 
kan dit aspect hier expliciet in meegewogen worden? DGPenV kan dat beantwoorden. Dit 
dossier ligt bij hen, niet bij dgrr.  
Ik zal  10.2.e  even vragen eea bij DGPenV uit te zetten.  
Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.con0 

Van:  10.2.e 	BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Datum: maandag 23 nov. 2020 4:01 PM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e  	minjenv.nl> 
Kopie:  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>, 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: Motie VVD/SP sektes 
Hi  10.2.e 
Voor zover niet reeds bekend is een nieuwe motie binnengekomen ihkv begrotingsbehandeling. De VVD wil 
samen met de SP een punt inbrengen over sektes. Ze gaan niet pleiten voor heroprichting sektesignaal, maar 
doen een voorstel om te kijken hoe binnen het bestaande gebeuren de herkenbaarheid voor slachtoffers 
verbeterd kan worden. DBO vraagt vandaag nog een appreciatie van DGRR. 
Ik zie dat 10.2.e er niet is (tot 14/12) dus vandaar even via/aan jou. 
Kan jij dit (laten) oppakken en afstemmen'met DGPenV (en waarschijnlijk ook DGSenB gelet op 
slachtofferschap)? 
Bij voorbaat dank! 
Met vriendelijke groet,  10.2-e 
10.2.e 
Senior beleidsmedewerker 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 



Directoraat-Generaal Rechtspleging en Rechtshandhaving 
Directie Rechtshandhaving en Criminaliteitsbestrijding 
Turfmarkt 147 12511 DPI Den Haag 
Postbus 20301 12500 E141Den Haag 

M0610.2.e 
10.2.e  @minjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

$$Payoffiminjus1206$$ 



Van: 	 10.2.e 	 BD DBO 
Aan: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Cc: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: 	RE: Motie WD/SP sektes 
Datum: 	 dinsdag 24 november 2020 11:16:42 

Dank heb appreciatie en suggestie uitgezet bij de vvd (en sp) 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

van: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	@minjenv.nl> 
Datum: dinsdag 24 nov. 2020 11:14 AM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	aminjenv.nl> 
Kopie: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Motie VVD/SP sektes 

Ha  10.2.e , 
Dit is het uiteindelijk geworden (zie bijlage). Ik zet hem om de lijst om vanmiddag te 
bespreken met MJenV, laat het vooral ook weten als het nog lukt om de motie 
aangepast te krijgen zodat de appreciatie naar oordeel kamer kan. 
Groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBAenV/SB 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:56 
Aan:  10.2.e 	BD/CIWBV ; 10.2.e 	 BD/DRC/FO ; 
10.2.e 	BD/DBO/ADVIES ; 10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO ; 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Wat mij betreft ook akkoord. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Straffen en Beschermen 
Directie Beschermen, Aanpakken en Voorkomen 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
N26 Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 
M 06  10.2.e 
T 070  10.2.e  (secretariaat) 
www.rijksoverheid.nlivenj  

Afwezig op vrijdag 

Van:  10.2.e 	BD/CBJ/BV  10.2.e  	minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:47 
Aan:  10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	caminjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	Cminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	aminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	aminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DBAenV/SB  10.2.e 	(minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Motie WD/SP sektes 
Prima! 
@10.2.e ik voeg je aan deze mailwisseling voor de finale afstemming. 
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Gr 10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:31 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	(minjenv.n1>;  
10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	(aminjenv.nl>;  
10.2.e 	BD/CB)/BV  10.2.e aminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	Caminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Akkoord. Groeten, 10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 09:30 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/CBJ/BV 
10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 	 BD/DRC/FO 
10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	aminjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	(ffiminjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Motie VVD/SP sektes 
Is de rest zo ook akkoord? 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	(aminjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 08:58 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.n1>; 10.2.e 

BD/CBJ/BV  10.2.e  ("minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/FO  10.2.e 	@minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	aminjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.nl>  
Onderwerp:  RE: Motie VVD/SP sektes 
Ad 1, zoals nu aanhuoden. 
Ad 2. Uitkomst evaluatie 1 jaar zonder Sektesignaal afwachten (motie TK februari 2019, 
waarin wordt verzocht de TK in het voorjaar 2021 te informeren). Tegelijkertijd 
onderzoek georgansieerd (ritueel) misbruik. (Motie vd Berghe GL, dit gaat nog wel heel 
2021 duren). Gesprek politie OM voor opvolging signalen en betrekken Slachtofferhulp 
NL bij evt melding. 
Ad 3. Verzoekt te onderzoeken, nav uitkomst evaluatie, OF een meldpunt voorziet in.... 
Etc etc. 

Van:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	aminjenv.nl>  
Verzonden:  dinsdag 24 november 2020 08:51 
Aan:  10.2.e 	BD/CBJ/BV  10.2.e  @minjenv.nl>;  10.2.e 

BD/DRC/FO  10.2.e 	©nninjenv.ni>;10.2.e  
BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	cminjenv.nl>  
Onderwerp:  Motie VVD/SP sektes 
Ha allen, 
Er is wat verwarring over de appreciatie van de motie van de VVD en SP. Ik heb de 
laatste versie van de motie even bijgevoegd; zouden jullie even per mail willen 
afstemmen wat het gaat worden? Dan beperken we de discussie op de app zoveel 
mogelijk. 
Concrete punten: 

•Aanhouden of oordeel kamer? 
•Wat worden de concrete spreekpunten? 
•Als oordeel aanhouden word, hoe kan de motie dan worden aangepast om wél 

oordeel kamer te geven? 
Groet, 
102e 



Van: 	1 0.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Aan: 	10.2.e 	 BD DBO'  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf;10.2.e 

13LijUbU/AUVIES 
Onderwerp: 	RE: moties ritueel misbruik/LEBZ 
Datum: 	dinsdag 1 december 2020 12:42:26 
Bijlagen: 	imaaeool.onq 

imaae002.onq 
image003.pnq 
image004.pnq 

Een beetje a la commisise misbruik katholieke kerk maar dan kleiner, met eigen 
meldpunt. WODC op achtergrond. Wordt buiten ministerie gezet. 
De KC zelf zal werkwijze LEBZ bekijken, of eea nog up-to-date is. 
Die motie v Nispen kwam ook uit het WGO Slachtofferrechten van Min Dekker, toen is 
hij aangehouden. Waarom hij nu een maand later in stemming komt, is mij niet 
duidelijk. 

Van: 10.2.e 	 BD/DBO 
Verzonden: dinsdag 1 december 2020 12:41 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf ;10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Onderwerp: RE: moties ritueel misbruik/LEBZ 
Even spoedje. Heb je voor mij meer info over die commissie die er komt? 
CDA en CU neigen naar voor stemmen bij de motie (wisselende meningen in beide 
fracties) 

Verzonden met BlackBerry Work 
(www.blackberry.com)  

van: 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 1 O.2.e 	aminjenv.nl> 
Datum: dinsdag 01 dec. 2020 9:48 AM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  1 O.2.e 	rdminjenv.nl>, 10.2.e 

BD/DBO  10.2.e 	 @minjenv.ni> 
Kopie:  1 0.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PB010.2.e 
Onderwerp: RE: moties ritueel misbruik/LEBZ 
Misschien goed om nog te benoemen: we zijn nadrukkelijk tegen de motie van Van 
Nispen omdat die vraagt om een uitgebreid onderzoek naar het LEBZ, ipv naar het 
fenomeen ritueel misbruik. Lijkt ons dus beter deze motie aan te houden, zoals eerder 
afgesproken. 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Verzonden: dinsdag 1 december 2020 09:46 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 

BD/DBO 10.2.e 	 (minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: moties ritueel misbruik/LEBZ 
Hi, er is enige verwarring over de moties ritueel misbruik geloof ik, maar het zit zo: 

Op 5 oktober zijn twee moties over ritueel misbruik voorgesteld: 
- Motie Van den Berge c.s. met als dictum "verzoekt de regering, een onafhankelijk 

onderzoek te laten uitvoeren naar de aard en omvang van georganiseerd sadistisch 
misbruik van kinderen en daarbij ervaringen van overlevenden van ritueel misbruik en 
hun therapeuten te betrekken zodat de uitkomsten betrokken kunnen worden bij een 
effectieve opsporing van deze netwerken" 

- Motie Van Nispen c.s. met als dictum "verzoekt de regering, een onafhankelijk onderzoek 
te laten uitvoeren naar de wetenschappelijke onderbouwing en de visie, de rol en 
taakopvatting, de officiële en onofficiële doelstellingen van de LEBZ, de werkwijze en de 
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resultaten van de afgelopen jaren, en de Kamer daarover te informeren". 
Die van Van den Berge is aangenomen, en daarvoor gaan we een commissie instellen, inclusief 
telefoonnummer (WODC wil geen onderzoek doen omdat er al genoeg bekend is). 
De motie van Van Nispen is aangehouden, met het idee dat eerste de resultaten van dat 
onderzoek worden afgewacht. 
Daarnaast komt er een evaluatie naar het afschaffen van sektesignaal, cf de motie Van 
Wijngaarden/Van Toorenburg uit februari 2020. 
Op beide aangenomen moties hebben we toegezegd in het voorjaar van 2021 bij de Kamer 
terug te komen. 
Groet, 
10.2.e 

Programma DG Staf en Bedrijfsvoering 

Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 

Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

28e  verdieping Noordzijde 

06-10.2.e 
10.2.e 	@minienv.n1  

www.riiksoverheid.nliienv 

Voor een rechtvaardige en veilige samenleving 

El  Ei 



Van: 	 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 
Aan: 	 10.2.e 	 BD DBO 
Onderwerp: 	RE: Oproep behandelaars: neem geen genoeg met antwoorden Grapperhaus over pedosexueel ritueel 

misbruik! 
Datum: 	 maandag 28 september 2020 16:22:10 

Yess 

Van: 10.2.e 	 BD/DBO  10.2.e 	 Ominjenv.nl> 
Datum: maandag 28 sep. 2020 5:13 PM 
Aan: 10.2.e 	 BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Oproep behandelaars: neem geen genoeg met antwoorden Grapperhaus over 
pedosexueel ritueel misbruik! 

Zou jij deze intern willen uitzetten? 
Van: Berge, N. van den 
Verzonden: zaterdag 26 september 2020 17:46 
Aan: 10.2.e 	 BD/DBO 
Onderwerp: Fwd: Oproep behandelaars: neem geen genoeg met antwoorden Grapperhaus over 
pedosexueel ritueel misbruik! 
Beste 10.2.e 
Ik kreeg deze mail van behandelaars die slachtoffers van sadistisch, pedoseksueel misbruik 
bijstaan. 
Ik stuur de mail met permissie van de auteurs aan je door. Het zou mooi zijn als jullie nog 
eens goed naar hun argumenten zouden willen kijken. 
Bij voorbaat veel dank. 
Vriendelijke groeten, 
Niets 

Niels van den Berge 
Tweede Kamerlid voor GroenLinks 
www.twitter.com/N  ielsvdBerge  

Begin doorgestuurd bericht: 

van: 10.2.e 	 @phullon.nl> 
Datum: 4 september 2020 om 08:33:46 CEST 
Aan: Commissie J&V  10.2.g  @tweedekamer.nl> 
Kopie: "Westerveld, L." 10.2.e 	@tweedekamer.nl>, "Bax, M." 
1 0.2.e  (dtweedekamennl>, "Nispen van M." 10.2.e @tweedekamer.nl>, 
"Berge, N." 10.2.e  @tweedekamer.nl>,  "Kuiken A.H." 
10.2.e (mtweedekamerml>, "Voordewind J.S." 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>, "Omtzigt P.H." 
10.2.e @tweedekamennl>, "Graaf van der, S." 
10.2.e 	@tweedekamer.nl>, "Staaij van der mr. C.G." 
10.2.e @tweedekamer.nl> 
Onderwerp: Oproep behandelaars: neem geen genoeg met antwoorden 
Grapperhaus over pedosexueel ritueel misbruik! 
Antwoord aan:  10.2.e 	 @phullon.nl> 
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Geachte leden van de vaste kamercommissie van Justitie en Veiligheid, 

Ondergetekenden, behandelaars in de GGZ, zijn betrokken of zijdelings 
betrokken (geweest) bij cliënten die in een sadistisch pedosexueel netwerk 
misbruikt zijn en nog worden. Wij willen u bedanken voor de kamervragen die 
u gesteld hebt naar aanleiding van de uitzending van Argos over ritueel 
misbruik in een dergelijk netwerk, resp. over het functioneren van het Landelijk 
Expertisebureau bijzondere Zedenzaken. Tegelijk willen wij u dringend 
oproepen om geen genoegen te nemen met de antwoorden die dhr. Grapperhaus 
op de eerste reeks Kamervragen heeft gegeven. Hieronder zullen wij daarvoor 4 
redenen opsommen. Maar allereerst een kort woord over onze betrokkenheid bij 
dit thema. 

Als behandelaar is het ons doel om (soms zeer ernstig beschadigde) mensen te 
helpen tot herstel te komen. In geval van seksueel misbruik is aangifte niet ons 
doel en doorgaans geen onderwerp in therapie. De meeste slachtoffers van 
seksueel misbruik, zeker binnen de setting waar het hier over gaat, piekeren er 
zelf absoluut niet over om aangifte te doen. Dit omdat zij, om allerlei redenen, 
geen vertrouwen hebben in politie en justitie, de wijze van verhoren zeer 
hertraumatiserend kan zijn, de kans op represailles uit het pedosexueel netwerk 
levensgroot is en de kans op veroordeelde daders (en daarmee vergroting van 
veiligheid) uiterst klein. De oprichting van het LEBZ in 1999 heeft de geringe 
kansen van slachtoffers van ritueel misbruik op rechtbescherming in onze 
democratische rechtsstaat, nog verder doen afnemen. 

Om onderstaande 4 redenen willen wij u vragen om uw invloed aan te wenden 
tot grondige revisie dan wel opheffing van het LEBZ en tot het starten van 
nieuw onderzoek naar het vóórkomen van ritueel misbruik binnen 
georganiseerde sadistische (pedosexuele) netwerken. 

1. De meeste (ex)leden van het LEBZ zijn aantoonbaar ernstig 
bevooroordeeld. 

Stel u hebt een Tesla en bent door een misdadiger gewelddadig uit uw auto getrokken, waaraan u 
een dwarslaesie hebt overgehouden. Zou u veel vertrouwen hebben in het recht, als uw aangifte 
langs een commissie van 14 medische 'deskundigen' gaat waarvan verreweg het grootste deel niet 
gelooft in het bestaan van autodieven en bovendien van mening is en erover publiceert dat mensen 
met een dwarslaesie niet in de gaten hebben dat ze hun klachten zelf creëren dan wel dat hun arts 
hun een dwarslaesie heeft aangepraat? 

Dit is hoe het ervoor staat met het LEBZ.  1 0.2.e 	(exlid) noemde in 
zijn mail aan Argos hun onderzoek naar ritueel misbruik ondermeer 'een gevaar 
voor de volksgezondheid'. 1 0.2.e 	in (lid tot 2019) zegt in het 
EMDRmagazine van 2016 oa.: 'ritueel misbruik is vooral een mediahype uit de 
jaren negentig'.  1 0.2.e 	in een documentaire van het Kenniscentrum 
transgenerationeel geweld doet soortgelijke zeer bevooroordeelde uitspraken. 
Als we naar de publicaties van veel van de huidige leden kijken (o.a.  1 0.2.e 

), blijkt veel 
daarvan te gaan over het 'false memories', een psychologisch fenomeen dat in 
de jaren '80 enorm is opgeblazen om de geloofwaardigheid van vrouwen die 
aangifte deden van ritueel misbruik te ondermijnen.  1 0.2.e 	nam het 
zelfs op in de titel van zijn boek 'hervonden herinneringen en andere 
misverstanden' waarin hij ritueel misbruik tot onzin verklaart en op 1 lijn stelt 
met het geloof in ontvoeringen door buitenaardse wezens.' Daarbij lijkt er 
sprake van een lange rij voornamelijk theoretici en studeerkamergeleerden. Dit 
terwijl er vele zeer ervaren behandelaars zijn en theoretici die een geheel ander 



standpunt innemen. Waarom worden zij niet gevraagd voor de LEBZ? 

Als bovendien wordt bedacht dat het LEBZ de gehele politie traint als het gaat 
om onderscheiden van valse aangiftes, realiseert u zich dat u als 
dwarslaesieslachtoffer van de Tesladiefstal, meer kans hebt op recht via uw 
medisch college dan een slachtoffer van ritueel misbruik in Nederland. 

2. Naar aanleiding van de uitzending van Argos, is de officiele doelstelling 
van LEBZ veranderd. Dit is een duidelijke cover up: verandering van de 
letter, verandert uiteraard niet het hart. Het oorspronkelijke doel - voorkomen 
van onterechte beschuldigingen aan het adres van mogelijke daders van ritueel 
misbruik- is verwijderd en vervangen. De politie geeft aan dat dit nooit de 
bedoeling is geweest. Het feit dat decennia lang de leden van de LEBZ niet 
hebben opgemerkt dat hun officiële doelstelling was, 'het voorkomen van 
onterechte beschuldigingen van mogelijke daders' is natuurlijk op zichzelf al 
volstrekt ongeloofwaardig. En een diskwalificatie voor de leden van de LEBZ 
die kennelijk hun eigen doelstelling niet gelezen hebben. Maar zo liggen de 
zaken niet: het is gewoon een leugen.  10.2.e 	laat op Twitter zien dat 
in 2012 in een officiële presentatie van politie exact hetzelfde (en enige!) doel 
staat: 'het tijdig onderkennen van valse beschuldigingen'. Dit document is ook 
op internet te vinden, https://www.ggdghorkennisnet.nl/?   
file=8397&m=1335954778&action=file.download  

3. Niet nader onderzoeken van pedosexuele netwerken gelieerd aan ritueel 
misbruik is een keuze van Grapperhaus die kinderlevens kost. De grote 
Duitse zedenzaak die nu loopt (zie noot 1), laat zien dat hoe meer er wordt 
gezocht, hoe meer er wordt gevonden. Het feit dat een eenvoudig oproep 140 
reacties uit het land geeft van slachtoffers die spreken over ritueel 
misbruik/sadistiche (pedo)sexueel misbruik, zegt al genoeg. Daarbij het feit dat 
Nederland bekend staat als grote digitale verspreider van kinderporno zou alle 
reden moeten zijn voor de politie om de Duitse politie na te volgen. Het is, met 
deze gegevens in het achterhoofd, heel erg onwaarschijnlijk dat georganiseerd 
pedosexueel geweld, al of niet in context van ritueel misbruik, stopt bij de 
grens. Het argument van Grapperhaus, dat er maar 3 aangiftes van ritueel 
misbruik gedaan zijn in de afgelopen 7 jaar (beantwoording van vraag 3 en 
vraag 7) is dan ook juist een dringende reden om wel actiever op zoek te gaan, 
in plaats van een argument om niet te onderzoeken. 

4. Onderzoek, ook hoe de rechtsgang voor slachtoffers toegankelijker kan 
worden gemaakt, is juist heel hard nodig. 10.2.e 	, chef bij 
recherche in Duitsland, deed bijvoorbeeld studie naar verbeterde 
waarheidsvinding bij complex getraumatiseerde slachtoffers van seksueel 
geweld (noot 2). Daarbij lag de focus op slachtoffers van Ritueel Misbruik met 
een Dissociatieve Identiteitsstoornis (DIS). Zij pleit voor verbetering van 
verhoormethoden. Keihard nodig, ook in Nederland om de rechtsgang voor dit 
soort slachtoffers i berhaupt mogelijk te maken. 

Ik hoop van harte dat u zich niet met een kluitje in het riet laat sturen, maar zich 
ten behoeve van slachtoffers die wij en onze collega's behandelen, hiermee geen 
genoegen neemt. 

De laatste ondergetekende, 10.2.e 	, is graag bereid één en ander 
mondeling toe te komen lichten. 

Met vriendelijke groet, 



10.2.e 

GZ-psycholoog BIG 

10.2.e 

arts-psychotherapeut BIG 

10.2.e 

vaktherapeut 

BCZ registertherapeut 

10.2.e 
(kinder-en jeugd) psychiater BIG 

10-.2.e 

psychotherapeut BIG 

10.2.e 

GZ-psycholoog BIG 

10.2.e 

Psycholoog 

10.2.e 	 (contactpersoon) 

GZ-psycholoog BIG 

02010.2.e/0610.2.e 

www.phullon.nl   

10.2.e@phullon.nl   

noot 1.  hups ://www 	nl/buitenlancEspil- in-dunse-megam i.shruikzaak-gend gt-
achter- gesloten-de uren-over-grill-tv' k-m is& ui k-doehterij --x26910422  
referrer =hit/M*1/1441 r. b ing. conz,ilwarch?  
q=30.000+duitse+zedenzaak&qs=nc form = (2B RE&.sp=- I &pq=30.000+ du itse 	= 0- 
I 3&sk=&crid=6 I 5D9944A FE94A BOA2 4207C 2 7 48 D5C E3  

noot 2 https:,"www.vpro.nt'argos/leesmiemvs/2020/recherchechef-10.2.e 
waarheidsvinding-slachtoffers-sekssteel-geweldhtml 

10.2.e 

o2610.2.e  en  o(10.2.e 



Van: 	 10.2.e 	BD DBO 
Aan: 	 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf;  10.2.e 
Onderwerp: 	RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Datum: 	 maandag 5 oktober 2020 09:21:50 
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BD/DBAenV/SB 

Check! 
Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
Verzonden: maandag 5 oktober 2020 10:21 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO ; 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi  102e

, 
 

Inderdaad eerst aansturen op afwachten van de toezegging / acties uit de Q&A. Als Mrb 
het daarmee niet kan afhouden, dan aansturen op de door jouw voorgestelde 
aanpassing in het dictum. 
Dan is Oordeel Kamer oké. 
Sluit dan ook aan bij de toezegging MjenV (die nog wel gedaan moet worden). 
Met groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DBO 10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 5 oktober 2020 10:15 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	Pminjenv.ni> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi 10.2.e , 
Wat betreft de tweede motie. Als dictum zich wijzigt in: "verzoekt de regering te 
verkennen of een onafhankelijk onderzoek naar aard en omvang van georganiseerd 
sadistisch misbruik van kinderen noodzakelijk is" 
En dan wordt toegevoegd in de apprecitatie dat er bv. Met NRW contact wordt 
opgenomen. Is het dan wel Oordeel Kamer? 
Andere optie is aansturen op aanhouden en dat eerst de acties uit de Q&A worden 
gehouden. 
Groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Verzonden: maandag 5 oktober 2020 09:51 
Aan:  10.2.e 	BD/DBO 10.2.e 	Pminjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Pminjenv.n1>;10.2.e 	 BD/DWJZ/SBR 
10.2.e Pminjenv.ni>; 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Rminjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DRB/SBA 10.2.e 	@minjenv.ni>; 10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	l@minjenv.ni> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Ha allen, 
Die eerste motie kan sowieso niet. Er is geen enkele aanleiding toe, behalve iets "naar 
eigen zeggen". 
De verschillende correspondentie is vrij suggestief en speculatief. Min JenV en KC gaan 
dit niet doen, dus ontraden. 
Die 2e  motie, daar moet heel veel uit, zoals organisatie/capaciteit, alvorens we hier iets 
mee willen en kunnen. In het verleden zijn er maar drie zaken geweest, die tot niets 
hebben geleid. Capaciteit en organisatieverandering van het LEBZ lopen dus vooruit op 
een conclusie, maar zijn hier niet het probleem. 
Dus in principe ontraden en verwijzen naar de tekst in de Q&A de: 
'de minister van JenV zal in de tussentijd verkennen of een onderzoek zoals in  
NordRhein-Westfalen is verricht, behulpzaam kan zijn om signalen van ritueel misbruik  
beter te herkennen' en 'gaat hierover in gesprek met de betrokken partijen'.  



Als het geel gemarkeerde stuk tekst uit het dictum niet wordt geschrapt dan ook 
ontraden. 
Met groet, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DBO  10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: zondag 4 oktober 2020 20:15 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 1 0.2.e 	Rminjenv.nk 10.2.e 

BD/DWJZ/SBR 1 0.2.e  Rminjenv.nk 10.2.e 
	 BD/DBAenV/SB 

10.2.e 	@minjenv.nl>  
cc: 10.2.e 	 BD/DRB/SBA  10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi allemaal, 
Hierbij twee moties voor morgen. Ik heb  10.2.e  toegevoegd aan deze e-maillijst. 
Mocht nodig zijn om door te zetten naar collega's, graag doen. 
Hoor graag wat we kunnen doen met deze moties! Als met een (kleine) aanpassing oordeel 
kamer gegeven kan worden, dan hoor ik het ook graag. 
Ben bereikbaar als dat handig is 0610.2.e 
Groet, 
10.2.e 

MOTIE van het lid Van Nispen c.s. — onafhankelijk onderzoek naar de LEBZ 
voorgesteld 5 oktober 2020 
De Kamer, 
gehoord de beraadslaging, 
overwegende, dat de Landelijke Expertisegroep Bijzondere Zedenzaken (LEBZ) een 
belangrijke rol vervult in de opsporing, door opsporingsonderzoeken nader te analyseren 
en te adviseren over verdere opsporingshandelingen of juist het beëindigen van een 
opsporingsonderzoek; 
constaterende, dat de LEBZ er eerst en vooral op gericht zou moeten zijn om te bezien of 
meldingen van ernstig (al dan niet ritueel of sadistisch) misbruik reden voor verder 
onderzoek opleveren, maar dat er discussie is ontstaan over de wetenschappelijke 
onderbouwing en de al dan niet eenzijdige visie van de LEBZ, over het expliciete doel van 
de LEBZ om onterechte beschuldigingen te voorkomen en over de effectiviteit van de 
LEBZ bij de aanpak van ernstig misbruik van kinderen; 
voorts constaterende, dat het vertrouwen onder slachtoffers en behandelaars in de LEBZ 
laag is, wat tot gevolg kan hebben dat er juist minder meldingen worden gedaan van 
ernstig misbruik; 
verzoekt de regering een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren naar de 
wetenschappelijke onderbouwing en de visie, de rol en taakopvatting, de officiële en 
onofficiële doelstellingen van de LEBZ, de werkwijze en de resultaten van de afgelopen 
jaren, en de Kamer daarover te informeren, 
en gaat over tot de orde van de dag. 
Van Nispen 
Van den Berge 
Kuiken 
MOTIE van het lid Van den Berge c.s. — Onderzoek naar georganiseerd ritueel 
misbruik kinderen 
voorgesteld 5 oktober 2020 
De Kamer, 
gehoord de beraadslaging, 
constaterende, dat de Commissie Hulsenbek in de jaren '90 onderzoek deed naar ritueel 
misbruik en dat dit ondertussen ruim 25 jaar geleden is; 
overwegende, dat er mensen zijn die naar eigen zeggen "overlevers zijn van ritueel, 



seksueel misbruik" en dat deze mensen zich niet serieus genomen voelen door de overheid, 
politie en justitie; 
constaterende, dat sadistische kinderporno bestaat en herhaaldelijk is aangetroffen bij 
pedoseksuelen; 
constaterende, dat in Duitsland in opdracht van de Nationaal Commissaris Kindermisbruik 
onafhankelijk onderzoek gedaan wordt naar ritueel, seksueel kindermisbruik; 
verzoekt de regering te verkennen of een onafhankelijk onderzoek naar aard en omvang 
van georganiseerd sadistisch misbruik van kinderen, hoe netwerken effectiever opgespoord 
kunnen worden en of daar al dan niet organisatorische veranderingen en 
capaciteitsuitbreiding bij politie en justitie voor nodig zijn, en hierbij nadrukkelijk de 
getuigenissen en ervaringen van overlevers van ritueel misbruik en hun therapeuten te 
betrekken, 
en gaat over tot de orde van de dag. 
Van den Berge 
Van Nispen 
Kuiken 
Van:  10.2.e 	BD/DBO 
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 14:41 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	aminjenv.nl>; 10.2.e 

BD/DWJZ/SBR 10.2.e  (@minjenv.n1>;  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	(@rninjenv.ni> 
CC:10.2.e 	 BD/DRB/SBA 10.2.e 	Rminjenv.nl>  
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Dag allen, 
Hierbij (toch) de inbreng van de PVV: 

- PVV gaat voor het wetsvoorstel stemmen. Komt wel met twee moties: 
- 1) Verzoek om te kijken of rechters ook in hun vonnis in kunnen gaan op inbreng 

van slachtoffers. 
- 2) Verzoek om bij nieuw wetboek van strafvorderingen naar een coherent/integraal 

geheel van slachtofferrechten te kijken, ipv losse aanpassingen 
Denk dat beide moties, afhankelijk van formulering + stukje interpretatie van onze kant, 
toch positief kunnen worden bejegend? Zou ook helpen richting amendement SP? 
(Vanwege motie 1 ook 10.2.e toegevoegd aan deze maillijst) 
En een update van de VVD 

- Willen geen motie indienen over tweede spreekmoment slachtoffers bij evaluatie, 
maar gaat vragen of hier een toezegging op gegeven kan worden in het debat. 
Vraag: kunnen we dit toezeggen? We gaan natuurlijk zelf over de formulering 
van onze toezegging. 

Groet, 
102e 

van:10.2.e 	BD/DBO 
Verzonden: vrijdag 2 oktober 2020 13:21 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 

BD/DWJZ/SBR 10.2.e Rminjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	Rminjenv .nl> 
Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Inbreng CDA: 

- Positieve grondhouding. 
-Gaat vragen naar meerjarenagenda slachtofferbeleid 2018-2021 - wordt er al 

gewerkt aan een vervolgagenda? 
- Zal steun uitspreken voor verschijningsplicht, gaat zelfs pleiten om het 

verschijningsplicht voor een grotere groep in te stellen. 
- Steunt amendement voor privacy slachtoffergegevens. 

Van:  10.2.e 	BD/DBO 



Verzonden: donderdag 1 oktober 2020 17:20 

Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DWJZ/SBR  10.2.e  @minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DBAenV/SB 

10.2.e 	Rminjenv.nl> 

Onderwerp: RE: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi allemaal, 
Hierbij aanvulling/update: 

-VVD neemt het amendement over dat er alleen sprake is van 
slachtofferspreekrecht als in tbs/pij-zaken bij TUL-zittingen voorwaarden worden 
aangepast die betrekking hebben op het slachtoffer (punt 2 hieronder) 

- SP neigt naar voor. Maar zit nog echt met de verschijningsplicht. Daarnaast maken 
ze deze punten: 

o Amendement over responsieplicht door rechtbank op verzoeken van 
slachtoffers. > Ik zou hier niet nadruk leggen op capaciteit, maar wel 
principiële toon aanslaan. Wel kijken of we iets kunnen betekenen voor de 
wens? Bv. Bij OM benadrukken de wensen/vragen van slachtoffers bv. 
Mee te nemen in hun betoog en rechtspraak benadrukken dat dit helpt 
om draagvlak te houden. 

o Daarnaast een amendement over motiveringsplicht als OM zichzelf niet-
ontvankelijk verklaard. Ook hier hebben we volgens mij weinig te bieden. 
Maar als jullie een kleine handreiking zien, laat het me weten! 

o Spreken liever niet over "spreekrecht" bij tbs. Willen hier niet verkeerde 
verwachtingen wekken. 

o Omdat AO Zeden niet doorgaat, komt SP waarschijnlijk met een motie over 
een onderzoek naar de omvang en aanpak van georganiseerd 
kindermisbruik. Hierbij zullen ze verwijzen naar de Argos-uitzending over 
satantische rituelen. Was deze zomer. Tweede deel dictum zal 
waarschijnlijk zien op omvang LEBZ. (waarschijnlijk samen met PvdA) 

- GroenLinks staat nu ook op voor. Zij gaan ook vragen stellen over de Argos-
uitzending en koersen ook op een onderzoek 

Als jullie al gedachtes hebben over de aangekondigde motie die vanuit SP, PvdA en GL 
komt hoor ik het graag. Zou natuurlijk helpen als we hen wel iets hier op kunnen geven. 
Groet, 
102e 

Van:10.2.e 	BD/DBO 

Verzonden: woensdag 30 september 2020 14:16 

Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 
BD/DWJZ/SBR 10.2.e  Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DBAenV/SB 

10.2.e 	@minjenv.nl>  
Onderwerp: Overzicht inbrengen/standpunten 
Hi allemaal, 
Even kort samengevat - GroenLinks heb ik net gebeld. Die info is dus nieuw (geel). 

- VVD: 1) Amendement privacy slachtoffers 2) Amendement extra spreekmoment bij 
TBS/Pij-aanpassing (hier kom ik dus nog op terug) 3) Motie evaluatie kijken naar extra 
spreekmoment slachtoffers 4) vraagt toezegging om beleid politie privacy slachtoffers 
voort te zetten. 

-CDA: Komt niet met verrassingen, stuurt inbreng op. 
- D66: Gaat er kritisch in, maar spreek ik deze week om nadere inbreng te horen. 
-SP: Spreek ik morgen (1020 , ik bel je nog over hun amendement). Was in verslag positief. 
- PVV: laat (nog) niet in de kaarten krijgen 
- GL: Gaat in principe VOOR stemmen. Gaat mogelijk met vraag/suggestie/motie komen om 

de privacy van slachtoffers beter te beschermen. 
-CU, SGP en PvdA doen - zoals nu uit ziet - niet mee aan dit debat. CU 

Uitgaande van VVD, CDA, CU, SP en GL is er een meerderheid in de Tweede en Eerste Kamer. 
Tot zover! 
102e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 



Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

10.2.e 	aminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  



Van: 	 10.2.e 	 BD/DVB/IV 
Aan: 	 Parlementair - DGPenV  
Onderwerp: 	RE: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 
Datum: 	 woensdag 8 juli 2020 09:19:49 

Morning, 

Top. 
Vraag 5 is bij beleidsmedewerker DGRR uitgevraagd maar zij is vrij nieuw en nu ook ziek 
dus verwacht niet echt goed en tijdig antwoord. Vanuit SenB is suggestie gedaan 
oprichting LEBZ te noemen i.p.v. beraad. Dat moet dan alleen wel gecheckt worden 
(misschien dat politie contact kan leggen daarvoor met coordinator LEBZ). Mensen van 
zeden bij politie weten dat de set er is. Na donderdag zal  10.2.e  de set van mij 
overnemen en met jou afmaken vanwege (geboorte)verlof. 

Groeten, 
10.2.e 

Van: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	 @minjenv.ni>  
Datum: woensdag 08 jul. 2020 9:47 AM 
Aan:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBOi  0.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 

Hoi, 
Yes, ik heb het doorgezet. Ik zag dat het antwoord van DGRR op vraag 7 nog ontbrak in deze set. Had ik die nog 
niet gedeeld? Voor de zekerheid bij deze nog een keer. 
Voor vraag 5 zie ik nog dat we daar input van DGRR nodig hebben. Is dit al uitgevraagd? 
Groet, 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Verzonden: dinsdag 7 juli 2020 18:22 
Aan: Parlementair - DGPenV 
Onderwerp: RE: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 

H i, 
Is het gelukt deze door te zenden? 

van:10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	(wminjenv.nl>  
Datum: maandag 06 jul. 2020 7:33 PM 
Aan: Parlementair - DGPenV  10.2.g 	 Pminjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 

Sorry  10.2.e,  parlementair dacht ik ook te hebben opgenomen. Wil je deze bij politie 
leggen? 
Groeten, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	Rminjenv.nl>  

Datum: maandag 06 jul. 2020 3:48 PM 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	Pminjenv.nl>, 10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	Rminjenv.nl>,  10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 

@minjenv.nl>, 10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	 @minjenv.nl>  
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Onderwerp: RE: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 
Ha allen, 
Bijgaand een aanzet voor beantwoording. Graag in de loop van de week jullie reactie. 
We laten de set door politie checken/aanvullen via 10.2.e van ons parlementaire cluster. 
10.2.e, graag voor vraag 3 een check bij het OM. 
Vraag 5, wat moeten we hier van maken? 
Vraag 7 staat uit bij DGRR/10.2.e 	via 10.2.e . 
'Groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	 BD/DGPenV/PPBT/PBO 
Verzonden: maandag 6 juli 2020 14:37 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	Rminjenv.nk  10.2.e 
BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	(@minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	 BD/DRC/CV10.2.e 	 Pminjenv.n1>;  10.2.e 

• BD/DBAenV/SB  10.2.e 	 la minjenv.nl> 
Onderwerp: Ritueel misbruik - programma Argos in steekwoorden 
Ha allen, 
De uitzending over ritueel misbruik (met overigens vrij heftige fragmenten) van bijna een uur is terug te 
luisteren op: 
httos://www.voro.nl/argos/media/afleveringen/2020/uitzending-27-juni-ritueel-misbruik.html   
Reactie LEBZ (Landelijke Expertisegroep Bijzondere Zedenzaken) op vragen programma: 
httos://www.vpro.nl/argos/lees/nieuws/2020/reactie-LEBZ-oo-onderzoek-ritueel-misbrui  k. html (gaat over taak, 
samenstelling) 
En andere benaderde personen: https://www.voro.nl/argos/zoeken.html?q=ritueel+misbruik   
Korte weergave programma in steekwoorden: 

- 'Seksueel georganiseerd geweld' veelal ook richting kinderen. 
-140 contacten, 20 ontmoetingen en gesprekken met hun omgeving. 
-Geen enkele strafzaak. Enkele case met glasscherven door gynaecoloog bevestigd. 
-Satanisme, bloed drinken, offers, oculte afbeeldingen, op de kop aan een rad verkracht etc., (christelijke 

parodie) feestdagen, drugs, prostitutie, kipo, martelporno, glasscherven, zwarte/paarse/rode/witte 
gewaden, andere kinderen pijn doen, zwangerschappen, niemandskinderen. 

- Netwerk, ook drugshandel en wapenhandel. 
-Onderzoek werkgroep jaren '90: geen bewijs, maar niet uit te sluiten. Beraad om ontwikkelingen te volgen 

in literatuur en praktijk, dit is er nooit gekomen. Uit therapie tot stand gekomen. 
- Boek 'Hervonden herinneringen en andere misverstanden', Krombag en Merkelbach: hypnose, 

traumatisch voorval vergeten, als onderdeel van therapie aangifte. 
- LEBZ van politie (sinds 1999), volgens de wet alle aangiftes met rituele kenmerken daarheen, programma 

had ontmoeting, daarna geen tijd, geen interview. Volgens website LEBZ als taak: onjuiste/valse 
aangiften herkennen t.b.v. bescherming onschuldigen. Schriftelijke reactie op website, onderzoekt 
altijd serieus, focus op objectieve werkelijkheid (zie link hierboven). 

-Volgens 10.2.e 	, therapeut en bestuurslid kenniscentrum transgenerationeel georganiseerd geweld 
worden alle aangiftes afgeserveerd. Zij deden ook interviews, constateerden overlap in namen, 

	

locaties en daden bij verschillende slachtoffers. 	. 
-Ook zaken als Dutroux, Ruinerwold worden in deze context genoemd. 
- Buitenland: meer onderzoek in bijv. Duitsland, Australië. Dame uit Zürich pleit voor kennisuitwisseling 

politie en therapeuten (t.b.v. waarheidsvinding en verhoortechniek). 
-40 daders worden omschreven en 10 plekken, bijv. een loods voor kipo en seks met dieren (afgebrand 

tijdens onderzoek programma). 
- Na 26 jaar weer tijd voor een onderzoek. 
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Van: 	10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  
Aan: 	10.2.e 	 •  BD/DBAenV/SB;  10.2.e BD/DCOM/P&B; 

variementair - uG 	 BD/DRC/CV; 1 U.2. e  Fenv;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
Cc: 	10.2.e 	BD/DBO/ADVIES; 10.2.e 	BD/DCOm/P&B;  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf; 

10.2.e 	BD/DRC/CV;1  0 2 e 	BD/DRC/CV;  10.2.e 	Bu/DwM/P&B 
Onderwerp: 	RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Datum: 	 dinsdag 4 augustus 2020 16:57:26 
Bijlagen: 	 aanv MvdA KV GL over de rol en taken en verantwoordelijkheden van de LEBZ.doo<  

Dank  10.2,e ,  bijgaand een versie waarin je suggesties zijn verwerkt. Jij bent ook niet 
bekend met het genoemde onderzoek in vraag 6 begrijp ik? 
©10.2.e 	,  zouden jullie s.v.p. vanuit DRC naar deze set kunnen kijken? 
Met groet 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 16:35 
Aan:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO ;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B ; Parlementair 
- DGPenV ; 10.2.e 	 BD/DRC/CV ;10.2.e 	 BD/DRC/CV 
CC:  10.2.e 	BD/DBO/ADVIES;  10.2.e 	/DCOM/P&B ;10.2.e 
BD/DGPenV/Staf ;  10.2.e 	BD/DRC/CV ; 10.2.e 	BD/DRC/CV ; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hierbij een voorstel voor een antwoord. Gezien het geringe aantal zaken met rituele 
aspecten kunnen we toch zeggen dat dit geen aanleiding geeft tot onderzoek, of is dat 
te kort door de bocht? 
Ik denk dat we dicht bij de antwoorden op de andere set moeten blijven en ook bij die 
van mei dit jaar. 
Gr. 10.2.e 
Van:  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO  10.2.e 	Pminjenv.nl> 
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 12:03 
Aan:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.n1>; Parlementair - DGPenV  10.2.g 	Pminjenv.n1>; 
10.2.e 	 BD/DRC/CV  10.2.e 	minjenv .ril>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.nl>  
CC: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	Pminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	@minjenv.n1>;  
10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allen, 
Bijgaand ook een eerste (deels) beantwoord versie van de tweede set vragen van GL. 
@10.2.e 	willen jullie input leveren voor de deelvragen 4,5 en 6 (waar 
mogelijk). 
(PS: mijn college  10.2.e  zal straks een nieuwe versie rondmailen van de antwoorden op 
de eerste set vragen). 
Groet 
10.2.e 
Van:  10.2.e 	 BD/DBAenV/SB 
10.2.e 	@minjenv.nl>  
Verzonden: dinsdag 4 augustus 2020 09:24 
Aan:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.n1>; Parlementair - 
DGPenV  10.2.g 	@minjenv.n1>;  10.2.e 	 BD/DRC/CV 
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10.2.e 	l@minjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 10.2.e 
Rminjenv.nl>  

CC: 10.2.e 	BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	(@minjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
10.2.e  Rminjenv.n1>;10.2.e 	BD/DGPenV/Staf 
10.2.e 	@minjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	minjenv.n1>;  
1O.2.e 	BD/DRc/cv10.2.e 	Rminjenv .n1>;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 
1O.2.e 	@minjenv.n1>;10.2.e 	/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Collega's, 
Antwoorden zijn wat mij betreft oké. Maar wij willen niet dat de toevoeging die  1" e 
suggereert wordt opgenomen. Het is echt niet de bedoeling dat het onderzoek naar 
seksueel misbruik binnen de Jehova's Getuigen wordt verbreed met duivelsuitdrijving. 
Dit zijn echt twee compleet verschillende onderwerpen waarvan wij absoluut niet willen 
dat die worden gecombineerd! 
Groeten, 
10.2.e 

Van: 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: maandag 3 augustus 2020 13:09 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 minjenv.nk 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e 	(minjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	lminjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e 	Pminjenv.nl> 
CC: 10.2.e 	- BD/DBO/ADVIES <10.2.e 	(minjenv.nl>;  10.2.e 	- BD/DCOM/P&B 
10.2.e 	@minjenv.n1>; 10.2.e 	- BD/DGPenV/Staf 
<10.2.e 	Rminjenv.n1>; 1O.2.e 	- BD/DRC/CV 10.2.e 	Rminjenv.n1>; 
10.2.e 	BD/DRC/CV <b.elstrodt@minjenv.n1>; 1O.2.e 	- BD/DGPenV/PPBT/PBO 
10.2.e 	minjenv.n1>;  10.2.e 	- BD/DCOM/P&B <m.s.scheffer(@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Beste allemaal, 
Nog even mailrondje om te zorgen dat deze set voldoende breed wordt beantwoord, 
aangezien we verwachten dat zowel vanuit de Kamer als de media beide bewindslieden 
hierop bevraagd gaan worden zodra de antwoorden (naar verwachting einde van het 
zomerreces) naar de Kamer worden gestuurd als de ministers ermee instemmen. 
=>©10.2.e /SenB: kun jij nog naar de suggesties van Elise kijken als gaat om 
aansluiting bij portefeuille Dekker + wat kan worden gezegd over onderzoek WODC? 
=>in antwoord op vraag 2 heb ik nog in het eerste blokje twee zinnen toegevoegd, 
omdat Grapperhaus zich immers vanaf begin sterk heeft gemaakt voor betere aanpak 
van zedenzaken. @10.2.e/DRC: kan dit zo wat jou betreft gezien nu ook de 
consultatiefase van modernisering wetgeving? 
=>©10.2.e /DRC: in antwoord op vraag 7 had ik toch nog een vraag. Want er staat 
dat opvolging na sektesignaal is belegd bij de RIEC's. Klopt dat wel en moeten dat niet 
de veiligheidshuizen zijn? 
Groeten, 
10.2.e 
Nog een keer de suggesties van DCom (Elise en mij) hieronder, maar die moeten dus  
zeker nog gecheckt worden:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
11.1 



Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
11.1 



Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M  06 10.2.é 
10.2.e 	(minjenv.n1 
www.rijksoverheid.nl/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	Rminjenv.nl> 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 13:25 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.nl>  
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf  10.2.e 	minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DBO/ADVIES  10.2.e 	.@minjenv.n1>;  10.2.e 	B D/D RC/CV 
10.2.e 	("minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DRC/CV  10.2.e  	minjenv.nl>;  10.2.e 

BD/DBAenV/SB  10.2.e 	 minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DRC/CV  10.2.e  Pminjenv.n1>; 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	minjenv.nl>;  10.2.e 	BD/DCOM/P&B  10.2.e 	@minjenv.n1>;  10.2.e 



BD/DCOM/P&B  10.2.e  @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
In navolging op onderstaand, een enkele aanvulling onder voorbehoud ten aanzien van 
vraag 6. 
11.1 

Ik wil maandag even nagaan in hoeverre we deze toezegging kunnen delen, en zo ja, op 
welke termijn dit dan plaats kan vinden. Dan zijn jullie in ieder geval vast op de hoogte. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147 1 2511 DP  1  Den Haag 
Postbus 20301 1 P.O. Box 20301 1 2500 EH  1 Den Haag 1 The Netherlands 

M 06  10.2.e 
10.2.e 	(aminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/jenv  
Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: vrijdag 31 juli 2020 12:29 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 @minjenv.nl>;  10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv,n1>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 

BD/DBAenV/SB 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DRC/CV 10.2.e @minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 

10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B  10.2.e   @minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Dag allen, 
Dank voor de tekstsuggesties, Sentina. Zie hieronder in het rood mijn aanvullingen voor 
het terrein van Dekker. 
Mbt mijn aanvulling op het antwoord op vraag 2 een korte toelichting. Ik heb contact 
gehad met VWS en mij is bevestigd dat zij (zonder ons) in gesprek gaan met de GGZ 
hierover. M.i. alsnog goed om te noemen om verwarring te voorkomen. In de set KV van 
mei wordt namelijk niet duidelijk naar welke minister wordt verwezen als het gaat om 
deze gesprekken. 
Ik zie verder weinig tot geen overlap met de vragen van de Monitor - dat ziet namelijk 
op alertheid bij leraren op scholen en ligt dus bij OCW. 

Met vriendelijke groet, 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid / Ministry of Justice and Security 
Directie Communicatie 1 Communications Department 
Turfmarkt 147  1  2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301  1  P.O. Box 20301  1  2500 EH 1 Den Haag  1  The Netherlands 

M  0610.2.e 
10.2.e 	(aminjenv.n1  
www.rijksoverheid.nl/ienv  
Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 

	
@minjenv.nl> 

Verzonden: donderdag 30 juli 2020 18:05 
Aan: 10.2.e 	BD/DCOM/P&B 10.2.e 

	
@minjenv.nl> 



CC:  10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	Rminjenv.n1>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	Rminjenv.n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	minjenv.n1>;10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Pminjenv.n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e ra minjenv.n1>;10.2.e 	BD/DGPenV/PPBT/PBO 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: RE: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e 
Dank alvast voor de eerste tekstuele suggesties en voor het aanhaken van de collega's 
in de cc. Lijkt me goed dat deze collega's ook meelezen en dat we de vragen van 
Monitor naast deze set leggen. 
Er is overigens voordat de vragen de lijn in gingen inderdaad ook met deze afdelingen 
afgestemd. Van DGSenB is als goed is 10.2.e aangehaakt geweest en bij DGRR/DRC 
hebben we contact gehad met 10.2.e 
In de cc van deze mail neem ik ook even mijn collega 10.2.e 	mee, hij is bij 
ons de dossierhouder die inhoudelijk met de vragen bezig is. Ik zal ook aan onze kant de 
politie weer aanhaken om mee te lezen op de beantwoording als deze gewijzigd is. 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Van:  10.2.e 	BD/DCOM/P&B 
Verzonden: donderdag 30 juli 2020 13:13 
Aan: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	r@minjenv.nl> 
CC:10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBO/ADVIES 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 	BD/DRC/CV 
10.2.e 	Rminjenv .n1>;  10.2.e 	BD/DRC/CV 10.2.e 	Pminjenv.n1>;10.2.e 
BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl>; 10.2.e 
BD/DBAenV/SB 10.2.e 	Rminjenv  .n1>; 10.2.e 	 BD/DRC/CV 
10.2.e @minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e , 
Van de collega's van beleid/DRC heb ik nog geen reactie ontvangen. Jij wel? 
Zelf sla ik vooral aan op de antwoorden op de vragen 2, 6 en 7, omdat deze volgens mij 
breder opgepakt moeten worden om goed te beantwoorden. Het raakt ook aan het 
terrein van Dekker namelijk. 
We zien bij DCom dat niet alleen Argos aandacht besteed aan dit onderwerp, maar ook 
de Monitor. Dit programma werkt aan een nieuwe uitzending voor kort na de zomer: 
https://demonitor.kro-nerv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-duiveluitdrijving-bij-
kinderen-2   
De Monitor heeft ook weer vragen gesteld aan mijn collega's uit team Dekker nav een 
eerdere set antwoorden op Kamervragen uit mei dit jaar: 
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-justitie-en-
veiligheid/documenten/kamerstukken/2020/05/25/antwoorden-kamervragen-over-het-
bericht-duivelsuitdrijving-bij-kinderen-en-andere-misstanden-binnen-religieuze-
gemeenschappen   
De kans is groot dat we nav deze nieuwe set ook weer persvragen krijgen van de 
journalisten van Argos en de Monitor... 
Volgens mij moeten we tav de vragen 2, 6 en 7 in deze nieuwe set vragen van PvdA en 
SP rekening houden met overlap met de eerdere antwoorden op vragen van Dekker. 
Mijn collega 10.2.e 	die bezig is met beantwoording van persvragen van de 
Monitor, kijkt nog even naar de overlap en waar goede aanvullingen mogelijk zijn. Van 
beleid op dit dossier zijn bij dgSenB volgens mij 10.2.e 
betrokken. Ik neem 10.2.e mee in de cc, omdat zijn volgende week vanaf 3 augustus 
weer aan het werk is en 10.2.e pas 18 augustus. Ik neem aan dat we nog even tijd 
hebben, omdat beide bewindslieden half augustus weer in huis zijn en nu geen 
antwoorden op kamervragen uitkunnen. 
Zie hieronder alvast wat eerste suggesties, maar die moeten zeker ook nog gecheckt 



worden door team Dekker:  
Vraag 2 
Kunt u uitsluiten, vanwege de aard en het aantal meldingen dat bij Argos is binnengekomen, 
dat er in Nederland sprake is van ritueel misbruik? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord op vraag 2 
I 	1 

Vraag 6 
Deelt u de mening dat er nieuw onderzoek nodig is naar de aard en de omvang van ritueel 
misbruik in Nederland? Zo ja, hoe en op welke termijn gaat u hiervoor zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord op vraag 6 
11.1 



Vraag 7 
Deelt u de mening dat er een laagdrempelige voorziening nodig is waar mensen zich kunnen 
melden, voor hulp, advies en doorverwijzing? Erkent u dat Sektesignaal nuttig werk deed, in 
een uitdrukkelijke behoefte voorzag en niet afgeschaft had moeten worden? Wat gaat u er 
aan doen een dergelijke voorziening weer terug te krijgen? 
Antwoord op vraag 7 
11.1 

10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directie Communicatie 

Turfmarkt 147 1 2511 DP 1 Den Haag 
Postbus 20301 1 2500 EH 1 Den Haag 

M 06 10.2.e 	1 
10.2.e 	caminjenv.ni 
www.rijksoverheid.ni/jenv   

Voor een veilige en rechtvaardige samenleving 

Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 @minjenv.nl> 
Verzonden: woensdag 29 juli 2020 12:35 
Aan:10.2.e 	 BD/DCOM/P&B 10.2.e 	@minjenv.nl> 
Onderwerp: FW: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e 
Zou je mij kunnen laten weten of het lukt om deze week input te geven op deze set? 
Dan kan ik daarop anticiperen in de planning. 
Hoor het graag, dank alvast! 

Groet, 
10.2.e 
Van: Parlementair - DGPenV 10.2.g 	 Rminjenv.n1>  
Verzonden: maandag 27 juli 2020 17:06 
Aan: Meer, C.S. van der - BD/DCOM/P&B 10.2.e 	Rminjenv.nl>  
CC: 10.2.e 	 BD/DGPenV/Staf 10.2.e 	(fflminjenv.nl> 



Onderwerp: Check gevraagd: KV over ritueel misbruik 
Hoi 10.2.e 
Bijgevoegd een set KV van de PvdA en SP over ritueel misbruik. Deze set ligt momenteel 
in DJ bij DBO voor advies vooraf. Van DBO kreeg ik, gezien de aandacht van de minister 
voor de aanpak van zedenmisdrijven, de vraag om met DCOM contact op te nemen over 
de toon van de beantwoording. 
Van 10.2.e 	(cc) begreep ik dat ik hiervoor bij jou moet zijn, klopt dat? 
In het bijgevoegde document heb ik de track changes en opmerkingen van DBO laten 
staan zodat jij deze ook kunt zien. Als het handiger is om in een 'schone' versie te 
werken dan pas ik dat uiteraard aan. 
Hoor het graag, dank alvast! 
Vriendelijke groet, 
10.2.e 

Ministerie van Justitie en Veiligheid 
Directoraat-Generaal Politie en Veiligheidsregio's 
Programma Staf en Parlementair 
Turfmarkt 147  1  2511 DP 1 Den Haag 

M 0610.2.e 
E 10.2.e 	Cminjenv.n1 



Van: 	 10.2.e 	 (minjenv.n1  
Aan: 	 TWEEDE KAMER  
Cc: 	 10.2.e 	 BDio.loA/BBop;10  2 e 	BD/DJOA/BBOP; BD-Parlementaire Contactpersonen; 

10.2.e 	 BD/KS;  10.2.e 	Bt.) PACT'  10.2.e 	BD/DJOA/BBOP; 10.2.e 
13U/DJUA/BBOP;  10.2.e 	BD/DGPenV/PPM/PP;  10.2.e 

BU/L.X.,m/DRM/B&S;  10.2.e 	 BD/C5m/ume/Lvv; 
.BD/Kb; 10.2.e 10.2.e 	 1:313t5L3D/DJOA/;l1b0021.e0.2.e 	

10 2 e  JUSTIS/JZU; 

tsumbmium13/JAL;  10.2.e 	 BD/NCSC/Stat; MvJutcsu - utio; 10.2.e 
BD/DGPenV/Staf;  10.2.e 	1:31)/UbM/UMB/JAZ;  10.2.e 	BD/STAF ut,sen6; 10.2.e 
BD/DVB/IV; 10.2.e 	 BD/DGM/DM13/JAL; 1 U.2 .  e 
BD/DGM/DRmitRkb; 1U.2.e 	Bu/KS; 10.2.e 	omiNAL.NL 

Onderwerp: 	Uitstelbericht Kamervragen over de uitzending van Argos over ritueel misbruik 
Datum: 	 dinsdag 21 juli 2020 12:19:04 
Bijlagen: 	 Uitstelbericht Kamervragen over de uitzending van Amos over ritueel misbruik.docx 
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